
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با ابراز نگرانی از 
شرایط بد و بحرانی کشورهای منطقه گفت: اگر رسانه های دنیا 
منصف باشند، اقتدار و امنیت جمهوری اسلامی ایران را نمونه 

خوبی از نظام دموکراتیک در دنیا معرفی می کنند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی در جلسه روز شنبه این 
مجمع با بیان این مطلب افزود: در منطقه ای زندگی می کنیم 
که انتخاباتی در این حجم وسیع در آن وجود ندارد و به خاطر 

ویژگی های منطقه، برگزاری دو انتخابات موفق  ...

رئیس جمهوری قوه مقننه را مظهر حاکمیت مردم و 
نظارت عمومی دانست و گفت: مردم ایران از بیش از 100 سال 
پیش همواره در پی مجلسی قوی و کارآمد بودند، مجلسی 
موازین  و  ملی  منافع  درچارچوب  قانونگذاری  قدرت  که 

اسلامی داشته باشد و بتواند خودسری ها را مهار کند.

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی صبح شنبه در 
آیین افتتاحیه دهمین دوره مجلس شورای اسلامی افزود: 
مجلس ودولت رسالتها و وظایف مشخص و جدا از هم دارند 
اما در عین حال وظایف مشترک و مسئولیتهای فراوانی نیز 

در کنار یکدیگر دارند...
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علی لاریجانی مطرح کرد:

 اقتصاد و فرهنگ اولویت اصلی مجلس دهم

وزیر ارتباطات خبرداد:

فیلترینگ سایت های غیراخلاقی تلگرام

حجت الاسلام دکتر روحانی در آیین گشایش مجلس دهم:

مجلس خودسری ها 
را مهار کند

جوانفکر محاکمه می شود 

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

اقتدار و امنیت ایران نمونه خوبی 
از نظام دموکراتیک در دنیاست

سعید حجاریان:

اصلاح طلبان 
واصولگرایان 

نباید از روحانی 
عبور کنند

 به مجلس دهم خوشبینم

 احمدی نژاد ابتدا محاکمه 
و بعد نامزد شود

 فعال سیاسی اصلاح طلب درباره نامزدی محمود 
احمدی نژاد برای انتخابات آتی ریاست جمهوری می 
گوید وی ابتدا باید محاکمه و در صورت تبرئه شدن، 

نامزد شود.
تئورسین  به  که  حجاریان  سعید  با  گو  و  گفت 

اصلاحات معروف است حاوی نکات نغزی است. 
او کاملا به مجلس دهم خوشبین است؛ روحانی را در 
انتخابات 96 بی رقیب می داند و معقتد است که وی باید 

از قدرت اقناع بالای خود بیشتر استفاده کند. 
اصلاحات  دوره  جمهوری  رئیس  سیاسی  مشاور 
در این گفت و گو به این موضوعات و مواردی چون 
دوری مردم از گرایشات پوپولیستی، اختلاف در جبهه 
پایداری، انتخابات آمریکا و تاثیر آن بر برجام و همچنین 
پرونده متهم نفتی اشاره دارد که مشروح آن را در 

صفحه 7  می خوانید:
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روزنامه صبح ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به مراسم افتتاحیه دهمین دوره مجلس 
انتخابات مجلس قانون گذاری  شورای اسلامی از حضور حماسی مردم در 
سپاسگزاری کردند. ایشان نمایندگان مجلس شورای اسلامی را به دنبال 
کردن الزامات تحقق اقتصاد مقاوم و گسترش و تعمیق فرهنگ اسلامی، 
و همچنین پرهیز از سرگرم شدن به زایده های جناحی و غالب ساختن 
انگیزه های شخصی بر مصالح عمومی توصیه و خطاب به آنان تأکید 
کردند: وظیفه  انقلابی و قانونی شما آن است که مجلس را سنگری 
افزون خواهی گستاخانه ی  و  و فسون  ترفند  برابر  در  استوار 

استکبار و نقطه ی اتکای درخشانِ مردم مؤمن و انقلابی بسازید. به گزارش ایسنا، متن 
پیام حضرت آیت الله خامنه ای که صبح امروز )شنبه( از سوی حجت الاسلام و المسلمین 
محمدی گلپایگانی رئیس دفتر مقام معظم رهبری در مراسم افتتاحیه دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی قرائت شد، به این شرح است: آغاز دهمین دوره ی مجلس شورای اسلامی 
در ماه مبارک شعبان را که ماه معنویت و خشوع و ماه اعیاد بزرگ مذهبی است، به ملت 
عظیم الشأن ایران اسلامی و به شما برگزیدگان و پذیرندگان مسئولیتهای بزرگ تبریک 
می گویم و از آحاد مردم عزیز که با حماسه ی انتخابات، چرخه ی بی وقفه ی قانون گذاری 

را تداوم بخشیده و حلقه دیگری بر این زنجیره حیاتی افزوده اند، سپاسگزاری می کنم...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به افتتاحیه دهمین دوره مجلس شورای اسلامی تاکید کردند:

اقتصاد مقاوم و فرهنگ اسلامی، دو اولویت فوری

8

منتخبان ملت 
به یادگار امام اقتدا کردند

2

آیت الله سید حسن خمینی:

  مجلس دهم باید برای رفع مشکلات کشوراهتمام جدی داشته باشد

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های مستقیم
 مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد صاحبان مشاغل 

)اشخاص حقیقی( از تیرماه به خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم 
بایستی اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از طریق سامانه 

www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

2

در نظر دارد سرویس ایاب و ذهاب کارکنان خود را برای 

سال 1395 از طریق برگزاری مناقصه واگذار نماید. 

اشخاص حقوقی و حقیقی واجد شرایط می توانند جهت 

اخذ برگ شرایط مناقصه از تاریخ درج آگهی نوبت اول 

به مدت 10 روز به آدرس سه راهی سلفچگان، کیلومتر 2 

جاده اصفهان، منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، دبیرخانه 

مراجعه نمایند. 

منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان قم

امور اداری

آگهی مناقصه عمومی )نوبت دوم(

7



اخبار یکشنبه - نهم خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 24012

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

اقتدار و امنیت ایران نمونه خوبی 
از نظام دموکراتیک در دنیاست

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با ابراز نگرانی از شرایط بد و بحرانی کشورهای 
منطقه گفت: اگر رسانه های دنیا منصف باشند، اقتدار و امنیت جمهوری اسلامی ایران را نمونه 

خوبی از نظام دموکراتیک در دنیا معرفی می کنند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در جلسه روز شنبه این مجمع با بیان این مطلب افزود: در 
منطقه ای زندگی می کنیم که انتخاباتی در این حجم وسیع در آن وجود ندارد و به خاطر 
ویژگی های منطقه، برگزاری دو انتخابات موفق در جمهوری اسلامی ایران می تواند حاکی از 
صلابت و نشان دادن رشد و بالندگی نظام اسلامی باشد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشاره به مراسم خوب افتتاح دو مجلس تازه نفس مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری گفت: هر دو مراسم، متین و قابل تحسین برگزار شد که از این بابت خداوند را 
شاکریم. وی خاطرنشان کرد: همچنین باید از حضور حماسی مردم در انتخابات و از زحمات 
و تلاش های مسؤولان و برگزارکنندگان خوب انتخابات تشکر و قدردانی کرد. بر اساس این 
گزارش مجمع تشخیص مصلحت نظام در جلسه امروز خود که به ریاست آیت الله هاشمی 
رفسنجانی تشکیل شد، ادامه بررسی و تدوین سیاست های کلی نظام قانون گذاری را پیگیری 
کرد. در ابتدای جلسه آیت الله هاشمی رفسنجانی با توجه به ایام شروع به کار دو مجلس مهم 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان که به خوبی انجام شد، گفت: مجموعاً در کشور دو 
انتخابات خوب، همراه با آرامش قابل تحسین برگزار شد و خوشبختانه حوادث تلخ در جریان 
انتخابات نداشتیم و در نتایج انتخابات نیز آنچنان اعتراضی که تشنّج در کشور ایجاد کند، وجود 
نداشت. آیت الله هاشمی رفسنجانی، عمل به اصل قرآنی »وامرهم شورا بینهم« را که دومین 
خصیصه انسان های عبادالرحمن است از تأکیدات دین مبین اسلام دانست و گفت: امیدواریم 
تلاش بیشتر مسؤولان، معطوف به حل مشکلات مردم، به عنوان صاحبان اصلی انقلاب و در 

نهایت جلب رضایت خداوند قرار گیرد. 

آیت الله سیدحسن خمینی:

 مجلس دهم باید برای رفع 
مشکلات کشوراهتمام جدی داشته باشد

تولیت آستان مقدس حضرت امام خمینی )ره( گفت: مجلس دهم شورای اسلامی باید 
برای رفع مشکلات کشور از جمله بیکاری، فقر و معضلات اجتماعی اهتمام جدی داشته باشد.

به گزارش ایرنا، آیت الله سید حسن خمینی روز شنبه در آیین تجدید میثاق نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی با امام راحل )ره( با بیان اینکه نفی مشکلات باعث رفع آن نمی شود 
افزود: همه باید برای به اوج رسیدن نظام اسلامی و رفع مشکلات از دوش آن، تلاش موثر و 
جدی کنیم. وی گفت: انتظار از نمایندگان این است که برای رفع مشکلات کشور و تامین 
انتظارات مردمی که به آنان رای دادند تلاش کرده و قدر فرصت خدمتگزاری را بدانند. سید 
حسن خمینی افزود: نمایندگان مجلس این فرصت خدمتگزاری را مدیون خون پاک شهدا و 
رهبری داهیانه امام راحل )ره( و رهبر معظم انقلاب هستند و باید از آن بهترین و بیشترین بهره 
را برای خدمتگزاری و ایفای نقش موثر ببرند. وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی انقلابی مترقی 
و پیش رو است افزود: عقل گرایی و تعقل ناشی از مکتب اهل بیت )ع( باعث مبرا شدن این 
انقلاب از افراطی گری شده واین نعمت بزرگی است که درپرتو اندیشه امام خمینی )ره( و سایر 
روشنفکران اسلامی حاصل شد. سیدحسن خمینی گفت: آینده انقلاب اسلامی باید از گذشته 
پرافتخارتر و بهتر باشد و این آینده به دست مردم و اتکا به خرد جمعی ساخته می شود. وی 
با بیان اینکه اندیشه ای که دین سالاری و مردم سالاری نظام اسلامی را نفی کند پایه های 
نظام اسلامی را سست کرده افزود: تفکرات متحجرانه و متکی به تعصبات کورکورانه از اندیشه 
امام خمینی )ره( و اصول اساسی نظام به دور است. سید حسن خمینی با اشاره به خون دل 
خوردن امام خمینی )ره( از تفکرات متحجرانه گفت: انقلاب اسلامی از تفکرات افراطی که 
منطقه را به آشوب کشیده اند از جمله داعش فاصله زیادی دارد و این انقلاب مبتنی بر نفی 
تحجر فکری و دینی و اصل نقادی در جامعه بنا شده است. وی توجه به مولفه زمان و مکان را از 
ویژگی های انقلاب اسلامی ذکر کرد و گفت: تشکیل مجمع تشخیص مصحلت نظام از سوی 
حضرت امام )ره( و کنار گذاشتن برخی احکام اولیه با در نظر گرفتن مصالح عامه و اجتماعی 
نوعی بن بست شکنی از سوی ایشان بود که نشان دهنده توجه به ظرفیت عقل و قدرت حاکم 
اسلامی در جامعه اسلامی است. نمایندگان دهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز شنبه 
همزمان با آغاز بکار این مجلس با حضور در حرم مطهر امام راحل )ره( با آرمان های بنیانگذار 

جمهوری اسلامی، شهدا و رهبر معظم انقلاب تجدید پیمان کردند.

آیت الله حسینی بوشهری:

هیأت رئیسه خبرگان 
در فضایی آرام و متین انتخاب شد

نماینده پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری با تأکید بر اینکه فضای مجلس خبرگان 
رهبری با فضاها و محافل سیاسی متفاوت است، افزود: مبنایی که در صحبت های نمایندگان 
و هیأت رئیسه و به خصوص رئیس مجلس خبرگان مطرح شد این بود که انقلابی بیاندیشند، 

عمل کنند و انقلابی بمانند.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در گفت و گو با جماران، در مورد انتخابات هیأت 
رئیسه مجلس خبرگان رهبری با تأکید بر اینکه فضای مجلس خبرگان جدای از فضاهای دیگر 
سیاسی است، اظهار داشت: خوشبختانه همه کسانی که در این مجلس حضور دارند از فقها، 
علما و انسان های وارسته ای هستند که به تکلیفشان عمل می کنند. نماینده پنجمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری افزود: قاعدتا نباید رقابت هایی که در مسائل و محافل سیاسی هست 
در این مجلس وجود داشته باشد. لذا در فضای آرام و متین انتخابات هیأت رئیسه مجلس 
خبرگان رهبری انجام گرفت و از بین کسانی که کاندیدا بودند آیت الله جنتی به ریاست رسید 

و سایر اعضای هیأت رئیسه و کارپردازان نیز توسط نمایندگان انتخاب شدند. 
وی گفت: در مجموع اولین اجلاس دوره پنجم مجلس خبرگان اجلاس بسیار خوبی از 
نظر نطق ها، سخنرانی ها و برنامه های پیاده و اجرا شده، بود. البته چون اجلاس اول بود بیشتر 
وقت برای تشکیل کمیسیون ها و هیأت رئیسه و کارهایی که جنبه مبنایی تا پایان دوره دارند 
صرف شد. آیت الله حسینی بوشهری در مورد ویژگی پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
با اشاره به پیام مقام معظم رهبری به افتتاحیه این مجلس یادآور شد: نگاه نمایندگان مجلس 
خبرگان این است که همان گونه که رهبر معظم انقلاب فرمودند انقلابی بیاندیشند، عمل کنند 
و انقلابی بمانند. مبنایی که در صحبت های نمایندگان و هیأت رئیسه و به خصوص رئیس 

مجلس خبرگان مطرح شد این بود که همین گونه عمل کنند. 

حجت الاسلام حشمتی:

برای تبیین اندیشه های امام )ره( 
باید ابهام زدایی انجام شود

معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برآیند شعارهای اصلی امام )ره( 
در جامعه تحقق عدالت در بین مردم بوده است و اگر بتوان استقلال، آزادی و جمهوریت نظام 

را حفظ کرد می توان به عدالت رسید.
حجت الاسلام محمدرضا حشمتی در با ایسنا، اظهار کرد: یکی از آرمان ها و اندیشه های امام 
)ره( و کسانی که در مبارزات انقلاب حضور داشتند بازپس گیری مطالبات خود از رژیم طاغوت 
بود و نظرشان این بود که مردم باید در اندیشه، آزاد باشند و اگر مطلبی دارند بتوانند آزادانه 
آن را بیان کنند پس می توانیم بگوییم که یکی از اندیشه های اصلی امام )ره( ایجاد آزادی در 
جامعه بود. وی ادامه داد: اندیشه بعدی امام )ره( اسلام خواهی بود. رژیمی که در آن زمان بود 
می خواست دین را در بین مردم از بین ببرد و امام )ره( همواره می فرمود که اسلام یک دین 
مترقی است و باید آزادانه در جامعه ترویج پیدا کند و ایشان معتقد بودند که اسلام می تواند یک 

بینش عظیمی در جامعه ایجاد کند و حکومت نباید مانع نشر اسلام باشد.
معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: یکی دیگر از آرمان های 
اصلی امام )ره( استقلال بود و این شعار را ما به روشنی می توانیم در بین مردمی که در آن 
زمان در راهپیمایی ها حضور داشتند ببینیم. معمولا رژیم هایی که در طول دوران گذشته در 
ایران حکومت داشتند می خواستند به نفع دولت های بیگانه گام بردارند و استقلال خواهی امام 

به نفع مردم بود و مردم هم از آن استقبال کردند.
حشمتی ادامه داد: این سه آرمان را می توانیم در اوج خواسته های امام )ره( بدانیم و امروز 

هم استقلال و آزادی جزء  اندیشه های اصلی مردم جامعه است.
وی گفت: سوال اینجاست که آیا عملکرد ما منجر به تحقق این شعارها شده است؟ به 
نظر می رسد که در هر سه حوزه ما با آرمان ها کمی فاصله داریم. در حوزه آزادی خواهی گاهی 
با ممانعت ها و فکرهایی روبرو می شویم که نمی توانند آن آرمان های امام )ره( را در جامعه 

تبیین کنند.
وی عنوان کرد: در زمینه استقلال اقتصادی ما هنوز مستقل نشده ایم و وابستگی هایی 
داریم ولی در استقلال سیاسی خوشبختانه توانسته ایم موفقیت های چشم گیری داشته 
باشیم. در نظام جمهوری اسلامی ایران انتخابات انجام می شود و همین امر سبب شده 
که پایه های نظام مستحکم شود یعنی اگر بخواهیم بگوییم صد در صد توانسته ایم به تمام 

آرمان های امام )ره( برسیم نرسیده ایم.

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام:

نمایندگان از هم اکنون به فکر
 انتخابات چهار سال بعد نباشند

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: کسانی که با رای این ملت انتخاب می شوند 
باید با تمام توان برای ایران اسلامی خدمت کنند ولی ما در بین برخی نمایندگان این را 

مشاهده می کنیم که از هم اکنون به فکر انتخابات چهار سال بعد هستند. .
محسن رضایی در مراسم سی و سومین سالگرد شهید محمد بروجردی که در مسجد 
امام خمینی )ره( واقع در شهرک محلاتی برگزار شد، اظهار داشت: یکی از موانع اصلی 
پیشرفت کشور مسئله میز و ریاست شده و در برخی قسمت ها باعث قفل شدن حرکت 
کشور در راستای اهداف انقلاب اسلامی است که انحرافات جدی به وجود آورده است. وی 
افزود: چسبیدن به میز ریاست از ورود نیروهای جوان و شایسته جلوگیری کرده و حفظ 
کردن میز ریاست پا را از اخلاق و ارزشهای انقلاب کوتاه می کند. رضایی ادامه داد: ما باید 
اخلاق بروجردی را الگو قرار داده و ایشان فرمانده ای بود که به میز و ریاست چشمداشتی 
نداشت و ما در سطوح مختلف به افرادی با خصوصیات اخلاقی شهید بروجردی نیاز داریم. 
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به تربیت نیروهای سپاه که در سمت هایی قرار 
دارند افزود: سپاه پاسداران افرادی با خصوصیات اخلاقی شهید بروجردی تربیت کرده و در 
بسیاری از وزارتخانه ها و ارگان های دولتی ما این نیروهای تربیت شده ولایی را مشاهده 
می کنیم ولی جناح ها و گروه های دیگر چند کادر با خصوصیات اخلاقی این شهید 
تربیت کرده اند؟ وی افزود: میز و ریاست مانع رشد نیروی انسانی و کادرسازی را می شود 

و چسبیدن به پست و مقام مانع پیشرفت کشور در راستای ارزش های انقلاب می شود.
رضایی افزود: کسانی که با رای این ملت انتخاب می شوند باید با تمام توان برای ایران 
اسلامی خدمت کنند ولی ما در بین برخی نمایندگان این را مشاهده می کنیم که از هم 
اکنون به فکر انتخابات چهار سال بعد هستند. این طرز تفکر کاملًا اشتباه بوده و ما به 
جایی نمی رسیم. فرمانده اسبق سپاه پاسداران ادامه داد: کشور یک رئیس بیشتر ندارد، 
اگر دو رئیس پیدا کند انسجام و وحدت را از دست می دهیم و علت این مسائل این میز و 
صندلی و ریاست است که برای ما بیش از هر چیز ارزش پیدا کرده و این طرز تفکر برای 
کشورمان که این همه شهید داده بسیار خطرناک است. دبیر مجمع تشخیص مصلحت 
نظام اظهار کرد: از ریاست محترم سازمان صدا و سیما انتظار داریم فیلم و سریالی در وصف 
شهید بروجردی تهیه کند تا ایشان و خصوصیات اخلاقی این شهید بیشتر برای مردم 

شناسانده شود.

ظریف در دیدار وزیر امور خارجه لیتوانی؛

اروپایی ها گام های لازم را برای تسهیل 
مراودات بانکی بردارند

وزیر امور خارجه با اشاره به گام هایی که 1+5 در آخرین اجلاس وزرای خارجه آمریکا 
و انگلیس با مسئولین بانکی اروپایی در لندن گفت: انتظار داریم به طور عینی و ملموس، 
گام های لازم را طرف های اروپایی برای تسهیل مراودات بانکی بردارند تا پیامدهای آن را 

در اقتصاد کشورمان شاهد باشیم.
به گزارش ایرنا از مرکز دیپلماسی رسانه ای وزارت امور خارجه، محمدجواد ظریف دیروز 
-شنبه- در دیدار »لینکه ویچیوس« وزیر خارجه لیتوانی با بیان این مطلب افزود: گام های 
جدید، آثاری برای تحرک بخشیدن به تعاملات مالی بانکهای اروپایی به همراه داشته است. 
ظریف با اشاره به روابط دو کشور اظهار داشت: مناسبات جمهوری اسلامی ایران و 
لیتوانی روند رو بـه جلو دارد و ما امیدواریم از طریق رایزنی های جاری بتوانیم زمینه های 
همکاری ها در بخش های سیاسی و پارلمانی را بیش از پیش گسترش دهیم و مجلس 
شورای اسلامی با توجه به نقش آن در شئونات قانون گذاری کشور، آمادگی دارد با پارلمان 
لیتوانی زمینه های همکاریهای پارلمانی را تقویت سازد. وزیـر امور خارجه کشورمان بـا 
تشریح ظرفیت هـای اقتصادی و تجاری اظهار داشت: مؤسسات ایران آمادگی دارند در 
زمینه های فن آوری، انرژی، LNG، نفت، کشاورزی، آموزش عالی، خدمات فنی ومهندسی 
با شرکتهای دولتی و خصوصی و صاحبان صنایع و تجار لیتوانی در چارچوب منافع مشترک 
و متقابل، گام های بلندی را برای گسترش همکاری های اقتصادی دو کشور بر دارند. ظریف 
و ویچیوس در این دیدار آخرین راه های گسترش همکاریهای دوجانبه ومسائل منطقه 
را نیز مورد بحث و تبادل نظر قرار دادند. وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به تحولات 
سوریه گفت: راه حل بحران سوریه، فقط احترام بر اراده مردم و حاکمیت سوریه است و 
طرح شرایط غیر واقعی در پروسه سیاسی و حمایتهای همه جانبه برخی از طرفهای منطقه 
ای از گروه های تروریستی، موجب تضعیف آتش بس شده و فرآیند سیاسی را پیچیده 

تر خواهد ساخت.

مصطفی میرسلیم عنوان کرد:

عارف خوب است رئیس مجلس شود
 اما نه در سال اول

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام معتقد است لاریجانی در حال حاضر گزینه ی 
مناسب تری برای ریاست مجلس است.

مصطفی میرسلیم در گفت و گو با »انتخاب« اظهار داشت: هم آقای لاریجانی و هم آقای 
عارف هر دو برای ریاست خوب هستند ولی اگر بخواهیم نگاه واقع بینانه ای داشته باشیم، 
آقای لاریجانی باتوجه به تجربه ای که دارد، می تواند هماهنگی خیلی خوبی در تمامی 
زمینه ها داشته باشد که  در زمان تصویب برجام در مجلس نهم شاهد چنین موضوعی 
بودیم. وی افزود: هماهنگی هایی که در مجلس گذشته بین دولت و مجلس صورت گرفت، 
از اقدامات اقای لاریجانی بود. میرسلیم اضافه کرد: معتقدم اغلب نمایندگان هم موافق این 
موضوع هستند که ریاست آقای لاریجانی کماکان بهتر است ادامه پیدا کند. وی با اشاره به 
کاندیداتوری عارف تصریح کرد: ایشان هم می توانند ریاست را به عهده بگیرد قابلیت های 
خاص خودشان را دارد ولی نه در دوره اول که دوره حساسی هم برای ایشان، هم برای 
دولت و هم برای مجلس بشمار می آید. باتوجه به مسائلی که گفتم، شاید بهترین راه حل 
حضور آقای لاریجانی باشد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: با توجه به اینکه 
ترکیب مجلس و تمامی فراکسیون های تغییر کرده است، می توان به صراحت عنوان کرد 
که فراکسیون ها نقش مهمی را در مجلس دارند. آقای عارف بعنوان ریاست فراکسیون امید 
در مجلس می تواند تاثیر بسزایی داشته باشد. در واقع نقش رییس فراکسیون مجلس در 
بعضی از موضوعات مهمتر از رییس مجلس است. میرسلیم در پاسخ به این سوال که  آیا 
انتخابات ریاست مجلس پیشرو دشوار و چالشی است؟ بیان کرد: خیر، اتفاقا خیلی ساده 
است. فکر می کنم، انتخاب منطقی صورت می گیرد. وزیر ارشاد دولت سازندگی ادامه داد: 
ریاست مجلس که فقط این دوره نیست. مجلس چهارساله است، پس چهار رییس می تواند 
تغییر کند. اگر امسال آقای عارف نشد، سال آینده نیز امکانش هست. اصلا برای برای خود 
آقای عارف هم اینگونه بهتر است. به دلیل اینکه؛ ابتدا با واقعیت های مجلس کاملا آشنا می 

شوند و بعد می توانند تصمیم گیری خوبی کنند.

وزیر ارتباطات خبرداد:

فیلترینگ سایت های غیراخلاقی تلگرام
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: تلاش ما چاره اندیشی عملی و جدی برای رفع 

دغدغه های مقام معظم رهبری درباره خصوص فضای امن مجازی است.
محمود واعظی روز شنبه در حاشیه همایش روابط عمومی های وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در پاسخ به پرسش خبرنگار ایرنا افزود: تلاش برای پاسخگویی به دغدغه 
های رهبر معظم انقلاب در دو مسیر مباحث عملی و نظری به صورت جدی آغاز شده 
است. وی چگونگی پرداختن به این دو مباحث را از برنامه های در دست اقدام وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات برشمرد و اظهارامیدواری کرد بتوانند با سرعت بیشتری 
مشکلات فضای مجازی را برطرف کرده و فضایی امن برای خانواده های ایرانی ایجاد کنند. 
واعظی به اقدام های انجام شده برای افزایش امنیت در فضای مجازی اشاره و خاطر نشان 
کرد: تبادلات صورت گرفته با تلگرام منجر به آن شد تا ربات هایی برای انجام فیلترینگ بر 

روی سایت ها و موارد خلاف اخلاق طراحی و به کار گرفته شود. 
وی به اخبار منتشر شده درباره هک  شدن تارنماهای )سایت( دولتی اشاره کرد و گفت: 
یکی از تارنماها هک شده که با دنبال کردن آدرس )IP( آن مشخص شده منشا یکی از 
کشورهای اروپایی است که در حال بررسی بیشتر است. واعظی با بیان این  که از گذشته 
روش ها و برنامه های مختلفی برای صیانت از اطلاعات وجود داشته است، تاکید کرد: اتفاق 
های امنیتی تنها مربوط به ایران نیست، بلکه در همه جای دنیا رخ می دهد و حتی در 
آمریکا و اروپا نیز برخی از سایت ها به هر دلیل هک می شود. وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات خاطر نشان کرد: اقدام هایی برای برقراری امنیت انجام شده و ما همواره به دنبال 
این هستیم که این امر به درستی پیش برود و بحث شبکه ملی اطلاعات هم برای این است 
که مسائل امنیتی به طور کامل انجام شود. واعظی گفت: همه تلاش خود را بکار گرفته 
ایم تا کانال های غیر اخلاقی مسدود شود و چند روش نیز بکار گرفته شده و تعدادی نیز 

مسدود شده است.
وی در خصوص تعرفه تلفن ثابت نیز گفت: کارگروه جلسه های متعددی داشته و مقرر 
است در جلسه کمیسیون تنظیم مقررات که یکشنبه تشکیل می شود مورد بحث قرار گیرد 
و اگر توافق حاصل شد، رسانه ای خواهد شد. واعظی به پروژه ترابرد پذیری شماره تلفن 
های همراه اشاره کرد و یادآور شد: هیچ مشکلی در اجرای این طرح ایجاد نشده و همه 
چیز طبق برنامه پیش می رود و اپراتورها و شرکت مخابرات و زیرساخت کمال همکاری 
را داشته اند. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه اقدام های آزمایشی طرح انجام 
شده و همه آزمایش ها موفقیت آمیز بوده است، افزود: به زودی این طرح اجرا می شود. 
واعظی درباره عملکرد شورای عالی فضای مجازی نیز گفت: تاکنون هرآنچه مرکز ملی 
فضای مجازی آماده کرده در شورای پیگیری شده و عملکرد خوب است و امروز نیز جلسه 
ای با شورای عالی فضای مجازی خواهیم داشت. واعظی ابرازامیدواری کرد، مطالب بهتر و 
مفیدتری با همکاری مرکز ملی فضای مجازی و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تهیه شود 
تا در این شورا پیگیری آن صورت گیرد. وزیر ارتباطات در باره ارزان شدن قیمت اینترنت 
نیز یادآورشد: جلسه ای که امروز یکشنبه در کمیسیون تنظیم مقررات برگزار خواهد شد 

در این باره نیز تصمیم گیری می کند.

یادداشت

در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
دهمین  افتتاحیه  مراسم  به  پیامی 
دوره مجلس شورای اسلامی از حضور 
مجلس  انتخابات  در  مردم  حماسی 

قانون گذاری سپاسگزاری کردند. 
ایشان نمایندگان مجلس شورای 
الزامات  کردن  دنبال  به  را  اسلامی 
و  گسترش  و  مقاوم  اقتصاد  تحقق 
تعمیق فرهنگ اسلامی، و همچنین 
به زایده های  از سرگرم شدن  پرهیز 
انگیزه های  غالب ساختن  و  جناحی 
شخصی بر مصالح عمومی توصیه و 
خطاب به آنان تأکید کردند: وظیفه  
که  است  آن  شما  قانونی  و  انقلابی 
مجلس را سنگری استوار در برابر ترفند 
و فسون و افزون خواهی گستاخانه ی 
درخشانِ  اتکای  نقطه ی  و  استکبار 

مردم مؤمن و انقلابی بسازید. به گزارش ایسنا، متن پیام 
حضرت آیت الله خامنه ای که صبح دیروز )شنبه( از سوی 
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی رئیس دفتر 
مقام معظم رهبری در مراسم افتتاحیه دهمین دوره مجلس 

شورای اسلامی قرائت شد، به این شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحیم 

ماه  در  اسلامی  شورای  مجلس  دوره ی  دهمین  آغاز 
مبارک شعبان را که ماه معنویت و خشوع و ماه اعیاد بزرگ 
مذهبی است، به ملت عظیم الشأن ایران اسلامی و به شما 
برگزیدگان و پذیرندگان مسئولیتهای بزرگ تبریک می گویم 
و از آحاد مردم عزیز که با حماسه ی انتخابات، چرخه ی 
بی وقفه ی قانون گذاری را تداوم بخشیده و حلقه دیگری بر 
این زنجیره حیاتی افزوده اند، سپاسگزاری می کنم. این همه، 
برآمده از توفیق الهی و نشانه ی لطف و رحمت ذات اقدس 
اوست که دست قدرت بی همتا را مددکار ملت و کشور و نظام 
اسلامی ساخته است. دل و زبان از سپاس گویی این نعمت 

ناتوانند. ملت ایران با حضور حداکثری در انتخابات پُر اهمیت 
مجلس قانون گذاری، بیعت دیرین خود با نظام جمهوری 
اسلامی را بار دیگر تکرار کردند و با این زبانِ رسا به بدخواهان 
پاسخ گفتند. وفاداری ارزشمند ملت، مسئولان نظام را در 
بخشهای گوناگون به احساس مسئولیت و شکر نعمت فرا 
می خواند. ذمّه ی ما مسئولان، اکنون سنگین بارتر از گذشته 
است. سوگند نمایندگان –که در نخستین روزِ کاریِ خود ادا 
خواهند کرد و سوگندی شرعی و الزام آور است- سرفصلهای 
اساسیِ وظایف نمایندگی در مجلس را بیان کرده است؛ شما 
برادران و خواهران محترم می توانید با حکمت و خردمندی 
و اخلاص و پارسایی، این وظایف را در خلال عمل قانونی 
خود –که عمدتاً قانون گذاری و نظارت است- تحقق بخشیده، 
نزد خدا و خلق سرافراز گردید. در این صورت است که مجلس 
شورای اسلامی را در جایگاه ویژه خویش یعنی »در رأس 
امور کشور« نگاه خواهید داشت. شرایط طوفانی منطقه و 
جهان و ماجراجویی های بین المللی سلطه گران و اتباعشان، 
ایران اسلامی را با اوضاع پیچیده تری از گذشته روبرو ساخته 

است. اقتدار کشور برای مواجهه با این 
شرایط، به هوشمندی و عزم راسخ و 
در دست داشتن ابتکار عمل از سوی 
وظیفه ی  دارد.  نیاز  مسئولان  همه 
انقلابی و قانونی شما نمایندگان محترم 
آن است که مجلس را سنگری استوار 
در برابر ترفند و فسون و افزون خواهی 
گستاخانه ی استکبار و نقطه ی اتکای 
درخشانِ مردم مؤمن و انقلابی بسازید. 
تحقق بخشیدن به اقتصاد مقاوم با 
همه الزامات قطعی آن و نیز تلاش 
مجدّانه برای گسترش و ژرف سازی 
فوری  اولویت  دو  اسلامی،  فرهنگ 
کنونی است. اولویتهای مهمّ دیگری 
در بخشهای گوناگون مربوط به اقتدار 
ملی و استحکام امنیت و مصونیت 
کشور، وجود دارد که تضمین کننده ی 
استقرار عدالت اجتماعی و استقلال و پیشرفت کشور است. 
شناخت این اولویتها از جمله ی وظایف نمایندگان و در 
دسترس ذهن هوشمند آنان است. نمایندگان محترم را به 
توکل و حُسن ظن به وعده های خداوند قادر و استقامت 
در صراط مستقیم الهی توصیه می کنم و از سرگرم شدن 
به زایده های جناحی و غالب ساختن انگیزه های شخصی بر 
مصالح عمومی بر حذر می دارم. لازم می دانم از نمایندگان 
محترم مجلس نهم و رئیس پر تلاش و خدوم آن و همه ی 
هیئت رئیسه، و نیز از همه دست اندرکاران انتخابات مجلس 
دهم، در همه بخشهای آن صمیمانه تشکر و قدردانی کنم. 
یاد امام راحل عظیم الشأن و شهدا و ایثارگران این راه را گرامی 
می دارم، و با سلام و تعظیم به حضرت ولی الله الاعظم ارواحنا 
فداه توفیقات همه ی شما را از خدای متعال مسألت می کنم. 
و السلام علیکم و رحمة الله و برکاته 
سیّد علی خامنه ای 
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به افتتاحیه دهمین دوره مجلس شورای اسلامی تاکید کردند:

اقتصاد مقاوم و فرهنگ اسلامی، دو اولویت فوری
اخبار

منتخب مردم قم در مجلس شورای اسلامی تحقق 
اقتصاد مقاومتی و حل مشکلات فرهنگی را اولویت اصلی 
مجلس دهم دانست و گفت: امیدوارم این مجلس پایبندی 
به آرمان های امام )ره( و شهدا را در تصویب قوانین برای رفع 

مشکلات مردم نشان دهد.
علی لاریجانی روز شنبه پس از تجدید میثاق منتخبان 
مجلس دهم با آرمان های امام راحل در جمع خبرنگاران 
افزود: همانطوری که منتخبان در نشست امروز قسم نامه را 
قرائت کرده و تعهد خودشان را نشان دادند، صیانت از آرمان 
های انقلاب و استقلال کشور به عنوان اصول و بنیان های 

جمهوری اسلامی از وظایف نمایندگان و مجلس است.
منتخب مردم قم در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 

براساس آئین نامه داخلی مجلس نمایندگان پس از اتمام 
مراسم افتتاحیه پارلمان با حضور در مزار شهدا پیوند و تعهد 
خودشان را به شهدا اعلام می کنند؛ از این رو قطعا این امر 
بسیار مهم بوده زیرا شهدا نماد اصلی دفاع از انقلاب و کشور 

هستند و این کار امری خوب و ارزنده است.
وی با اعلام اینکه مجلس دهم از لحاظ نشاط کاری و 
تخصص دارای تنوع های بسیار است، گفت: نمایندگان بعد 
از مراسم افتتاحیه آمدند که با شهدای عزیز به ویژه شهدای 
نامدار جمهوری اسلامی تجدید پیمان کنند. لاریجانی با 
اشاره به حضور منتخبان مجلس دهم در حرم بنیان گذار 
کبیر انقلاب )ره( تصریح کرد: امام خمینی )ره( ستون اصلی 
انقلاب بودند و این حضور هم نمادین بوده و هم واقعیت هایی 

در آن است که در ابتدای کار همه نمایندگان با ارواح مطهر 
امام )ره( و شهدا پیمان ببندند تا از استقلال و دستاوردهای 
انقلاب و آرمان های شهدا دفاع کنند؛ از این رو امیدوارم 
مجلس دهم پایبندی جدی خود را در این زمینه ها در زمان 

تصویب لوایح و طرح ها و رفع مشکلات مردم نشان دهد.
وی تحقق اقتصاد مقاومتی و توجه به مسائل فرهنگی 
را اولویت اصلی مجلس دهم خواند و گفت: رهبری در پیام 
امروزشان بر این دو موضوع مهم تاکید کردند و قطعا هر دو 
وجه مهم است زیرا فرهنگ زیربنا بوده و اقتصاد مسئله مهم 
برای کشور است از این رو در ابتدای کار مجلس، کمیسیون 
ها با استراتژی روشن می توانند بر موضوع اقتصاد مقاومتی 

متمرکز شوند.

علی لاریجانی مطرح کرد:

 اقتصاد و فرهنگ اولویت اصلی مجلس دهم

مظهر  را  مقننه  قوه  جمهوری  رئیس 
حاکمیت مردم و نظارت عمومی دانست و 
گفت: مردم ایران از بیش از 100 سال پیش 
همواره در پی مجلسی قوی و کارآمد بودند، 
مجلسی که قدرت قانونگذاری درچارچوب 
منافع ملی و موازین اسلامی داشته باشد و 

بتواند خودسری ها را مهار کند.
و  الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
المسلمین حسن روحانی صبح شنبه در 
آیین افتتاحیه دهمین دوره مجلس شورای 
و  رسالتها  ودولت  مجلس  افزود:  اسلامی 
وظایف مشخص و جدا از هم دارند اما در 
عین حال وظایف مشترک و مسئولیتهای 
فراوانی نیز در کنار یکدیگر دارند. روحانی 
گفت: گرچه معمولا اگر جامعه با مشکلی 
از آن  را  مواجه شد مردم مشکل جامعه 
دستگاه اجرایی و دولت می دانند و یا گاهی 
می  دولت  آن  از  را  بزرگ  های  موفقیت 
خوانند اما واقعیت این است که آنجا که 
موفقیت است مجلس و قوه قضاییه و دیگر 
ارکان نظام، سهم خود را دارند و آن جا که 
خدایی ناکرده مشکل وجود دارد، آنجا نیز 
مجلس بویژه سهم خواهد داشت. وی افزود: 
مشکلات  و  معضلات  حل  برای  بنابراین 
کشور ما نیازمند به تعامل هستیم البته همه 
در نهایت تسلیم قانون هستیم و اجرای 
قانون، گاهی کمی سخت و کمی تلخ اما در 

عین حال الزامی و ضروری است. 
هیچ گروه و جناحی 

انتخابات را تحریم نکرد
رییس دولت تدبیر وامید اظهارداشت: 
من برای وزیرعلوم 5 بار و برای وزیر ورزش 
و جوانان چهار بار به مجلس آمدم. ممکن 
است با انتظار ها منطبق نباشد اما در عین 
حال ما باید تسلیم قانون باشیم وهر آنچه 
مقررات قانونی است ولو سخت و مشکل، 
آن را مجری باشیم. با اجرای قانون است 
که می توانیم از مشکلات کشور به خوبی 
در  ما  مردم  گفت:  روحانی  کنیم.  عبور 
انتخابات دهمین دوره مجلس که همزمان 
بود با پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
رشادت و رشد فکری و عقلی فوق العاده ای 
را از خود نشان دادند. هیچ گروه وجناحی 
در هیچ مرحله ای انتخابات را تحریم نکرد 
مقررات  های  وخم  پیچ  از  کس  هیچ  و 
انتخاباتی خسته نشد، همه از حداقل فرصت 
حداکثر استفاده را نمودند. وی ادامه داد: 
لیست هایی درست کردند، ترکیب جناح ها 
و گروه ها و گویی مردم و نمایندگانی که 

خود را در معرض آرای مردم قرار داده بودند 
این بار قبل از بحث احزاب و جناح ها به 
فکر همگرایی بیشتر و همکاری بیشتر بین 
قوا برای حل مسایل کشور بودند. روحانی 
گفت: همه به خوبی می دانیم که اگر مشکل 
بزرگی در این کشور باشد با اتحاد و وحدت 
و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب با انسجام 
و مقاومت می توانیم به خوبی از مشکلات 
عبور کنیم. رییس جمهوری یادآور شد: ما در 
آغاز شروع دولت یازدهم با مشکلات و تلاطم 
های اجتماعی و اقتصادی مواجه بودیم که با 
همکاری مجلس و با حمایت مردم توانستیم از 
بسیاری از آنها به خوبی عبور کنیم. وی افزود: 
در طول سه سال گذشته از تلاطم اقتصادی 
خبری نیست و جای آن را آرامش در بازار 
گرفته است. از تورم خطرناک دو رقمی که 
می توانست برای جامعه ما ادامه آن بسیار 
مشکل آفرین باشد، امروز از تورم 40 درصد 
به 10 درصد رسیده ایم و امسال به تورم تک 
رقمی خواهیم رسید. روحانی گفت: همه 
تلاش دولت بر این بود که از رکود عبور کند. 
رشد منفی، شایسته این مردم نبود و لذا در 
سال 93 ما رشد سه درصدی را داشتیم و 
در سال 94 علیرغم همه مشکلات نگذاشتیم 
به رشد منفی برسیم و رشد 1 درصدی را 
داشتیم و در سال جاری ما به رشد 5 درصد 
خواهیم رسید و همه برنامه ها بر این است که 
مردم و جامعه ما از لحاظ فقر و بیکاری در امان 
باشند. رئیس جمهوری ادامه داد: هیچ دولتی 
نیست و هیچ مسئولی نیست که برای مردم 
خود فقر یا بیکاری را بخواهد؛ ما باید اشتغال 
راحتی  با  بتوانند  مردم  که  ای  زندگی  و 
بگذرانند و درآمد قابل قبول داشته باشند، 
برای مردم فراهم کنیم. روحانی افزود: برای 
اشتغال و رفع فقر، نیاز به اختراعی نداریم؛ 

کشورهای فراوان در این زمینه تجربه های 
فراوانی دارند. بسیاری از کشورها هستند 
که از لحاظ استعداد انسانی و همچنین از 
لحاظ منابع مادی شرایطشان از ما پایین تر 
است اما دارای رشد اقتصادی مناسبت تری 
هستند. وی ادامه داد: برای این که در این 
کشور جوانان تحصیلکرده ما مشغول به کار 
شوند و اشتغال مناسب با تحصیلات آنها 
فراهم شود، راهی جز رشد اقتصادی و رونق 
اقتصادی نداریم. رئیس دولت یازدهم اضافه 
کرد: در دو دهه اخیر کشوری را سراغ نداریم 
که بدون تعامل با جهان به رشد اقتصادی و 
اشتغال مناسب دست یابد. ما در چارچوب 
اقتصاد مقاومتی که اقتصادی است درونزا و 
برون گرا؛ اقتصادی که زایش، تولید و رشد 
او به  اما گرایش و نگاه  او در درون است 
بیرون است. روحانی گفت: در سایه اقتصاد 
مقاومتی و یک رشد مناسب اگر امسال به 
رشد پنج درصدی که هدف ما است، دست 
یابیم. این رشد برای اشتغال ما کافی نیست؛ 
همان که در سیاست های کلی ابلاغی مقام 
معظم رهبری آمده ما باید به سمت رشد 
هشت درصدی حرکت کنیم و اگر بناست 
به رشد هشت درصد برسیم نیاز به سرمایه 
گذاری داریم. وی افزود: قیمت نفت به گونه 
ای نیست که فکر کنیم در سال های پیش 
رو به راحتی به بشکه ای 100 دلار دست 
پیدا می کنیم. اگر این چنین است پس 
برای رسیدن به رشد هشت درصدی باید به 
الزامات این رشد توجه کنیم. یکی از الزامات 
رشد هشت درصدی سرمایه گذاری 30 تا 
50 میلیارد دلاری از منابع خارجی است؛ 
یعنی علاوه بر این که از تمام سرمایه گذاری 
های داخلی استفاده می کنیم سالانه بین 
30 تا 50 میلیارد میلیارد دلار باید از منابع 

خارجی اخذ کنیم.
شفافیت قانون می خواهیم

اینکه مجلس شورای  بیان  با  روحانی 
اسلامی قواعد بازی افراد جامعه و شهروندان 
را در زمین بزرگ کشور و جامعه تعیین می 
کند، تصریح کرد: اگر قواعد بازی شفاف 
نباشد، هر قدر بازیگر قوی و تمرین کرده 
باشد در کارزار رقابت با جهان ناموفق خواهد 
بود. وی افزود: انباشت قوانین مشکلی را از 
پیش نخواهد برد، تورم قوانین مسئله ای را 
حل نخواهد کرد. ما شفافیت قوانین رامی 
خواهیم، ما قوانینی را می خواهیم که راه را 
به خوبی برای بازیگران جامعه ما مشخص 
کرده باشد. امروز بجای تدوین پشت سر هم 
قوانین، نیاز به تنقیح قوانین داریم. وی افزود: 
مطمئنم در مجلس دهم شاهد همکاری 
بیشتری خواهیم بود. به حول و قوه الهی، 
ضمن اینکه همین جا لازم می دانم از همه 
نمایندگان مجلس دوره نهم چه آنهایی که 
دو مرتبه به مجلس دهم راه یافتند و چه 
آنهایی که در انتخابات شرکت نکردند یا 
توفیق حضور در مجلس نیافتند و خدمات 
دیگری را در کشور به عهده خواهند داشت؛ 
از همه آنها بویژه هیات رئیسه مجلس نهم، 
ریاست محترم مجلس نهم که در بسیاری از 
زمینه ها و بویژه در زمینه برجام، ما را یاری 
کرد؛ تشکر کنم. روحانی ادامه داد: روزها و 
ساعت های ملامت آوری هم داشتیم اما در 
مجموع مجلس به خوبی در این مساله مهم 
در کنار دولت در کنار مردم همه با هم زیر 
سایه رهنمودها و دستورهای مقام معظم 
رهبری توانستیم مهمترین مساله سیاسی 
کشوری، منطقه ای و بین المللی را به احسن 

وجه و با کمترین هزینه به مقصد برسانیم.
رئیس جمهوری گفت: امروز خوشحالیم 
سهم ما را در اوپک دیگران نمی برند؛ ما به 
زودی به سهمیه قبلی مان در زمینه صادرات 
نفت خواهیم رسید. در طول سال 91 تا 94، 
حدود 180 میلیون دلار صادرات نفتی که 
می بایست عاید ما شود در سایه تحریم به 
دست ما نرسید و اگر می رسید امروز شاهد 
اشتغال ها و رشدهای فراونی در بخش های 
مختلف کشور بودیم. بی تردید ما نیاز به 
همکاری داریم. روحانی خاطرنشان کرد: اراده 
دولت مثل گذشته بیش از گذشته حسن 
سلوک با دیگر قوا و با مجلس شورای اسلامی 
خواهد بود. ان شاء الله به حول و قوه الهی 
کاری کنیم در کنارهم که اول رضای حق را 

به دست آوریم و بعد هم رضای مردم.

حجت الاسلام دکتر روحانی در آیین گشایش مجلس دهم:

مجلس خودسری ها را مهار کند

وزیر کشور گفت: نتیجه انتخابات در مورد 
از سوی شورای  نیز  اصفهان  منتخب سوم 
نگهبان ابطال شد؛ اما وزارت کشور گزارش و 
نظر حقوقی خود را به مجلس و مراجع قانونی 
ارسال کرد و همچنان منتظر پاسخ و حل و 

فصل خود هستیم.
افتتاحیه  در  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
مجلس دهم ضمن تبریک به مناسبت اعیاد 
شعبانیه گفت: سپاس درود بی  کران خداوند 
باری تعالی را که خدمتگزاری به ملت شریف و 

ولایت مدار ایران اسلامی را نصیب ما کرد و با هدایت و کرامت خود توفیق ادای امانت سنگین 
برگزاری انتخابات را با شروع دوره دهم مجلس شورای اسلامی بر ما ارزانی داشته استوزیر 
کشور ضمن بزرگداشت یاد و خاطره امام خمینی )ره( افزود: مایلم تشکر عمیق خود را از 
مقام معظم رهبری که با رهنمودها و ارشادات مدبرانه خود راهگشای مسیر ما شدند و نیز از 
ریاست جمهوری که با توصیه های ارزشمندشان در فراهم ساختن بستر مناسب برای برگزاری 
انتخابات از هیچ کوششی دریغ نکردند ابراز کنم. وی ادامه داد: همانگونه که مستحضرید 
انتخابات در ایران برگرفته از قانون اساسی است و اصل ششم این قانون اداره امور کشور را تنها 
از طریق اتکای به آرای مردم ممکن می داند و اصل هفتم نیز مجلس شورای اسلامی را از 
ارکان تصمیم گیری و اداره امور کشور دانسته است، صلاحیت قانونگذاری، اختیارات نظارتی، 

قابلیت پاسخ خواهی، دلالت بر نقش کلیدی 
جایگاه محوری و آینده ساز مجلس شورای 
اسلامی دارد. رحمانی فضلی افزود: تاکیدات 
مهمی که در قانون اساسی بر ضرورت تشکیل 
مجلس، چگونگی انتخاب نمایندگان و وظایف 
و اختیارات مجلس شده است، حاوی الزاماتی 
است که مطابق با آن برگزار کنندگان و تمهید 
کنندگان انتخابات باید تمام پیش بینی ها و 
مقدمات لازم را برای تشکیل مجلس شایسته 
و منتخب شایسته مردم تدارک نمایند. وی 
گفت: وزارت کشور به نمایندگی از دولت جمهوری اسلامی ایران در طراحی مسیر حرکت 
برای تمهید مقدمات و روند انتخابات، محکمات شرعی، قانونی و اخلاقی را مبنای کار خود 
قرار داده و با اذعان به مسئولیت ملی مجموعه عوامل دست اندرکار در دولت، حاکمیت و 
عرصه های سیاسی و اجتماعی حرکت خود را بر مبنای اصول راهبردی مشخص دنبال کرد. 
وزیر کشور گفت: نتیجه انتخابات در مورد منتخب سوم اصفهان نیز از سوی شورای نگهبان 
ابطال شد؛ اما وزارت کشور گزارش و نظر حقوقی خود را به مجلس و مراجع قانونی ارسال کرد 
و همچنان منتظر پاسخ و حل و فصل خود هستیم. وزیر کشور با اشاره به تلاش های وزارتخانه 
متبوعش برای برگزاری انتخاباتی شایسته در کشور گفت: ۶0 هزار نیرو در سطوح مختلف 

بازرسی در انتخابات مجلس دهم به کارگرفته شد.

وزیر کشور:

منتظر حل و فصل ماجرای مینو خالقی هستیم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,420,000یک مثقال طلا

1,020,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,980,000سکه بهار آزاد ی

9,990,000سکه امامی

5,120,000نیم سکه

2,740,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

نایب رییس اتاق اصناف به ایسنا اعلام کرد

ماه رمضان امسال هم نمایشگاه  ضیافت نداریم
نایب رییس اول اتاق اصناف تهران با اشاره به این که سال گذشته نمایشگاه های ضیافت 
در ماه مبارک رمضان برگزار نشده است، گفت: امسال نیز برپایی این نمایشگاه ها در دستور 

کار نیست.
ابراهیم درستی درباره برپایی نمایشگاه های اصناف در ماه مبارک رمضان، اظهار کرد: باید 
نگاه به برپایی نمایشگاه ها تغییر کند و رویکرد خود را از برپایی نمایشگاه هایی مانند ضیافت به 

نمایشگاه های تخصصی و نیز فروش های فوق العاده تغییر دهیم.
وی با بیان این که اجناس و کالاهای مختلف به وفور در بازار وجود دارد و رکودی در این 
زمینه نداریم، گفت: در گذشته به دلیل تفاوت قیمت برخی اجناس همچون مرغ، گوشت و 
حبوبات نمایشگاه هایی مانند نمایشگاه ضیافت برگزار می شد اما در حال حاضر قیمت کف 

بازار، قیمت مناسبی است؛ بنابراین برپایی نمایشگاه های ضیافت در دستور کار نیست.
نایب رییس اول اتاق اصناف تهران به برپایی نمایشگاه های تخصصی اشاره کرد و افزود: 
هم اکنون در دنیا برپایی نمایشگاه های تخصصی مدنظر قرار گرفته است، نمایشگاه هایی که در 

آنجا مردم به جای خرید به دیدن اجناس و کالاها روی می آورند.
درستی تاکید کرد: باید به سمت فروش های فوق العاده گام برداریم تا اصناف زیر نظر 
اتحادیه های خود تخفیف های مدنظر را ارائه کنند و این فروش های فوق العاده در تمام 

واحد های صنفی در سطح کشور انجام شود. 

یکشنبه  نهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4012

 هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رأی شماره 139460330001025425 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کهندانی  خانمطاهره  1391114430001005514آقای/ 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 121/55 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
2- رأی شماره 139560330001003056 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003108 آقای/ خانم محسن بهارمست فرزند محمد 
علی 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 93/60 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10357 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
3- رأی شماره 139460330001026012 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001002025 آقای / خانم محمد تقی پور فرزند نعمت 
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 168 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11208 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
4- رأی شماره 139460330001025414 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001065 آقای / خانم معصومه السادات صحفی 
فرزند محمد رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 133/40 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9526و9527 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
5-  رأی شماره 139460330001026014 مربوط به پرونده کلاسه 
اله گل فرزند  1392114430001001652 آقای / خانم حسن فتح 
رحمت اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6/82 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1662/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
6-  رأی شماره 139560330001004038 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004510 آقای / خانم نفیسه برقعی پور فرزند سید 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10921 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

سکینه جندقی .
 7- رأی شماره 139460330001025908 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007296 آقای / خانم محمد رضائی افکار فرزند 
سلیمان 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/40 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10986 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از شرکت تعاونی مسکن کارگر قم . 
8-  رأی شماره 139460330001023685 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000638 آقای / خانم اعظم دهقان حسن آبادی 
فرزند مرتضی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 78/30 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10418/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 9- رأی شماره 139460330001025378 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000637 آقای / خانم اعظم دهقان حسن آبادی 
فرزند مرتضی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
10- رأی شماره 139560330001001344 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002004606 آقای / خانم علی اصغر کوهستانی فردوئی 
فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 242 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001025412 شماره  رأی   -11  
کلاسه 1391114430001008563 آقای / خانم شمسی محبی نژاد 
فرزند غلام6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 151/60 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10845/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
12- رأی شماره 139560330001003877 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  توسنگ  عباس  خانم   / آقای   1391114430001005688
غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/21 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 
عادی مع الواسطه از محمد بیگدلی فرزند احمد احدی از وراث مهدی 

بیگدلی . 
پرونده  به  مربوط   139460330001018395 شماره  13-رأی 
کلاسه 1391114430001007687 آقای / خانم نوری کولیوند فرزند 
خدابخش6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث حبیب اله ولی .
 14-  رأی شماره 139560330001003546 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالفضل قربانعلی زادگان  1392114430001002052 آقای / خانم 
فرزند خدابخش 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 59 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10331 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 15- رأی شماره 139560330001003436 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009838 آقای / خانم جواد خادم سربخشی فرزند 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 200 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 16-رأی شماره 139460330001021510 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  مقدم  خاوری  کبرا  خانم   / آقای   1391114430001004275
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10254 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از بنیاد شهید انقلاب اسلامی .
 17- رأی شماره 139460330001024878 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002135 آقای / خانم محمد حسین کریمی فرزند 
فتح اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9439/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001024288 شماره  رأی   -18  
کلاسه 1391114430001009036 آقای / خانم مظفر نوروزی فرزند 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160/40 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11093/6/8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 19-رأی شماره 139460330001022684 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005182 آقای / خانم علی اکبر حسین زاده فرزند 
عسگر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 62/83 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11044 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسین علی زادیان.
 20- رأی شماره 139460330001025677 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010176 آقای / خانم ابوالفضل حاج باقریان فرزند 
اسماعیل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/55 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 21- رأی شماره 139460330001025416 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  سرجوبه  فاطمه  خانم   / آقای   1392114430001003013
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154/35 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 22-رأی شماره 139460330001025692 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000972 آقای / خانم سید رحیم رضائی فرزند سید 
مجتبی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 85 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 23-رأی شماره 139460330001025500 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005789 آقای / خانم عباس خدامرادی فرزند مروت 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148/80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

سیف اله خانی. 
24-رأی شماره 139560330001008034 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001008034 آقای / خانم حسن جواهری فرد فرزند 
ذبیح اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/10 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11236/132 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 25-رأی شماره 139460330001017130 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کاویانی  اله  خانم حجت   / آقای   1391114430001008843
درویش محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/34 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10936/194 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از محسن شریفی . 
26-رأی شماره 139460330001034543 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003428 آقای / خانم غلامرضا نقی بابائی فرزند 
غلامعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 70/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10418/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی از مرتضی محبی. 
27-رأی شماره 139460330001025410 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002289 آقای / خانم حسن علی محمدی فرزند 
یداله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44/54 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 6191/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 
رسمی.

 28- رأی شماره 139560330001002474 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001196 آقای / خانم افتخارالسادات ابراهیم زاده 
موسوی فرزند جواد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/10 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001025424 شماره  رأی   -29  
کلاسه 1392114430001000572 آقای / خانم صغرامقنی باشیفرزند 
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 108 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 100و280/101 -اصلی واقع در بخش5 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 30- رأی شماره 139460330001016097 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006429 آقای / خانم برجعلی حبیبی فرزند ازدر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 87/68 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11244 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از محمد طاهری احدی از وراث مهدی طاهری.
 31- رأی شماره 139560330001002436 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003711 آقای / خانم طیبه نقی فرزند سبزه علی 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 114 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسن و جواد پیوسته وراث عباس پیوسته.
 32- رأی شماره 139560330001002437 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  نقی  رضا  محمد  خانم   / آقای   1391114430001003712
محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 114 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 
خریداری عادی مع الواسطه از حسن و جواد پیوسته وراث عباس پیوسته. 
33-رأی شماره 139560330001002568 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002448 آقای / خانم حسینعلی خرسندی فرزند 
اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 185/15 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11629 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث شهاب اشراقی .
 34- رأی شماره 139560330001003668 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  پور  شیرازی  رضا  خانم   / آقای   1393114430001000532
قنبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 196/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
35- رأی شماره 139460330001021406 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005655 آقای / خانم غلامرضا قمی فرزند قنبر 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 93/90 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10297 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
36- رأی شماره 139460330001025670 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001073 آقای / خانم طاهره کریمی محلیفرزند 
باباجان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10331 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 37- رأی شماره 139460330001025458 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003083 آقای / خانم بهرام سیفی فرزند اکبر آقا 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 109/04 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
38- رأی شماره 139460330001025794 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007459 آقای / خانم سید احمد فاطمی فرزند 
میرکریم 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
 39- رأی شماره 139460330001025792 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000091 آقای / خانم اکرم بقال محمدی فرزند 
میکائیل 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
 40- رأی شماره 139560330001003762 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000967 آقای / خانم فوزیه شقایق فرزند عبدالرزاق 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160/22 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 41- رأی شماره 139460330001025461 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001335 آقای / خانم حسن علی خلجی فرزند 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 167/65 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 42-رأی شماره 139460330001018916 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007367 آقای / خانم جواد سعادتمند مجرد فرزند 
امیر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/10 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10387 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
43-رأی شماره 139560330001003646 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001074 آقای / خانم محمد حیدر حسینی فرزند 
حسین 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 182/06 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
44-رأی شماره 139460330001003645 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001145 آقای / خانم اصغر بیک محمدی عینی 
فرزند سهل علی 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 
182/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
45-رأی شماره 139460330001025295 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000428 آقای / خانم علی اکبر زند فرزند جان 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126/80 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11039/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسین خاکی . 
46-رأی شماره 139560330001004251 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001374 آقای / خانم علی کاری فرزند ابوالفضل 
1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
47-رأی شماره 139560330001004250 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کمیجانی  مهدی  خانم   / آقای   1393114430001001375
احمد1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
48-رأی شماره 139560330001004249 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001376 آقای / خانم سعید پیکانی فرزند تراب 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
49-رأی شماره 139560330001002201 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001077 آقای / خانم احمد فرزانگان بیدگلی فرزند 
رحمت اله3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 308/60 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139560330001002200 شماره  50-رأی   
کلاسه 1394114430001001078 آقای / خانم مجید بادبرین فرزند 
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 308/60 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
51-رأی شماره 139560330001000547 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001352 آقای / خانم محمد حسن تقی زاده فرزند 
محمد حسین 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 301 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10287 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
52-رأی شماره 139560330001000548 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001356 آقای / خانم زهره آقا بزرگی  فرزند عباس 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 301 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10287 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 53-رأی شماره 139460330001025451 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004856 آقای / خانم فاطمه راسخی گیلانی فرزند 
ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 40 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 9434 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 54-رأی شماره 139560330001004633 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000735 آقای / خانم سید محمد الحسینی فرزند 
سید نوراله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 145/34 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10646 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 

55-رأی شماره 139560330001002773 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005604 آقای / خانم محمد حسین صدری فرزند 
رمضان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 61/60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11285/334 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی از وراث حبیب اله بیگدلی .
پرونده  به  مربوط   139460330001015371 شماره  56-رأی   
کلاسه 1391114430001009916 آقای / خانم حسین زینلی فرزند 
غلامعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10453 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 
خریداری عادی مع الواسطه از مهدی رئیس ابراهیمی فرزند علی احدی از 

وراث اسماعیل  رئیس ابراهیمی. 
57-رأی شماره 139460330001023949 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006991 آقای / خانم مظفر بصلی فرزند موسی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10610/271 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 58-رأی شماره 139460330001024874 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001895 آقای / خانم غلامرضا رضوان پور فرزند 
صادق6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 64 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10707/115 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
پرونده  به  مربوط   139560330001003347 شماره  59-رأی 
کلاسه 1391114430001003716 آقای / خانم زهرا سجادی فرزند 
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 187/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10765 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 60-رأی شماره 139560330001001976 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005658 آقای / خانم سعیده عابد زاده فرزند مرتضی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/26 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی باقیمانده 9506 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
اصلاحی  رای  139260330001017929و  شماره  61-رأی   
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001002825
1391114430001001069 آقای / خانم مولود ملک حسینی ترمزدی 
فرزند حجت اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/62 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10254/24 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 62-رأی شماره 139560330001003373 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  خادمی  وردی  اله  خانم   / آقای   1391114430001002720
حسنعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/29 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از مرحمت ولی .
پرونده  به  مربوط   139460330001025961 شماره  63-رأی   
کلاسه 1391114430001001174 آقای / خانم بهجت نجفی فرزند 
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 101/07 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث محمد علی اجلال .
پرونده  به  مربوط   139460330001025396 شماره  64-رأی   
کلاسه 1392114430001001139 آقای / خانم عباس فروغی فرزند 
جواد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173/13 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10418 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 65-رأی شماره 139460330001016930 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004665 آقای / خانم رضا جندقیان بیدگلی  فرزند 
دخیل عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52/10 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473/16 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از جواد و تقی برقعی . 
66-رأی شماره 139460330001025951 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004052 آقای / خانم حسین ونارجی فرزند حیدر 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 270/72 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 151 الی 10250/30/154 -اصلی واقع در بخش1 
ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از تقی حاج علینقی و محمد روحانی . 
67-رأی شماره 139460330001024267 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009383 آقای / خانم حسین طلائیان زیرک فرزند 
اسمعیل 2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/86 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10621 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
68-رأی شماره 139460330001024268 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009384 آقای / خانم فاطمه آغاز فرزند رضا4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/86 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10621 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 69-رأی شماره 139560330001005055 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001242 آقای / خانم جاسم درگومه فرزند علی 
عسکر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 116/29 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 70-رأی شماره 139560330001002902 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001048 آقای / خانم سید محمد آل مرتضی فرزند 
سید احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44/30 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10379/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
71-رأی شماره 139560330001000543 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003360 آقای / خانم تقی حسنی فرزند محمد علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11135/388 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 72-رأی شماره 139560330001004365 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000897 آقای / خانم عباس معارفوند فرزند محمد 
مراد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1078/82 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10480 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
73-رأی شماره 139460330001026047 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  هاشمی  محسن  خانم   / آقای   1392114430001000554
غلامرضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/68 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10347مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
74-رأی شماره 139560330001005071 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004150 آقای / خانم اعظم میرزائی یزدی  فرزند 
عباس  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 10/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از رضا ایرانی.
پرونده  به  مربوط   139560330001005024 شماره  75-رأی   
کلاسه 1394114430001000006 آقای / خانم جواد ابراهیمی فرزند 
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 106/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
76-رأی شماره 139560330001005021 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000007 آقای / خانم مریم اراهیمی خاکباز فرزند 
شعبان3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 106/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی.
 77-رأی شماره 139560330001003469 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009706 آقای / خانم علی علیرضائی فرزند یعقوبعلی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 91/20 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11240/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 78-رأی شماره 139460330001025903 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001008340 آقای / خانم مریم حمیدی فرزند اصغر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 101/62 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10301 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
79-رأی شماره 139460330001025956 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002310 آقای / خانم ابوالقاسم کارگر فرد فرزند 
محمد رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 67/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از رضا عسگری . 
80-رأی شماره 139560330001002979 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002008102 آقای / خانم اکرم نبی نیاسر فرزند رحمت 
الله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/61 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11011/121 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از حسن حقانی . 
81-رأی شماره 139560330001002872 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001372 آقای / خانم محمد علی قائم پناه فرزند 
نصراله  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/59 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از سید الیاس عقیلی.
 82-رأی شماره 139560330001003397 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002509 آقای / خانم محمد جعفری دستجردی 
فرزند اسداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154/22 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 83-رأی شماره 139460330001025394 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005545 آقای / خانم نصرت اله بزرگ فرزند امیر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 119/8 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11135/339 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
84-رأی شماره 139560330001002644 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010407 آقای / خانم حسن محمد بیگی فرزند 
محمود3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سهم الارث متقاضی .
 85-رأی شماره 139560330001002643 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010404 آقای / خانم فاطمه محمد بیگی فرزند 
محمود 1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سهم الارث متقاضی .
 86-رأی شماره 139560330001002645 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  بیگی  خانم حورا محمد   / آقای   1391114430001010409
محمود1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سهم الارث متقاضی . 
87-رأی شماره 139460330001024075 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006953 آقای / خانم اعظم بهار دوست احمد سرائی 
فرزند علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 88-رأی شماره 139560330001002908 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006922 آقای / خانم سهیله هاشمی اصل فرزند 
سید رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11017 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از موسسه تعاون اسلامی قم.
 89-رأی شماره 139460330001025429 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003090 آقای / خانم یداله سیرجانی فرزند علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 138/5 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11395/8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 90-رأی شماره 139560330001003424 مربوط به پرونده کلاسه 
میرهءفرزند  سید  فخری  خانم   / آقای   1391114430001007668
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 465 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
91-رأی شماره 139560330001003423 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  چیان  گیوه  احمد  خانم   / آقای   1391114430001007667
مرتضی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 465 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 92-رأی شماره 139560330001003772 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001029 آقای / خانم علی اصغر غلامی فرزند علی 
اکبر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 124 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11491/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 93-رأی شماره 139460330001025974 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001674 آقای / خانم ناصر سلیمانی فرزند محمد 
علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11006 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از روح اله عسگری.
 94-رأی شماره 139560330001004513 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004382 آقای / خانم مهدی تخشا فرزند حسن 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 95-رأی شماره 139560330001005182 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001000754 آقای / خانم حسین عسگری فرزند اسداله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 17/70 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10596/341و10597 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.
 96-رأی شماره 139560330001003994 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001002306 آقای / خانم حسین عبداللهی فرزند محمد 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 144/63 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1/224 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از غلام حبیبی احدی از وراث ربابه حبیبی . 
97-رأی شماره 139560330001002554 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010218 آقای / خانم داود براتی حصاری فرزند 
حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11134/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از علی مهجور.
 98-رأی شماره 139560330001004606 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001008 آقای / خانم سید محسن حسینی فرزند 
داود  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173/80 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10902 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 99-رأی شماره 139560330001004341 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000196 آقای / خانم محمد آقائی کفرانی فرزند 
یحیی  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 241/86 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 100- رأی شماره 139560330001004447 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007040 آقای / خانم جمشید میر محمدی فرزند 
محمود 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/19 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10437 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از احمد نظری احدی از وراث عباس نظری .
 101-رأی شماره 139560330001003756 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009284 آقای / خانم پروین ایل سعادتمند فرزند 
اصغر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/03 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10458 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی از حسین کلهر.
 102-رأی شماره 139560330001003259 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009762 آقای / خانم سید حنان حسینی فرزند 
سید باقر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 112/13 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10472و10473/14 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
103-رأی شماره 139460330001025398 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  محمودی  محمد  خانم   / آقای   1392114430001001259
ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 167/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 104-رأی شماره 139460330001025694 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003154 آقای / خانم اعظم هادی نیا فرزند کریم 
2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/01 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
105- رأی شماره 139460330001025693 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002061 آقای / خانم مسلم موحدفرزند خدر4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/01 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/03/09
تاریخ انتشار دوم: 1395/03/24

جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



ورزشی یکشنبه  نهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 444012

تفاوت حریفان ایران و کره جنوبی

 از مقدونیه و قرقیزستان تا اسپانیا و جمهوری چک!

کره جنوبی یکی از حریفان ایران در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲018 روسیه با 
تیم های قدرتمند بازی می کند.

در روزهای آینده دیدارهای دوستانه تیم های ملی در سراسر دنیا برگزار خواهد شد که 
در این میان، شاگردان کارلوس کی روش رودرروی مقدونیه و قرقیزستان قرار می گیرند.

تیم ملی فوتبال ایران خود را آماده رقابت با قطر،کره جنوبی، ازبکستان، چین و سوریه در 
مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲018 روسیه می کند که در نهایت دو تیم جواز صعود را 
دریافت خواهند کرد. این تیم ها هم اکنون با جدیت دوران آماده سازی خود را پشت سر 
می گذرانند که کره جنوبی را می توان مهم ترین تیم در گروه A از بابت این مسئله دانست.

کره جنوبی روزهای 1۲ و 1۶ خرداد ماه جاری در قاره اروپا دیدارهای تدارکاتی خوبی به 
ترتیب برابر اسپانیا و جمهوری چک برگزار خواهد کرد. دو تیمی که در آخرین رنکینگ 

فیفا رده های ۶ و ۲9 را در اختیار دارند.
چین دیگر حریف جدی ایران روزهای 14 و 17 دیدارهای دوستانه خود را برابر ترینیداد 
و توباگو و قزاقستان انجام خواهد داد. این دو تیم به ترتیب رتبه های 53 و 117 آخرین 

رنکینگ فیفا را به دست آورده اند.
تیم های ملی ازبکستان، سوریه و قطر سه تیم دیگر حاضر در گروه A مرحله نهایی 
انتخابی جام جهانی ۲018 روسیه روزهای 9 تا 17  خردادماه جاری به ترتیب به مصاف 

کانادا، ویتنام و آلبانی خواهند رفت.
تیم ملی فوتبال ایران نیز در روزهای 13 و 18 خرداد به مصاف مقدونیه و قرقیزستان 

می رود تیم هایی که به ترتیب در رده های 141 و 100 رنکینگ فیفا قرار دارند.
در بین شش تیم حاضر در گروه A، کره جنوبی و چین بهترین دیدارهای تدارکاتی را به 
لحاظ فنی و تاکتیکی برگزار می کنند و ایران، سوریه، قطر و ازبکستان با حریفان آسان تری 

بازی خواهند کرد.

قطعه های پازل قهرمانی یکی یکی جدا می شوند

 استقلال خوزستان چگونه می خواهد در آسیا 
آبروداری کند؟

وضعیت تیم استقلال خوزستان پس از قهرمانی در لیگ برتر چندان خوب نیست و نه 
تنها حرکت خاصی از مسئولان این باشگاه برای تقویت تیم دیده نمی شود، بلکه شاهد 

تضعیف این تیم هستیم.
 تیمی که هیچ کس در آغاز رقابت ها فکرش را نمی کرد، جام لیگ برتر پانزدهم را بالای 
سر برد. استقلال خوزستان با تفاضل گل بهتر نسبت به پرسپولیس قهرمان لیگ شد تا 
سهمیه آسیا را به عنوان قهرمان فوتبال ایران کسب کند. اگر طبق قانون و عرف فوتبال 
قرار باشد به این موضوع بپردازیم، تیم های آسیایی جدی ترین رقیب ایرانی خود را استقلال 
خوزستان می دانند که توانسته در یک فصل سخت، دشوار و فشرده جام را بالای سر ببرد 
و این انتظار می رود اکنون در فصل نقل وانتقالات این تیم شرایط مناسبی داشته باشد، اما 

تاکنون همه چیز برعکس بوده است.
اولین ضربه وارده به استقلال خوزستان رفتن عبدالله ویسی بود. این مربی که سه سال 
حضور در استقلال خوزستان و بالا و پایین را در این تیم تجربه کرد، به دلیل آنچه خودش 
مشکلات مالی و فراهم نشدن شرایط برای بستن تیمی قدرتمند در آسیا اعلام کرد، 
راهی سپاهان شد. همین مسئله عامل جدایی برخی از ستاره های لیگ پانزدهم استقلال 
خوزستان هم شد. اولین نفر فرناندو دخسوس، دروازه بان برزیلی آبی ها بود که اگر او را 
به عنوان عامل اصلی قهرمانی استقلال خوزستان بدانیم، پر بیراه نیست. این دروازه بان به 
گسترش فولاد پیوست. موسی کولی بالی، مدافع اهل مالی دومین قطعه پازل قهرمانی 
خوزستانی ها بود که وفاداری به ویسی را ترجیح داد به ماندن در تیمی که او را به فوتبال 
ایران معرفی کرد. محمد طیبی، مهدی رحیم زهیوی، حسن بیت سعید و... دیگر نفراتی 

هستند که شاید از استقلال خوزستان جدا و راهی تیم های دیگر شوند.
ستاره ها و بازیکنان تأثیرگذار استقلال خوزستان پس از جدایی ویسی، یکی یکی 
می روند. تیمی که قرار است به عنوان قهرمان لیگ امید اول فوتبال ایران در لیگ قهرمانان 
آسیا باشد، اما دریغ که مسئولان این باشگاه در راستای تقویت تیمشان گام برنمی دارند که 
اگر اینطور بود، شرایط را برای ماندن عبدالله ویسی و ستاره هایش فراهم می کردند. اگر قرار 

باشد شرایط به همین شکل پیش برود، وضعیت آبی های قهرمان اسف بارتر خواهد شد.
نتایج ضعیف باشگاه های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا در این فصل، سیلی محکمی به 
صورت فوتبال ایران بود. این سیلی اگر زنگی در گوش مدیران فوتبالی به صدا در آورده 
باشد، مطمئناً باید آنها را برای برنامه ریزی بهتر بیدار کرده باشد، اما حداقل در ظاهر حرکت 
خاصی از مدیران این فوتبال دیده نمی شود. فقط باید امیدوار بود که قهرمان لیگ فوتبال 

ایران در آسیا تبدیل به زنگ تفریح حریفان عربی نشود.

بهداد سلیمی:

 توقع طلای المپیک از من بجاست
قهرمان المپیک لندن اظهار کرد: توقع کسب مدال طلای المپیک از من بالا اما بجاست.

بهداد سلیمی درباره آخرین وضعیت خود بیان کرد: باید بعد از گذشت ۶ ماه از عمل 
جراحی، آمپول غضروف ساز را تزریق می کردم که برای نرم کردن زانویم است. این کار 

انجام گرفت و پزشک نیز از شرایط راضی بود.
سلیمی در پاسخ به این پرسش که آیا هنوز نمی تواند حرکت قیچی را انجام دهد، به 
صحبت پرداخت و گفت: باید کم کم شروع کنم. حرکت قیچی باعث می شود به ناحیه 
آسیب دیده فشار بیاورم. حدودا هفت تا هشت روز بعد از تزریق، کم کم می توانم حرکت 

قیچی را انجام دهم.
قهرمان المپیک لندن در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه با توجه به شرایطی 
که دارد، صحبت درباره المپیک و کسب مدال زود نیست، نیز تصریح کرد: زود است اما 
تلاشم را به کار می گیرم و باید دید چه پیش می آید. البته با توجه به زمانی که تا المپیک 
باقی مانده، خوش بین هستم به المپیک برسم اما اینکه با چه وضعیتی این کار انجام می 
گیرد، مشخص نیست. سلیمی در مورد اینکه فکر نمی کند توقعات از او برای کسب مدال 
طلای المپیک بالا است هم گفت: توقعات بالا اما بجا است. مردم همیشه از من مدال آوری 
دیدند و باز هم این را می خواهند. بنابراین توقعات بی جا نیست اما با توجه به شرایطی که 

داشتم، کار سخت است.
وزنه بردار فوق سنگین ایران درباره اینکه توقع کسب مدال از او باعث ایجاد فشار روانی 
نمی شود، نیز تصریح کرد: نه به آن صورت. الان هدفی که دارم این است که تمام توانم را 
بگذارم تا به المپیک برسم و نتیجه بگیرم. اگر به هر دلیلی این اتفاق نیفتد، نمی توانم به 
خودم فشار بیش از حد بیاورم و سلامتی ام را به خطر بیندازم. سلیمی با اشاره به حضورش 
در جام فجر بیان کرد: قرار شده در جام فجر وزنه هایی بزنم که در تمرینات به آنها رسیدم. 
در واقع همان وزنه ها را تکرار  می کنم. نه وزنه کمتر از چیزی که در تمرینات داشتم را 

خواهم زد و نه اینکه بخواهم فشار بیش از حد وارد کرده و رکوردشکنی کنم.
قهرمان المپیک لندن در پاسخ به این پرسش که به دنبال رایزنی با مسئولان فدراسیون 
جهانی نیست تا پس از کنار گذاشتن وزنه برداری به دنبال کسب کرسی باشد هم گفت: 
برای کسب کرسی باید شرایط دست به دست هم بدهد. در حال حاضر خیلی چیزها کم 
دارم تا به فکر کسب کرسی باشم. باید به مرور زمان کمبودها را جبران کنم. توانایی فنی تا 
حدودی دارم اما مدرک تحصیلی را باید کامل کنم که پیگیرش هستم. در کنار آن تجربه 
مدیریتی لازم است که تلاش می کنم ابتدا مدیریت را از سطح پایین شروع کنم. نه اینکه 
یک شبه بخواهم به جاهای بالا برسم زیرا باعث می شود آنچه به دست آمده، زود نیز از 
دست برود. او در مورد اردوی اردبیل نیز گفت: اردوی خوبی بود. فشار زیادی روی بدنمان 
وارد شد. تنها اتفاق تلخ، مصدومیت نواب نصیر شلال بود. با وجود تزریقی که انجام داد 

نتوانست فشار تمرینات را زیاد کند. امیدوارم زودتر خوب شود و برگردد.

 پیروزی قاطع والیبالیست های ایران مقابل استرالیا

گام امیدوارکننده برای المپیک

تیم ملی والیبال ایران در در دیدار نخست خود در 
مسابقات انتخابی المپیک ۲01۶ مقابل استرالیا پیروز 

شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، نخستین بازی تیم 
ملی ایران در مسابقات انتخابی المپیک ۲01۶ ریو از 
ساعت 5:40 صبح روز )شنبه( در سالن متروپولیتن 

شهر توکیو مقابل استرالیا آغاز شد. 
رائول لوزانو در نخستین بازی رسمی خود به عنوان 
از سعید معروف،  ایران  والیبال  تیم ملی  سرمربی 
امیر غفور، محمد موسوی، عادل غلامی، مجتبی 
میرزاجان پور، میلاد عبادی پور و فرهاد ظریف )لیبرو( 
استفاده کرد، ترکیبی که در چند سال گذشته، دست 

نخورده باقی مانده است.
بدون  سرویس  و  فراوان  استرس  با  بازی   
بازگشت بازیکنان استرالیا شروع شد ولی در ادامه 
بازیکنان استرالیا مقابل حملات خوب و مؤثر خود، 
اشتباهات زیادی مرتکب شدند تا اختلاف امتیازات 
آنها زیاد نشود. لوزانو در امتیاز 11 بر 11 پس از 
اینکه شاگردانش 3 امتیاز متوالی را از دست دادند، 
تقاضای وقت استراحت کرد. همین وقت استراحت 
و سرویس های کنترلی بازیکنان ایران، برتری 1۶ 

به دنبال داشت. ست نخست  ایران  برای  را  بر 15 
حساس ترین بازی ایران در مسابقات انتخابی المپیک 

با نتیجه ۲5 بر 19 به پایان رسید.
 تیم ایران در ست اول، 11 امتیاز از حمله، 4 امتیاز از 
دفاع و 10 امتیاز از اشتباهات حریف کسب کرد و تیم 
استرالیا نیز 13 امتیاز از حمله، ۲ امتیاز از دفاع، یک 
امتیاز مستقیم سرویس و 3 امتیاز از اشتباهات ایران 
به دست آورد.  غایبان نامدار دو تیم، قطرپاسورهای 
آنها یعنی تام ادگار و شهرام محمودی بودند که بنا 
به صلاحدید مربیان از روی نیمکت بازی را دنبال 
می کردند. بازیکنان ایران با زدن سرویس های جهشی 
 ـموجی و استفاده ار پاس های سرعتی، فاصله خود  ـ
را با حریف زیاد کردند. یکی از شاخصه های بازی ایران 
در ست دوم، دفاع روی تور کم نقص به ویژه عملکرد 
بی نظیر عادل غلامی بود. قائمی در این ست جای 
میلاد عبادی پور را گرفت و توانست بازی خوبی از 
خود ارائه کند. این ست هم با نتیجه ۲5 بر 17 به سود 

ایران تمام شد. 
تیم ملی ایران در پایان ست دوم ۲3 امتیاز از حمله، 
9 امتیاز از دفاع، 3 امتیاز از سرویس و 15 امتیاز از 
استرالیا  ملی  تیم  و  اشتباهات حریف کسب کرد 

نیز ۲۲ امتیاز از حمله، 3 امتیاز از دفاع، 3 امتیاز از 
سرویس و 8 امتیاز از اشتباهات ایران به دست آورد.

 روبرتو سانتیلی، سرمربی تیم ملی استرالیا در 
ست سوم از کاپیتان ۲1۲سانتی متری تیمش یعنی 
توماس ادگار استفاده کرد. او اگرچه تا حدودی تعادل 
را به بازی برگرداند ولی زخم شکست 4 سال پیش 
مقابل استرالیا به بازیکنان ایران انگیزه مضاعفی می داد. 
وقتهای استراحت فنی این بازی در امتیازهای 8 بر ۶ 

و 1۶ بر 11 به سود ایران رقم خورد. 
پیروزی در نخستین بازی، در 3 ست متوالی و 
مقابل تیمی مثل استرالیا، گام بسیار بلند و بزرگی 
برای تحقق رؤیای حضور در المپیک بود. لوزانو و 

شاگردانش در این بازی عملکرد کم نقصی داشتند.
 سانتیلی در امتیاز ۲0 بر 1۲ به سود ایران، کاپیتان 
خود را بیرون کشید تا او را برای بازی های بعدی 
حفظ کند. لوزانو هم نشان داد که یک نقطه اتکای 
قابل اعتماد برای شاگردانش و والیبال ایران است. تیم 
ایران در ست سوم نیز ۲5 بر 18 پیروز شد تا بازی 
نخست خود در مسابقات انتخابی را با قدرت پشت سر 
گذاشته و انتقام شیرینی هم از استرالیا گرفته باشد. 
تیم ایران سال گذشته در مسابقات جام جهانی و 

چهار سال قبل در رقابت های انتخابی المپیک ۲01۲  
لندن مقابل استرالیا شکست خورده بود و حالا با این 

پیروزی قاطع، با کانگوروها تسویه حساب کرد.
 تیم ایران در این بازی 34 امتیاز از حمله، 11 امتیاز 
از دفاع، 3 امتیاز از سرویس و ۲7 امتیاز از اشتباهات 
حریف کسب کرد و تیم استرالیا نیز 3۲ امتیاز از 
حمله، 4 امتیاز از دفاع، ۶ امتیاز مستقیم سرویس و 

1۲ امتیاز از اشتباهات ایران به دست آورد.
 لوزانو: خوشحالم که کم اشتباه بودیم

سرمربی تیم ملی والیبال ایران در نشست خبری 
پس از پیروزی برابر استرالیا گفت: خوشحالم که 
کم اشتباه بودیم و باید بگویم پیروزی در شروع یک 

تورنمنت بسیار خوب است.
 رائول لوزانو سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس 
از پیروزی بر استرالیا اظهار کرد: من خیلی برای این 
پیروزی و نتیجه به دست آمده خوشحال هستم. ما در 
حمله و کنترل خطا بسیار خوب کار کردیم. پیروزی 

در نخستین بازی تورنمنت بسیار خوب است.
وی افزود: این یک بازی خاص بود زیرا هر دو تیم 
شناخت بسیار خوبی از هم داشتند. ما سال گذشته 
مقابل استرالیا شکست خورده بودیم و حالا خوشحالم 
که این تیم را شکست دادیم. ما آنالیز بسیار خوبی از 
تیم استرالیا داشتیم و به خوبی توانستیم نقاط ضعف 
تیم را شناسایی کنیم. از زمانی که هدایت تیم ایران 
را در دست گرفته ام، به سختی کار کردیم بویژه روی 

کاهش خطا و اشتباه ها برنامه داشتیم.
اظهارنظر والیبالیست های ایران

 بعد از برتری برابر استرالیا
بازیکنان تیم ملی والیبال ایران بعد از شکست 

استرالیا درباره این بازی اظهار نظر کردند.
عادل غلامی بعد از بازی ایران و استرالیا و برتری 
ملی پوشان ایران گفت: بازی خوبی بود و ما از قبل 
می دانستیم که بازی سختی داریم. تیم ملی استرالیا 
خوب بازی کرد ولی با عملکرد وب بچه های ما تحت 
فشار قرار گرفتند و نتوانستند کارایی لازم را داشته 
باشند و به نظرم راه سختی را پیش رو داریم و تازه 
اول راه هستیم و بازی های سنگینی را در ادامه داریم.

او درباره بازی برابر کانادا گفت: کانادا تیم خیلی 
خوبی است و ما زیاد با این تیم بازی نکردیم. امیدوارم 
آنالیز خوبی از این تیم داشته باشیم و شناخت خوبی 
را برای بازی آینده از این تیم پیدا کنیم. سال گذشته 
یک بار با این تیم بازی کردیم اما شرایط روحی و 
روانی خوبی نداشتیم و به این تیم باختیم. به نظرم 

فردا بازی متفاوتی نسبت به سال گذشته داریم و با 
یک آنالیز خوب صد در صد می توانیم خوب بازی 

کنیم.
 فرهاد قائمی نیز درباره برتری برابر استرالیا گفت: 
امروز خیلی با انگیزه بازی کردیم و تمرکز خیلی 
زیادی داشتیم. و آن چه که کادر فنی در جلسه آنالیز 
از ما خواستند را به خوبی انجام دادیم و با یک کار 

گروهی توانستیم آن ها را شکست بدهیم. 
ما  و  است  حساسی  تورنمنت  این  داد:  ادامه  او 
با انگیزه کار کردیم و تمرکز هم داشتیم. ما خیلی 
خوب تمرین کردیم تا در این تورنمنت خودمان را در 
بهترین شرایط قرار بدهیم و توانستیم به نتیجه مورد 

نظر هم برسیم.
 فرهاد ظریف با بیان اینکه بازی اول در هر تورنمنت 
اهمیت بسیاری دارد گفت: بازی اول بسیار مهم است 
و ما توانستیم شروع خوبی داشته باشیم. فکر می کنم 
همه هم عقیده باشیم که یکی از بهترین بازی های 
تیم ملی در چند وقت اخیر بود وبا اقتدار تیمی را 
شکست دادیم که سال گذشته در جام جهانی 3 بر 

صفر برابرش شکست خورده بودیم.
 لیبروی تیم ملی والیبال گفت: استرالیا حرف های 
زیادی برای گفتن داشت ولی خداراشکر دیدیم که 
کاملا ایران سوار بر بازی بود و با اختلاف خوبی هم 

این تیم را بردیم.
 ظریف ادامه داد: بچه ها تمرکز خوبی روی کار 
دارند و تمرین  های خوبی را هم انجام می دهند و در 
چند وقت اخیر هم به عشق این مسابقه ها و گرفتن 
سهمیه دور هم هستیم. همه چیز خیلی خوب است و 
از روز اول خوب شروع کردیم. هنوز هیچ اتفاق نیفتاده 
و ما فقط یک بازی را بردیم و چند بازی دیگر هم 
پیش رو داریم و برای هربازی هم باید عملکرد خوبی 

داشته باشیم.
 مجتبی میرزاجانپور دریافت کننده تیم ملی نیز 
کرد:امروز  اظهار  استرالیا  ملی  تیم  درباره شکست 
همه با هم دل بودیم تا بهترین بازی را انجام بدهیم. 
استرالیا خیلی خوب بازی کرد اما ما توانستیم این تیم 
را شکست بدهیم البته ما نباید در باد این پیروزی 

بخوابیم.
 او درباره بازی برابر کانادا گفت: در بازی فردا باید 
بهتر از این باشیم تا بتوانیم برابر کانادا هم به پیروزی 
برسیم. با شناختی که این تیم از ما پیدا کرده است کار 
سختی را دربازی بعد داریم اما ما سهمیه المپیک را 

می خواهیم و هیچ چیز نمی تواند مانع شود.

دبیر فدراسیون فوتبال: 

کمبود امکانات واقعیت بزرگ فوتبال ماست
دبیر فدراسیون فوتبال با بیان اینکه برای رسیدن به موفقیت کامل در راه جام جهانی باید 
همسان سازی میان امکانات و توقعات حاصل شود می گوید، تنها راه رسیدن به موفقیت 

همدلی و پشتیبانی همه افراد از برنامه هاست. 
علیرضا اسدی با اشاره به شرایط پیش روی تیم ملی برای حضور در جام جهانی روسیه 
گفت: واقعیت این است که امکانات ما بسیار محدود است و اگر بخواهیم فقط شب تا صبح 
صحبت کنیم و چاره ای برای رفع مشکلات نداشته باشیم هیچ نتیجه ی متفاوتی حاصل 
نخواهد شد. معتقدم با این وضعیت باید بین امکانات و توقعات همسان سازی صورت گیرد 
تا در این صورت شاید بتوانیم به نتایج مطلوب دست پیدا کنیم. وی افزود: در شرایط کنونی 

من موافق یا مخالف هیچ اظهارنظری نیستم. 
من دبیرکل فدراسیون فوتبالم و براساس شرح وظایف مسئول اجرای تصمیمات هیأت 
رئیسه هستم. نباید نظرات شخصی ام را در برنامه های اجرایی دخیل کنم. اسدی تاکید کرد: 
موافق هیچ کس و هیچ اظهارنظری نیستم. معتقدم که تنها باید با توانایی که داریم متناسب 
با امکانات و توقعات و بدون غر زدن به فکر اجرایی شدن برنامه ها باشیم. دبیرکل فدرسیون 
فوتبال با انتقاد از رسانه هایی که تنها توقعات را می بینند و از امکانات آسیب شناسی ندارند، 
گفت:  ما مشکلات زیادی داریم. تیم ملی فوتبال ایران نیز با همین مشکلات شرایطش را به 
پیش می برد اما اینکه بیاییم و تنها غر بزنیم و از کاستی ها بگوییم مشکلی حل نخواهد شد. 
مگر می شود با این امکانات قهرمان جام جهانی شویم. رسانه ها باید کمک کنند تا ابتدا امکانات 
به حد مطلوب برسد و پس از آن متناسب با امکانات اهداف متعالی مان را پیگیری کنیم. 
وی در پاسخ به اینکه آیا موافق اظهارنظرهای منتقدانه کی روش در خصوص کمبود امکانات 
هستید، گفت: کمبود امکانات واقعیت بزرگ فوتبال ایران است. شما رقبای فوتبال ایران را در 
مسیر جام جهانی ببینید. امکانات آن ها را بررسی کنید، بعد با شرایط و امکانات ایران مقایسه 
کنید. ما هیچ تناسبی به لحاظ امکانات  با حریفان مان نداریم. معتقدم که برای موفقیت باید 
بین امکانات و توقعات تناسبی ایجاد شود. تنها با انتقاد کردن مشکلی حل نخواهد شد. وی 
ادامه داد: اینکه رسانه ها مدام انتقادات را پوشش دهند و برای امکانات برنامه ای نداشته باشند 
راه حل نهایی موضوع نخواهد بود. چرا افکار عمومی را فریب می دهیم؟ دبیر کل فدراسیون 
فوتبال تأکید کرد: گله ها باید با تفاهم حل شود و این کار را نیز رسانه ها باید انجام دهند. اینکه 
بیاییم حرف هایی را بزنیم و خارج از چارچوب های زیرساختی فوتبال ایران باشد غیرمنطقی 
است. اسدی در پاسخ به اینکه به نظر می رسد سیاست اجرایی فدراسیون "تاج" با فدراسیون 
کفاشیان متفاوت است، اظهار کرد: مهم نیست که در فدراسیون چه کسی حضور دارد. 
هر چند معتقدم باید به رئیس جدید فدراسیون فوتبال نیز زمان داده شود. مهم این است 
فدراسیون به تنهایی دارد تمام تلاشش را برای رفع مشکلات انجام می دهد اما شما بررسی 
کنید ببینید توان زیرساختی فوتبال ایران به لحاظ امکانات در کجا قرار دارد. آیا به تنهایی 
می توان این اشکالات را رفع کرد؟ وی تأکید کرد: همه باید تمام توانشان را برای موفقیت 
تیم ملی ایران بگذارند. عده ای در موضوعات اجرایی، عده ای در رسانه ها و عده ای هم با 
حمایت های فنی. باید همه یک دل شوند تا موفقیت بزرگ معنی پیدا کند اما متأسفانه این 
همدلی در فوتبال ایران کمتر دیده می شود و هر کسی به دنبال مسائل خاص خودش است. 
دبیرکل فدراسیون فوتبال ادامه داد: مثلا اگر ما با عربستان جنگ فوتبالی داریم نباید برداشت 
این باشد که برای موفقیت در این جنگ باید فلان فرد nدرصد توان و فلان مسئول nدرصد 
دیگر توان خودش را بگذارد. برای موفقیت کامل چاره ای نداریم جز اینکه همه تمام توان شان 
را بگذارند. کاری که تمام رقبای فوتبال ایران دارند انجام می دهند. برای موفقیت تیم ملی 
همه نیز همه باید با پرهیز از اختلافات پشت سر هم باشند تا در نهایت موفقیت نهایی حاصل 
شود. اسدی هم چنین در پاسخ به سوالی درباره اختلافات پیش آمده بین کی روش و هراتیان 
در موضوع اداره ایفمارک گفت: دراین باره اگر بخواهم حرفی بزنم چند کتاب مطلب و نکته 
وجود دارد اما همانگونه که گفتم در این موضوعات من مسئول اجرایی سیاست های هیأت 
رئیسه فدراسیون هستم ولاغیر. معتقدم که این دغدغه ها نیز با تفاهم حل شدنی است و همه 

باید کمک کنند که بهترین نتیجه از اختلافات و مسیر پیش رو حاصل شود.

حسین اوجاقی:

 چینی ها برای دادن مربی کارشکنی می کنند
حسین اوجاقی می گوید انجمن ووشوی چین همکاری لازم را برای حضور مربیان 

خوب در ایران ندارد.
سرمربی تیم ملی ووشو در خصوص آغاز اردوهای تدارکاتی تیم ملی اذعان کرد: ۶ مرحله 
اردوی آمادگی تا رقابت های قهرمانی آسیا خواهیم داشت و اولین مرحله انتخابی برگزار 
شد که در هر وزن دو ووشوکار انتخاب شدند و ۲0 سانداکار در اردو باقی ماندند. رقابت 
های انتخابی بسیار خوب برگزار شد. وی ادامه داد: رقابتهای قهرمانی آسیا در 10 وزن 
برگزار می شود و هر تیم می تواند در هفت وزن اعزام داشته باشد. ما با توجه به پتانسیل 
افراد و آنالیز رقبا نفرات اعزامی را انتخاب خواهیم کرد. سرمربی تیم ملی ساندا در خصوص 
رقابتهای قهرمانی آسیا اظهار کرد: بیشتر قدرتهای ووشوی جهان در قاره آسیا هستند و 
همیشه قهرمانی آسیا در سطح بسیار بالایی برگزار می شود. اوجاقی گفت: هنوز مسابقه ی 
تدارکاتی برای تیم ملی در نظر نگرفته ایم. اگر به تورنمنتی دعوت شویم برای حضور در آن 
تصمیم می گیریم. البته برای برگزاری مسابقه تدارکاتی مشکل بودجه وجود دارد که باید 
دید چطور می شود.  وی با بیان اینکه مربی چینی تیم ملی ساندای جوانان در کنار تیم 
بزرگسالان نیز خواهد بود، خاطر نشان کرد: یک مربی چینی برای تیم ملی جوانان به ایران 
می آید. این مربی در رده بزرگسالان نیز کمک ما می کند. البته ما برای رده بزرگسالان 
نیز از انجمن ووشوی چین درخواست مربی کرده بودیم اما چینی ها همکاری لازم را نمی 
کنند.  اوجاقی همچنین افزود: چینی ها به بهانه های مختلف مربیانی که ما در نظر داریم 
را در اختیار ما نمی گذارند. چینی ها از ووشوی ایران هراس دارند. ترس از قدرت ساندای 
ایران باعث می شود که با حضور مربیان خیلی خوبشان در ایران موافقت نکنند.  اوجاقی 
با اشاره به اینکه حضور مربی چینی لازم است، گفت: قوانین ووشوی جهان مدام در حال 
تغییر است. چین مهد ووشوی جهان است و ما نیاز داریم از دانش مربیان چینی استفاده 
کنیم. البته نیاز به مربی چینی در تالو بیشتر احساس می شود اما در بخش ساندا هم باید 

از این مربیان بهره برد.

فینال جام حذفی ایران امشب در ورزشگاه خرمشهر برگزار 
می شود. 

به گزارش ایسنا، آخرین دیدار لیگ 94- 95 فوتبال ایران 
قرار است روز یکشنبه میان دو تیم استقلال و ذوب آهن در 

چارچوب جام حذفی برگزار شود. استقلال مجوز حضور در 
رقابت های لیگ قهرمانان آسیا را به دست آورده اما ذوب آهن 
تنها راه آسیایی شدن را بر قهرمانی جام حذفی می بیند. هر 
دو تیم انگیزه های خاص خودشان را برای موفقیت در فینال 

جام حذفی دارند. 
ذوب آهنی ها به دنبال کسب سهمیه آسیایی هستند و 
استقلال با هدایت پرویز مظلومی نمی خواهد برای بار دوم 
دستش از جام گرفتن کوتاه بماند. آنها در لیگ برتر با وجود 
هفته ها صدرنشینی قهرمانی را به استقلال خوزستان واگذار 
کردند و حالا نمی خواهند این اتفاق در فینال جام حذفی 
تکرار شود.  هر دو تیم در این دیدار از دو بازیکن اثرگذارشان 
نمی توانند استفاده کنند. خسرو حیدری و سجاد شهباززاده 
از استقلال به دلیل محرومیت و هاشم بیک زاده و مهدی 
رجب زاده به دلیل مصدومیت از تیم ذوب آهن در این دیدار 
غایب هستند.  چند نکته جالب در این دیدار وجود دارد، 
از جمله اینکه یحیی گل محمدی تاکنون در قامت سرمربی 
هیچ گاه به استقلال نباخته و از طرفی استقلال هم در فصلی 
که گذشت هیچ گاه در خارج از تهران شکست نخورده و باید 

دید طلسم کدام یک از این دو تیم شکسته می شود.
 استقلال در حال حاضر با شش قهرمانی و سه نایب 
قهرمانی پرافتخارترین تیم جام حذفی ایران است. آبی های 
پایتخت با گذر از شهرداری سمنان، فولاد خوزستان، نفت 
تهران و تراکتورسازی به فینال رسیدند و تیم ذوب آهن با غلبه 
بر بادران تهران، گسترش فولاد تبریز، پرسپولیس و سپاهان به 

فینال جام حذفی رسیدند.
 فینال جام حذفی ایران امشب ساعت ۲1 در خرمشهر و با 

قضاوت علیرضا فغانی برگزار خواهد شد. 

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس از اضافه شدن یک مربی کروات دیگر به کادر فنی این تیم 
در فصل آینده خبر داد. او همچنین گفت که آینده طارمی در دستان خودش است اما او 

دوست داشت می توانست یک فصل دیگر هم از او استفاده کند.
برانکو ایوانکوویچ در گفت وگو با خبرنگار ورزشی ایسنا، درباره فرآیند جذب بازیکنان جدید، 
وضعیت دستیارانش در فصل بعدی لیگ، اردوهای آماده سازی پیش فصل پرسپولیس و 

اهدافش در فصل آینده برای این تیم صحبت کرد.
* در حالی که شما در کرواسی به سر می برید هر روز شایعات زیادی درباره 

پیوستن بازیکنان مختلف به پرسپولیس شنیده می شود.
- من هر روز با باشگاه در ارتباط هستم و درباره همه چیز با طاهری صحبت می کنم. با 
توجه به اینکه لیگ برتر تازه تمام شده هنوز زمان مناسب برای صحبت درباره خرید بازیکنان 
فصل بعد نرسیده است. ما ابتدا درباره کلیات آماده سازی تیم در فصل بعد با باشگاه به تفاهم 
می رسیم و بعد از آن می توانیم درباره اینکه چه بازیکنی باشد و چه کسی نباشد صحبت کنیم.

* پس مذاکره با بازیکنانی مثل کاوه رضایی و وحید امیری را تایید نمی کنید؟
- همان طور که گفتم ما هنوز درباره نام ها صحبت نکرده ایم. طبیعی است که رسانه های ایران 
درباره خرید های فصل آینده همه تیم ها گمانه زنی کنند اما من به شخصه نمی توانم مذاکره با 
هیچ بازیکنی را تایید کنم. اینکه پرسپولیس برای فصل بعد چه بازیکنانی را در نظر دارد جزو 
رازهای باشگاه است. زمانی که وقت صحبت کردن درباره بازیکنان فرا برسد حتما خواهید 

فهمید که چه بازیکنانی مورد نظر باشگاه بوده اند.
* گفته می شود برای فصل بعد یک مربی کروات دیگر به کادر فنی شما اضافه 

می شود؟
- بله. حتما من یک مربی خوب را که هموطنم هم هست برای فصل بعد زیر نظر دارم و 

پیش از آغاز تمرین های تیم برای شروع فصل جدید با باشگاه قرارداد خواهد بست.
* می توانید نام این مربی را اعلام کنید؟

- متاسفانه الان نمی توانم نام او را اعلام کنم. هر زمان که به ایران برگشتم و پس از اینکه 
تصمیم نهایی را با باشگاه گرفتیم نامش اعلام می شود.

* مثل اینکه درخواست برگزاری یک اردوی خارجی هم به باشگاه داده اید؟
- بله. برگزاری یک اردو در خارج از ایران قبل از شروع فصل جدید یکی از برنامه های اصلی 
ماست. به باشگاه پیشنهاد داده ام که در اسپانیا یا آلمان اردوی تدارکاتی برگزار کنیم و منتظر 

فراهم شدن مقدمات این اردو هستیم.
* این روزها درباره آینده مهدی طارمی شایعات زیادی وجود دارد. به عنوان 
سرمربی پرسپولیس فکر می کنید چه تصمیمی برای آقای گل لیگ برتر بهتر باشد؟

- قرارداد طارمی با پرسپولیس تمام شده است. او می تواند به هر باشگاهی که می خواهد 

برود. مثل اینکه در تلویزیون و رسانه ها هم اعلام کرده فصل بعد در پرسپولیس نیست. 
مدیربرنامه هایش هم گفته طارمی می خواهد برود. به هر حال همه چیز به خود طارمی بستگی 
دارد و خودش هم باید بهترین تصمیم را بگیرد. ماندن او دیگر از دست من خارج است. واضح 
است که من دوست دارم یک فصل دیگر هم او را در تیمم داشته باشم اما همانطور که گفتم 

آینده طارمی به خود او بستگی دارد.
* فصل گذشته پرسپولیس مشکلات زیادی برای زمین تمرین داشت، آیا این 

مشکل در فصل آینده برطرف می شود؟
- درست می گویید ما در مقطعی از فصل به خاطر نداشتن زمین تمرین مناسب اذیت شدیم. 
مسوولان در حال آماده کردن زمین ورزشگاه کاظمی هستند و اگر مشکل خاصی پیش نیاید 
ما تمرین هایمان را در این زمین انجام می دهیم و امیدوارم دیگر از این نظر مساله ای وجود 

نداشته باشد.
و شرایط خاص  داوری ها  مثل  گذشته  فصل  اتفاقات  که  امیدوارید  چقدر   *

پرسپولیس در فصل آینده تکرار نشود؟
- بدون شک فصل آینده باید برای پرسپولیس خیلی بهتر باشد. ما تمرین هایمان را زودتر 
شروع می کنیم. فصل گذشته وقتی کارمان را شروع کردیم فقط هفت بازیکن داشتیم اما 
امسال با قدرت بیشتری تمرینات را شروع می کنیم تا با برگزاری اردوهایی در داخل و خارج 

از ایران با آمادگی کامل لیگ را شروع کنیم. 

 سرمربی تیم ماشین سازی تبریز گفت که دروازه بان های برزیلی در فوتبال ایران جواب می دهند.
رسول خطیبی در مورد اینکه تاکنون حضور چند بازیکن در ماشین سازی قطعی شده است گفت: حبیب گردانی را از سپاهان 
جذب کردیم و یک دروازه بان برزیلی هم گرفتیم. معمولا گلرهای برزیلی در فوتبال ایران جواب می دهند و امیدوارم سانتوس 

هم در تیم ما جواب دهد.
 چند بازیکن دیگر هم مدنظر داریم و جذب هر بازیکنی که قطعی شد اعلام می کنیم.  وی در مورد سابقه این دروازه بان تأکید 
کرد: در مورد این بازیکن به خوبی تحقیق کردیم و فیلم بازی هایش را دیدیم. او در تیم ملی جوانان برزیل بوده و 3 سال هم 

در پرتغال بازی کرده است، ضمن اینکه در چند تورنمنت هم به عنوان بهترین گلر انتخاب شده است.
خطیبی در پاسخ به این سوال که آیا فکر می کنید سانتوس مثل خسوس در فوتبال ایران عملکرد خوبی داشته باشد گفت: 

خسوس گلر خوبی است ولی خودش هم گفته که سانتوس از او بهتر است. امیدوارم خرید ما عملکرد خوبی داشته باشد.
سرمربی ماشین  سازی در مورد فینال جام حذفی بین استقلال و ذوب آهن گفت: هر دو تیم لایق حضور در فینال بودند ولی 

اینکه چه تیمی قهرمان شود واقعا قابل پیش بینی نیست . 

استقلال و ذوب آهن؛

 دست کدام یک به جام می رسد؟

برانکو: 

مذاکره با هیچ بازیکنی را تایید نمی کنم

رسول خطیبی: 

خسوس گفته دروازه بان ماشین سازی از خودش بهتر است



5علمی و سلامت

محققین آلمانی سیستم عصبی را در دست روبات طراحی کرده اند که می تواند درک کلی 
از درد داشته باشد. محققین دانشگاه  Leibniz آلمان با بکارگیری بافت روباتیک عصبی که در 
واقع مدلی بر اساس پوست انسان است، دست روبات را مجهز به سیستم عصبی کردند تا در 
مواجهه با اجسام قادر به تشخیص مقدار درد وارد شده به خود باشد.در این شیوه سیگنال های 
درد بر اساس داده های به دست آماده به سه بخش دردهای سبک، متوسط و شدید تقسیم 
می شوند. در مواجهه با درد خفیف، دست روبات متوجه می شود که با موقعیت آزار دهنده ای 
روبرو شده است و به آرامی دست خود را عقب می کشد تا خطر رفع شود.زمانیکه ضربه ای با 
درد متوسط به دست روبات وارد می شود، عمل عقب کشیدن دست با سرعت بیشتری انجام 
می گیرد و نسبت به ضربه فاصله بیشتری لحاظ می کند.در اثبات ضربه ای سخت که دارای 
درد شدید است، دست روبات در وضعیتی قرار می گیرد که بتواند از آسیب رسیدن بیشتر به 
خود پیشگیری کند.همچنین این تیم تحقیقاتی توانست سیستم مصنوعی عصبی دست روبات 
را در مقابل دما هم حساس کند به طوریکه زمانیکه دست روبات در مجاورت مایع داغ قرار می 
گیرد، خود را عقب می کشد.البته مجهز شدن روبات ها به سیستم عصبی برای اولین بار نیست 
اما شیوه فعلی منجر می شود که روبات ها قادر به تجربه کلی از درد باشند.  به گفته محققین 
آلمانی با بکارگیری این روش، روبات ها می توانند در مقابل اجسام از خود محافظت کنند و 

عمر مفید آنها افزایش یابد.

ترکیب چند دارو در یک قرص با فناوری چاپ سه بعدی

تسریع فرایند تولید ماده  اولیه  داروی ضد سرطان با نانوکاتالیست ها
محققان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با همکاری 
با  نانوکاتالیست مغناطیسی  دانشگاه شیراز  از  محققی 
کارایی بالا برای تسریع فرایند تولید ماده  اولیه  داروی 
ضد سرطان معرفی کردند که از آن می توان در صنایع 

شیمیایی و دارویی استفاده کرد.
به گزارش خبرنگار علمی ایسنا در طی دهه های اخیر، 
نانوذرات اکسید فلزی به دلیل دارا بودن خواص منحصر به 
 فرد فیزیکی و شیمیایی، کاربردهای بسیاری در شاخه های 

مختلف علوم از قبیل فیزیک، شیمی و پزشکی یافته اند.
را  فلزی  اکسید  نانوذرات  کاتالیست ها،  حوزه   در 
می توان به  منظور تسریع فرایند تبدیل ترکیبات آلی به 
یکدیگر مورد استفاده قرار داد که از آن جمله می توان 
به ترکیبات مورد استفاده در صنایع شیمیایی و دارویی 
نظیر الیفین ها و الکل ها اشاره کرد. در این زمینه پروژه 
مشترکی در کشور اجرایی شد. دکتر محسن اسماعیل 
پور، محقق دوره  پسادکترای دانشگاه شیراز و از محققان 
»کوئینو  گفت:  طرح،  جزئیات  به  اشاره  با  طرح  این 
خواص  با  آلی  ترکیب  یک   )quinoxaline( کسالین« 
ضدسرطانی و ضدمیکروبی و مواد اولیه  مورد استفاده در 
صنایع داروسازی است و در این تحقیقات روش آسان، 
پربازده و سازگار با محیط زیستی برای تولید ترکیب آلی 
کوئینو کسالین معرفی کردیم. وی اضافه کرد:  علاوه بر آن 
قابلیت های کاتالیستی نانو ذرات مغناطیسی متشکل از 
اکسید آهن، سیلیکا و یک جزء آلی، جهت تسریع فرایند 

تولید معرفی شده مورد بررسی قرار دادیم.
اسماعیل پور، به بیان مزایای استفاده از نتایج این طرح 

نانوکاتالیست،  از این  با استفاده  پرداخت و یادآور شد: 
ترکیب شیمیایی مورد نظر به مقدار بیشتر و در زمان 
از  استفاده  به  نیاز  آن که  تولید می شود، ضمن  کمتر 

محصولات جانبی و کمکی نیز رفع می شود.
این محقق ادامه داد: نانوکاتالیست سنتز شده در این 
از  بالا  به دلیل دارا بودن نسبت سطح به حجم  طرح 
فعالیت بالاتری نسبت به کاتالیست های توده ای برخوردار 
است و این امر باعث افزایش قابل  توجه بازدهی فرایند 

تولید ترکیب شیمیایی می شود.
به گفته وی، دارا بودن خاصیت مغناطیسی موجب 
می شود بتوان آنها را پس از اتمام واکنش، از محصول 
تولید شده جدا کرد. بنابراین فرایند خالص سازی محصول 

نهایی با سهولت و سرعت بالاتری صورت خواهد گرفت.

اسماعیل پور در خصوص مراحل سنتز و ارزیابی این 
نانوکاتالیست اظهار کرد: نانو ذرات مغناطیسی اکسید 
آهن با استفاده از روش هم رسوبی و نانوذرات هتروپلی 
اسید نیز به وسیله  روش هیدروترمال تهیه شدند و در 
ادامه نانو ذرات اکسید آهن به  وسیله  نانو ذرات هتروپلی 
ارزیابی  به  منظور  نهایت  در  و  شدند  دار  عامل  اسید 
با  تولید داروی  از آن جهت  نانوکاتالیست سنتز شده، 
پایه  کوئینو کسالین استفاده شد. نتایج این تحقیقات که 
حاصل تلاش های دکتر جابر جاویدی، محقق دانشگاه 
علوم پزشکی و خدمات درمانی شهید بهشتی و دکتر 
محسن اسماعیل پور، محقق دوره  پسادکترای دانشگاه 
 Materials Research Bulletin شیراز است، در مجله

به چاپ رسیده است. 

ساخت پیشرفته ترین هواپیمای فضایی جهان
آمریکا در حال ساخت پیشرفته ترین هواپیمای فضایی جهان است، پروژه ای متفاوت که 

رسیدن به مدار زمین را ساده تر از هر زمان دیگری می کند.
وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( اگرچه هم اکنون دارای یک فروند هواپیمای فضایی موسوم 
به 37B-X است اما آژانس پروژه های تحقیقات پیشرفته دفاعی آمریکا )DARPA( به عنوان 

بازوی تحقیقات نظامی این کشور خواهان هواپیمای فضایی دیگری است.
این هواپیمای فضایی جدید که XS-1 نام دارد، با هدف جاه طلبانه ای طراحی و ساخته 
می شود که می توان از آن به عنوان تحولی شگرف در پروژه های نظامی آینده یاد کرد. بر 
این اساس هواپیمای فضایی XS-1 با برخورداری از قابلیت مهمی نظیر حمل حدود 1.5 تن 
بار به مدار زمین، آن هم به طور روزانه، برنامه های نظامی مرموز آمریکا را متحول خواهد کرد.

دانشمندانی که در این پروژه حضور دارند معتقدند که هزینه انتقال چنین محموله های 
سنگینی به مدار زمین تنها 5 میلیون دلار خواهد بود.

اینکه چنین هواپیمای فضایی بتواند هر روز از زمین برخاسته و با رساندن خود به مدار 
زمین، محموله خود را رها و بار دیگر در زمین فرود آید امکان فوق العاده ای است که کمتر 

کارشناسی تصور آن را می کرده است.
طراحی و ساخت این هواپیمای فضایی جدید بر اساس یک استراتژی کلی دنبال می شود: 
دسترسی پیوسته و کم هزینه به فضا. در واقع پنتاگون به دنبال راهی جدید برای انتقال 

ماهواره ها به مدار زمین است و تلاش می کند این کار را به یک رویه روزمره تبدیل کند.
به عقیده کارشناسان علوم فضایی، رسیدن به فضا دیگر کار دشواری محسوب نمی شود 
بلکه انجام ارزان قیمت این کار است که به چالشی بزرگ برای فعالان این عرصه تبدیل شده 
و حالا با پروژه هایی نظیر هواپیمای فضایی XS-1 این چشم انداز دست یافتنی تر از هر 

زمان دیگری خواهد شد.

روباتها درد می کشند

دانشمندان دانشگاه ملی سنگاپور روش جدیدی را ابداع 
دوزهای  ترکیب  برای  چاپگر سه بعدی  از یک  که  کرده اند 
مختلف داروهای گوناگون در یک قرص با پخش زمان بندی 

شده استفاده می کند.
 ،3DPrint از نقل  به  و  ایسنا  علمی  گزارش سرویس  به 
محققان دیگر نیز در گذشته قرص های چاپی سه بعدی با پخش 
زمان بندی شده تولید کرده بودند که در یک چاپگر بصورت 
لایه ای ساخته می شدند. اما به گفته دانشمندان سنگاپوری، این 
قرص ها هم از لحاظ قدرت دوز و هم انتشار مستمر دارو پس از 

بلعیده شدن، محدود بودند.
روش جدید محققان هیچکدام از این محدودیت ها را نداشته 

و کاربری آن نسبتاً سریع و ارزان است.
در این شیوه،  پزشک به نمایش داروهای مورد نیاز یک بیمار، 
دوز و زمان مصرف آن ها در یک برنامه رایانه ای می پردازد. این 

اطلاعات برای ساخت یک مدل رایانه ای از یک الگوی کوچک 
چند وجهی استفاده می شود.

مدل مذکور به یک چاپگر سه بعدی ارسال شده که قالبی از 
این الگو می سازد. سپس یک پلیمر مایع غیرسمی که با دارو 
ترکیب شده، درون این قالب ریخته می شود و شکل صحیحی 
از الگو را می سازد. این الگوی قالب گرفته شده سپس با پلیمر 
بیشتری روکشی می شود، اما این بار در آن هیچ دارویی اضافه 

نمی شود.
زمانی که این قرص بلعیده می شود، لایه محافظ بیرونی 
پلیمر به تدریج سائیده شده و پلیمر حاوی داروی زیرین آشکار 
می شود. بسته به شکل الگو، بخش های مختلف در زمان های 
گوناگون آشکار شده و دارو را آزاد می کنند. برای مثال یک 
طراحی پنج وجهی در پنج زمان مختلف دارو را آزاد می کند که 

البته همه پنج وجه حاوی یک نوع دارو نخواهد بود. 

خون دماغ شدن ناگهانی، ترسناک و دلهره آور است. بدون 
شک برای خیلی از افراد پیش می آید که بعد از اینکه با فشار 
دماغ خود را می گیرند، با خونریزی مختصری مواجه شوند، 
اما اینکه به طور مرتب و ناگهانی خون از دماغ چکه کند 
کمی مشکوک است. در این صورت لازم است که به پزشک 
مراجعه کرده و مشکل تان را با وی در میان بگذارید. در این 
مطلب چند دلیل خون دماغ شدن و توصیه هایی برای کنترل 

آن را ارائه می دهیم.
خونریزی مداوم بینی: سرماخوردگی و آلرژی ها

اگر شما نیز دچار آلرژی های فصلی یا آلرژی های ناشی 
از گل و گیاه، گرده یا مایت ها هستید، احتمال اینکه بیش 
از حد عادی خون دماغ شوید زیاد است. برای افرادی که از 
آلرژی رنج می برند شروع بهار معمولا با بروز علائم نامطلوب 
و آزاردهنده ای همراه است.  نتایج بررسی محققان دانشگاه 
واشینگتن نشان می دهد که گرفتگی و تخلیه با فشار )فین 
کردن( مخاط بینی که در اثر آلرژی اتفاق می افتد عامل اصلی 
خونریزی بینی است. البته نباید از تحریک و خارش، خشکی و 
التهاب بافت های بینی غافل شد که احتمال خون دماغ شدن 

را افزایش می دهند.
خونریزی مداوم بینی: زخم و جراحات بینی

همه افراد در هر سن و سالی روزانه چند بار بینی خود را 
دستکاری می کنند، اما وارد کردن انگشت به داخل بینی و 
دستکاری آن یا فرو کردن دستمال در حفره های بینی برای 
خلاص شدن از خارش قسمت های عمیق تر آن می تواند باعث 
بروز جراحت و زخم های ناگهانی در بینی شده و خونریزی 
ایجاد کند.  افرادی که در محیطی خشک، گرم یا سرد زندگی 
می کنند، دچار خشکی بینی شده و بیشتر خون دماغ می شوند 
علاوه بر این آسیب رساندن به رگ های خونی دیواره داخلی 
بینی می تواند باعث خونریزی مداوم بینی شود. در این صورت 

می توان مشکل را با لیزر یا نیترات نقره برطرف کرد.
خونریزی مداوم بینی: مصرف داروهای ضدانعقاد

نتایج بررسی های محققان نشان می دهد چندین داروی 
ضدانعقاد خون وجود دارد که باعث افزایش خطر خونریزی 
با  مقابله  برای  داروهای ضدانعقاد  مصرف  می شوند.  بینی 
تشکیل لخته های خونی مانند آسپیرین، وارفارین، پلاویکس و 
غیره می تواند باعث بروز خونریزی مداوم بینی شود، چون این 

داروها روی قدرت انعقاد خون بدن تاثیر می گذارند. 
اگر شما نیز برای مقابله با خطر بروز لخته خونی، سکته قلبی 
یا مغزی از داروهای ضدانعقاد استفاده می کنید و به طور مرتب 
دچار خونریزی بینی می شوید، نباید به هیچ عنوان بدون نظر 
پزشک داروی مصرفی تان را قطع کنید. در اغلب موارد خون 
دماغ یکی از عوارض شایع در بیمارانی است که تحت درمان با 
ضدانعقادها هستند. با این حال خونریزی بینی نباید بهانه ای 

برای قطع داروها باشد.
خونریزی مداوم بینی: هوای خشک ناشی از گرما و 

سرمای زیاد
هوا  خشکی  که  است  داده  گزارش   Healthline سایت 
می تواند یکی از عوامل اصلی خونریزی بینی باشد. افرادی 
که در محیطی خشک، گرم یا سرد زندگی می کنند، دچار 
خشکی، خارش یا تحریک شدید غشای بینی شده و بیشتر 

خون دماغ می شوند. 
اگر زیاد خون دماغ می شوید و متوجه شده اید هوای منزل 
یا محل کارتان خشک است، حتما از اسپری های مخصوص 
بینی استفاده کنید تا بافت های داخل بینی مرطوب شوند. 
بهتر است یک دستگاه بخور در محل زندگی یا کارتان داشته 

باشید تا هوای محیط را مرطوب نگه دارد.
خونریزی مداوم بینی و مشکلات سلامتی مربوطه

 American  به گزارش تبیان ،نتایج بررسی های محققان 
Heart Association نشان می دهد افرادی که دچار فشار 
خون بالا هستند، بیشتر از خونریزی بینی رنج می برند. در 
واقع برخی بیماری های قلب و عروق مانند نارسایی قلبی 
می توانند منجر به افزایش جدی و شدید فشار خون شوند که 
با علائمی مانند اضطراب، بیقراری، سردرد، نفس نفس زدن و 
اوج گرفتن فشار مشخص می شوند. یادتان باشد که خونریزی 
بینی ناشی از عوامل ذکر شده معمولا زمانی رخ می دهد که 

فشار خون به مرحله مشکل سازی رسیده باشد. 

برخی از مشکلاتی که در انعقاد خون اختلال ایجاد می کنند، 
مانند الکلی بودن، بیماری های کلیوی و کبدی نیز می توانند 
باعث بروز خونریزی مداوم و ناگهانی بینی شوند. اگر نسبت به 
وجود یک بیماری پنهان مشکوک شده اید، حتما به پزشک 

مراجعه کرده و سلامتی تان را بررسی کنید.
برای قطع خونریزی بینی چه باید کرد؟

خونریزی ناگهانی بینی دلهره آور است. هنگام بروز این 
مشکل بنشینید و سرتان را کمی به سمت جلو خم کنید. 
سپس سوراخ های بینی را 5 دقیقه به آرامی فشار دهید تا 
خونریزی بند بیاید. بعد از این مدت بینی را رها کنید. به 
احتمال زیاد خونریزی در این مدت بند می آید. در غیر این 
صورت لازم است که دوباره بینی تان را بگیرید و پنج دقیقه 

ی دیگر صبر کنید.
در موارد جدی تر

اکثر خونریزی های بینی ناشی از خشکی هوا یا خراشیدگی 
و ضربه است. این موارد به راحتی و در منزل با استفاده از 
توصیه های بالا قابل کنترل است. با این حال خونریزی مداوم 

و شدید بینی نیاز به مداخله ی پزشک دارد. 
اگر در طی یک هفته بیش از یک بار خون دماغ می شوید، 
بهتر است با پزشک مشورت کنید تا علل احتمالی آن مورد 
بررسی قرار بگیرد. اگر داروی ضدانعقاد خون مصرف می کنید 
و خونریزی بینی تان متوقف نمی شود، فورا به بیمارستان 

مراجعه کنید.

چرا مدام خون دماغ می شوم؟
تحقیقات جدید نشان می دهد؛

ارتباط مصرف غذاهای چرب و ریسک ابتلا به 
سرطان سینه

طبق نتایج یک تحقیق جدید، نوجوانانی که مقادیر زیاد چربی های اشباع شده یا میزان 
کم چربی های سالم غیراشباع مصرف می کنند تا 15 سال بعد دارای سینه های با توده 

های بیشتر خواهند بود. 
به گزارش مهر، به گفته محققان دانشگاه مریلند آمریکا، هر چقدر توده های داخل سینه 

بیشتر باشند ریسک ابتلا به سرطان سینه افرایش خواهد یافت.
البته محققان به این موضوع اذعان دارند که چربی های مختلف نقش های متفاوتی 

در تشکیل بافت سینه دارند. دوران نوجوانی مهم ترین زمان رشد بافت سینه هاست.
جوآن دورگان، سرپرست تیم تحقیق، به همراه تیم تحقیقش، داده های مربوط به 
مطالعه تاثیر رژیم غذایی بر کودکان را بررسی کردند. این آزمایش بالینی از سال 1988 و 
با ثبت نام بیش از ۶00 کودک در رده سنی 8 تا 10 سال آغاز شد. بیش از 300 نفر از 

این شرکت کنندگان دختر بودند.
در چندین مرحله، شرکت کنندگان در مورد جزئیات رژیم غذایی شان گزارش دادند. 
 ،MRI در ادامه روند پیگیری وضعیت این شرکت کنندگان، محققان با استفاده از اسکن

تراکم سینه 177 شرکت کننده زن در رده سنی ۲5 تا ۲9 سال را اندازه گیری کردند.
محققان دریافتند مصرف بالای چربی های ناسالم و مصرف کمتر چربی های سالم در 

دوره نوجوانی با افزایش ریسک ایجاد سینه های پرتوده تر مرتبط است.
طبق توصیه کارشناسان و سازمان های نظیر انجمن قلب آمریکا )AHA(، یک رژیم 

غذایی سالم باید حاوی حدود 5 درصد چربی اشباع شده باشد.
به گفته AHA چربی های سالم مربوط به گوشت گوساله، گوسفند، مرغ با پوست، کره، 
خامه، پنیر و سایر محصولات لبنی پرچرب یا با ۲ درصد چربی است. چربی های اشباع 
نشده در ماهی های چرب، آووکادو، گردو، زیتون و روغن های گیاهی مایع یافت می شود.

زنانی که در طول دوره نوجوانی بیشترین چربی اشباع شده را مصرف کرده اند، در حدود 
13 درصد از کل کالری خود را از چربی اشباع بدست می آورند. طبق یافته های این 
مطالعه، این گروه از زنان به طورمیانگین دارای تراکم سینه ۲1.5 درصد هستند. در مقابل 
زنانی که حداقل چربی اشباع را مصرف کرده و در حدود 8 درصد از کالری خود را از این 

طریق تامین می کنند، 1۶.4 درصد دارای تراکم سینه هستند.

تحقیق جدید نشان می دهد؛

ارتباط نوسان فشارخون با کاهش 
مهارت های فکری

طبق مطالعه جدید محققان، نوسان های متعدد در فشار خون با کاهش سریع تر 
مهارت های فکری در بین افراد سالمند مرتبط است. 

به گزارش مهر، محققان موسسه سرطان راتجرز نیوجرسی دریافته اند در بین بیماران 
مسن که فشارخون سیستولیک شان )رقم بالایی در موقع خواندن فشار خون( متغیر باشد 
سرعت زوال عقل و از دست دادن حافظه کلامی شان در مقایسه با افراد دارای فشار خون 

ثابت نرمال به مراتب بیشتر است.
نوسان در رقم پایینی فشارخون )فشار خون دیاستولیک( هم با کاهش سریع تر توانایی 
فکری در بین افراد در رده سنی 55 تا ۶4 سال مرتبط است، اما این رقم تاثیری در افراد ۶5 
سال و بالاتر ندارد. بو کین، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »معمولا نوسان در 
فشار خون افراد مسن از نظر پزشکان نادیده گرفته می شد، اما در طول شش سال گذشته، 
شواهد نشان داده اند که نوسان فشارخون در طول ویزیت های ماهانه یا سالانه منجر به 

افزایش ریسک سکته و برخی مشکلات سلامتی دیگر می شود.«
وی در ادامه توصیه می کند: »نوسانات بلندمدت فشار خون می تواند عامل پیش بینی 
کننده سرعت سریع کاهش عملکرد مغزی در بین افراد مسن باشد. کنترل بی ثباتی 

فشارخون ممکن است راهکار احتمالی حفظ عملکرد مغز در بین افراد بزرگسال باشد.
در این مطالعه، کین و همکارانش داده های مربوط به حدود 1000 فرد 55 سال و بالاتر 
را که در مطالعه 5 ساله نظرسنجی سلامت و تغذیه چین شرکت کرده بودند جمع آوری 
کردند. فشارخون این افراد از سه تا چهار بار ویزیت با متخصصان سلامت اندازه گیری شد. 
شرکت کنندگان همچنین مجموعه ای از تست های فکری را انجام دادند.مطالعات نشان داد 

افراد دارای نوسان در فشا خون خود از عملکرد ذهنی پایین تری برخوردار بودند.

مغز انسان سیستم پاکسازی دارد!
تحقیقات جدید دانشمندان نشان می دهد مکانیسم پاکسازی مغز برای درمان حملات 

صرعی موثر است.
به گزارش باشگاه خبرنگاران؛ زمانی که نورون ها می میرند، بقایای آن ها باید به سرعت از 
بدن زدوده شوند تا بافت اطراف مغز بتواند به درستی عمل کند. فرآیند زدودن و پاکسازی 
سلول های مرده نورون توسط سلول های اختصاصی موسوم به "میکروگلیا" صورت می 
گیرد. این سلول های کوچک دارای شاخه های بسیاری هستند که می توانند به طور دائم 
حرکت کرده و هر گونه عناصر بیگانه مثل نورون های مرده را از بین ببرند.تحقیقات دانشگاه 
باسک برای اولین بار به موضوع مکانیسم بیگانه زدایی بدن توسط سلول های میکروگلیا در 
افرادی پرداخته است که مغزشان آسیب دیده است. به منظور انجام چنین تحقیقی از افراد و 
موش های آزمایشگاهی دارای صرع به عنوان نمونه های تحقیق استفاده شد.  گفته می شود 
نورون ها هنگام حملات صرعی می میرند. حال، فرآیند بیگانه خواری در این افراد با افرادی 
که دارای مغز سالم هستند کاملا متفاوت است به طوری که سلول های میکروگلیا در افراد 
بیمار مغزی به عنوان یک عنصر نابینا عمل کرده و نمی تواند نورون های مرده را بیابند. نتیجه 
آن نیز از بین نرفتن نورون های مرده و انباشته شدن و گسترش آن ها به نورون های مجاور و 
آغاز واکنش های التهابی در مغز است.این اکتشاف باعث شده محققان درصدد یافتن درمان 
این عارضه برآیند به طوری که این گروه تحقیقاتی مشغول بررسی داروهای تقویت کننده 

فرآیند بیگانه خواری در بدن برای یافتن دارویی برای صرع هستند.

نشانه های بیماری قلبی را بشناسید
سکته های قلبی از شایع ترین علل مرگ و میر در کشور است که باید با افزایش آگاهی 

از وقوع آنها جلوگیری کرد.
یاسمن افسری متخصص قلب و عروق ، درباره علائم حملات قلبی در افراد گفت: هر دردی 
بین فک تا ناف می تواند درد قلبی باشد و یکی از محل های انتشار درد قلبی فک است.وی 
با اشاره به اینکه درد قلبی هیچ ربطی به جنسیت فرد ندارد، بیان کرد: درد قلبی که به عروق 
کرونر مربوط باشد، می تواند در شانه، دو کتف به خصوص بازوی چپ و سردل منتشر شود.

افسری با بیان اینکه ماهیت دردهای پارگی دریچه آئورت متفاوت است، گفت: این درد ها 
حس شکافنده برای فرد ایجاد می کنند که بسته به محل پارگی آئورت درد متفاوت است 
که بیشتر در پشت بدن منتشر می شود و محل انتشار درد به جنس و سن بیمار ربطی 
ندارد. وی در رابطه با علائم سکته قلبی اظهار کرد: چند سوال برای پزشک برای تشخیص 
حمله قلبی بیمار مهم است، از جمله محل درد، عوامل مرتبط شونده، دردهایی که با فعالیت 
فرد مرتبط هستند، دردهایی که هنوز منجر به سکته قلبی نشده اند. این متخصص قلب و 
عروق تصریح کرد: اگر این دردها با تهوع، استفراغ و عرق سرد همراه بود و بیش از 10 دقیقه 
طول نکشید، معمولاً با قرص زیرزبانی بهتر می شود، در صورتی که این دردها شدید باشند، 
سکته اتفاق می افتد و بین ۲0 دقیقه تا ۶ ساعت طول می کشد که با استراحت بهبود یابد.

وی با تاکید بر انجام آزمایش ها پس از درد قلبی بیان کرد: برای پیشگیری از سکته، نیاز 
است تا چهار مرتبه نوار قلبی گرفته شود و هر ۶ ساعت یکبار آنزیم های قلبی بررسی شوند.

شیوع سرطان دهان، مراقب باشید!
شیوع سرطان دهان با بالا رفتن سن افزایش می یابد و تقریباً 95 درصد از موارد این سرطان 

پس از 40 سالگی و بخصوص در دهه هاى ۶ و 7 زندگی رخ می دهد.
نوید ناصری رئیس دانشکده دندانپزشکی آزاد اسلامی شیراز ، با اشاره به این که احتمال 
بروز سرطان در سنین مختلف وجود دارد ولی میزان بروز آن با افزایش سن زیادتر می شود ، 
گفت : سرطان عامل 13درصد مرگ  و میرها بوده و تنها ویژه انسان نیست بلکه همه جانوران 
و گیاهان پرسلولی نیز ممکن است به سرطان مبتلا شوند.   وی در خصوص سرطان دهان 
افزود : این نوع سرطان حفره دهان و محدوده لب ها تا حلق را شامل می شود و سرطان هاى 
دهان که در محدوده حفره دهان ایجاد می شوند، در گروه سرطان های سر و گردن قرار می 
گیرند.وی با بیان این که بیشتر سرطان های دهانی در زبان و کف دهان دیده می شوند ؛ ادامه 
داد : تقریباً اکثر این سرطان ها، از سلول های مسطح )سلول های سنگفرشی( و پوشاننده 
سطح دهان، زبان و لب ها شروع می شوند که  به این سرطان ها، کارسینوماى  سلولهاى 
سنگفرشی ) SCC( می گویند. عضو دندانپزشک شورای عالی نظام پزشکی درباره تفکیک 
جنسیتی افراد مبتلا به سرطان دهان اظهار داشت : در گذشته بیشتر افراد مبتلا به سرطان 
دهان را مردان تشکیل می دادند اما امروزه با تغییر عادت سیگار کشیدن، سوء تغذیه و عوامل 
دیگر زیست محیطي میزان ابتلای زنان به این سرطان در حال افزایش است.وی تصریح کرد 
: در دهه اخیر نسبت به ۲ دهه قبل، سرطان در سنین 30 الي 40سالگي بیشتر از قبل دیده 
مي شود و بر اساس گزارش سازمان بهداشت جهاني ، کارسینوماهاي حفره دهان در مردان 
در کشورهاي در حال توسعه ششمین سرطان بعد از سرطان ریه ، پروستات ، کولورکتال ، 
معده و مثانه است و در زنان دهمین سرطان بعد از سرطان سینه ، کولورکتال ، ریه ، معده 
، رحم ، سرویکس ، تخمدان ، مثانه و کبد است. به گفته ناصری تا سی سال پیش میزان 
ابتلاي مردان به سرطان دهان شش برابر زنان بود اما امروزه این میزان به حدود ۲ برابر 

رسیده است و اختلاف بین ۲ جنس در حال کاهش است.

دزد انرژی تان را شناسایی کنید!
میزان انرژی بدن به عوامل مختلفی بستگی دارد که در صورت عدم رعایت آنها فرد مبتلا 
به بیماری می شود. دکتر مینایی متخصص طب سنتی ، درباره عوامل موثر در تقویت انرژی 
گفت: تحلیل انرژی بدن با علائمی همچون بی حالی ، خستگی مفرط و احساس خواب 
آلودگی به وجود می آید که برای بر طرف کردن آن نیاز به یک برنامه مدون غذایی و تغییر 
در سبک زندگی است. مینایی افزود: عوامل کاهش خستگی در بدن عدم استفاده از انواع 
ویتامین ها مانند B۶ ،B1۲ ،B۲،B1 و منیزیم است. وی تصریح کرد: حبوبات یکی از انواع 
مواد غذایی است که می تواند در رفع خستگی فرد موثر باشد مانند نخودآب و طرز تهیه آن 
این است که آن را چندین بار جوشانده و سپس استفاده کنید. مینایی ادامه داد: استفاده از 
انواع جوانه ها مانند جوانه یا بذر یونجه که حاوی ویتامین های گروه B است نیز در تقویت 
قوای بدن موثر بوده و می تواند خستگی مفرط را از بین ببرد. این متخصص طب سنتی 
تاکید داشت: عارض شدن ضعف عمومی در بدن می تواند بیماری هایی را برای فرد به ارمغان 
بیاورد که از جمله این بیماری ها کم خونی بوده که خود منشا پوکی استخوان و افسردگی 
است. مینایی در پایان افزود: تمام مواد غذایی برای بدن نیاز است ولی آنچه مهم است درست 
مصرف کردن و تغذیه به موقع است که موجب شادابی فرد در طول روز می شود. استفاده از 

ریز مغذی ها فقر آهن و  کم خونی را در بدن از بین می برد.

چگونه در دوران بارداری
 خواب راحت داشته باشیم؟

مهم ترین دلیل نداشتن خواب کافی در دوران بارداری عدم پیروی از رژیم غذایی سالم 
است که وضعیت و فرم مادر را برای خوابیدن دچار مشکل می کند.

دکترباقر مینایی متخصص طب سنتی ، درباره بی خوابی های دوره بارداری گفت: یکی از 
دلایل مهمی که باعث بی خوابی مادران می شود عدم پیروی از یک برنامه غذایی سالم در 
طول روز است که می توان با استفاده از تغذیه مناسب این عارضه را بر طرف کرد. مینایی 
افزود: بارداری اغلب تمام انواع اختلالات خواب را به ارمغان می آورد، از قبیل حالت تهوع، 
سوزش معده، گرفتگی عضلات پا. همچنین داشتن عادت های بد خوابیدن قبل از دوران 
بارداری، این مشکل را بد تر می کند.این متخصص طب سنتی تاکید کرد: استفاده از ماست به 
همراه مربای بالنگ یک خواب آور طبیعی است و نه تنها موجب سستی بدن نمی شود بلکه 
باعث کاهش استرس و خواب آرام در طول شبانه روز می شود.مینایی اظهار داشت: شیر یکی 
دیگر از موادی است که در تامین نیروی بدن و خواب موثر بوده و لذا استفاده از شیر به همراه 
شیره انگور یا عسل می تواند یک قرص خواب طبیعی محسوب شود.وی در پایان تاکید کرد: 
هر ماده غذایی که به طور طبیعی و بدون دخالت هیچ ماده ارگانیک درست شده باشد)کود 

شیمیایی در رشد آن دخیل نباشد( می تواند در خواب آوری موثر باشد.

مطالعات نشان می دهد؛

مادران میوه خور کودک باهوش
 به دنیا می آورند

 مطالعه جدید محققان نشان می دهد هرچقدر میزان میوه بیشتری در دوره بارداری 
خورده شود، سطح IQ کودک به مراتب بیشتر خواهد شد. 

به گزارش مهر، نتایج محققان دانشگاه آلبرتا کانادا نشان می دهد اگر ماردان باردار به طور 
میانگین در طول روز شش یا هفت وعده میوه یا آبمیوه بخورند، نوزادشان در سن یک 
سالگی، ۶ یا 7 نمره از لحاظ میزان IQ بالاتر خواهد بود. پیوش ماندهان، سرپرست تیم 
تحقیق، در این باره می گوید: »ما دریافتیم یکی از بزرگ ترین مشخصه های رشد شناختی 
مربوط به میزان مصرف میوه مادران در طول بارداری است. هرچقدر مادران در طول بارداری 

میوه بیشتری بخورند، رشد شناختی کودک شان بیشتر خواهد بود.«
تیم محققان در این مطالعه، داده های مربوط به ۶88 کودک را بررسی کردند و فاکتورهای 
که معمولا بر میزان یادگیری و رشد کودک تاثیر دارند نظیر درآمد خانواده، سطح تحصیلات 
والدین و سن جنینی کودک را تحت کنترل داشتند. مادرانی که در طول بارداری میوه 
بیشتری مصرف کرده بودند کودک شان در سن یک سالگی در تست رشد، عملکرد بهتری 
داشت. ماندهان در ادامه عنوان کرد: ما می دانیم که هرچقدر جنین بیشتر در رحم باشد، 
رشد بیشتری خواهد داشت و مصرف بیش از یک وعده میوه در روز توسط مادر به همان 

اندازه مفید است که نوزاد یک هفته دیرتر به دنیا آید.

هدایت مسافران با کمربند ارتعاشی

یک شرکت آلمانی دست به ساخت یک کمربند جهت یاب زده که به کاربران اجازه 
می دهد بدون نیاز به ابزارهای لمسی و بصورت دست آزاد به بازدید از شهرها بپردازند.

به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از Clapway، کمربند شرکت "feelSpace " بر 
رو یا زیر لباس پوشیده شده و با مرتعش کردن کمر فرد بوسیله مجموعه ای از عملگرهای 
داخلی به وی در جهت یابی کمک می کند. در حال حاضر برنامه های ناوبری زیادی برای 
کمک به جهت یابی در مکان های ناآشنا وجود دارد، اما برای استفاده از آن ها باید بطور 
دوره ای تلفن همراه را بررسی کرد که هر دو دست را مشغول می کند. اگرچه ساعت های 
هوشمند تا حدی به حل این مشکل پرداخته اند اما کمربند "feelSpace " بصورت کامل 

نیاز به استفاده از دست را حذف کرده است. این کمربند از یک پروژه تحقیقاتی بدست 
آمده که در سال ۲005 در دانشگاه اوسنابروک آغاز شده بود. در این تحقیق به بررسی این 
امر پرداخته شد که آیا شرکت کنندگان می توانستند جهت شمال را احساس کنند یا خیر 
و با این هدف، آن ها را به کمربندهایی مجهز کردند که جهت شمال را با ارتعاش به سمت 
آن نشان می داد. در نسخه تجاری این کمربند، کاربران می توانند آن را در حالت قطب نما 
استفاده کنند که جهت شمال را به آن ها نشان می دهد. نیازی به همراه کردن این کمربند 

با یک تلفن هوشمند برای کاربردی ساختن آن نیست.
کاربران برای استفاده از حالت کاربردی تر روتین این کمربند می توانند مقصد خود را بر 
روی یک برنامه iOS یا اندروید نمایش دهند. این کمربند که به فناوری بلوتوث مجهز است، 
اطلاعات را از تلفن هوشمند دریافت کرده و مسیر را با لرزاندن بخشهای جلویی یا چپ و 
راست نمایش می دهد. یک الگوی ارتعاشی خاص به کاربر در مورد رسیدن به مقصدشان 

اطلاع رسانی می کند که این ویژگی بویژه برای کاربران دچار مشکل بینایی مفید است. 
حالت دیگر ارائه شده در این کمربند، حالت خط مستقیم است که به کاربران اجازه 
می دهد جهت مقصد نهایی خود را بدانند اما دیگر سرنخ های جهت یابی گردشی را ارائه 
نمی کند.  وزن این دستگاه 450 گرم بوده و می تواند برای یک روز کامل با یک شارژ باتری 

کار کند. 

یکشنبه  نهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4012

رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت:

افزایش مصرف قلیان در بین دختران، نگران کننده است  
 رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، نسبت به تبعات مصرف خانوادگی 
قلیان در کشور هشدار داد و گفت: گرایش رو به افزایش مصرف قلیان در بین دختران، نگران 

کننده است. 
دکتر خسرو صادق نیت در برنامه نبض شبکه خیر، اظهارداشت: بررسی ها نشان می دهد 
که روند مصرف سیگار در کشور رو به افزایش نبوده و در بعضی سال ها کاهش نیز یافته است، 
اما در مقابل آن چیزی که نگران کننده است، مصرف قلیان در بین نوجوانان و به خصوص 
دختران است.وی با اشاره به مطالعه آماری سال های 8۲ و 8۶ در مورد مصرف قلیان در کشور، 
گفت: نتایج مطالعات نشان می دهد که مصرف قلیان در بین سنین 13 تا 15 سال رشد ۲ 
برابری داشته و این رشد در بین دختران ۲.5 برابر بوده است.صادق نیت به تبعات و آسیب های 
مصرف قلیان در بین خانواده های ایرانی اشاره کرد و افزود: متاسفانه همراه با رشد مصرف قلیان، 

استفاده از قلیان خانوادگی شده است. یعنی، پدر و مادر به راحتی در کنار فرزندان قلیان مصرف 
می کنند. در حالی که در مورد سیگار، چنین شرایطی حاکم نیست.رئیس مرکز سلامت محیط 
و کار وزارت بهداشت با عنوان این مطلب که هر وعده مصرف قلیان برابر با 100 نخ سیگار 
است، گفت: افرادی که در مجاورت دود قلیان قرار دارند، به اندازه 10 نخ سیگار دود خورده 
اند.وی همچنین به خطرات »دود سوم« قلیان در اماکن عمومی اشاره کرد و افزود: دود این 
قبیل مواد دخانی به راحتی از طریق پوست جذب می شود و احتمال شیوع مصرف سیگار 
بالا می رود. یعنی، کودکانی که در اماکن عمومی دست شان آلوده به دود مواد دخانی می شود، 
احتمال دارد در نوجوانی گرفتار مصرف سیگار و قلیان شوند.صادق نیت از هشدار سازمان 
بهداشت جهانی در مورد خطرات دود سوم خبر داد و گفت: بروز این وضعیت می تواند ایران را 

در رتبه های بالای مصرف سیگار در دنیا قرار دهد.



اجتماعی 6

رئیس سازمان زندان ها اعلام کرد:

۱۵۰هزار زندانی متاهل در کشور
رئیس سازمان زندان ها گفت: بیشترین آمار زندانیان کشور مربوط به جرایم مواد مخدر 

است و اکثر آنها قاچاقچیان یا فروشندگان خرده پا هستند. 
علی اصغر جهانگیر در نشست شورای معاونان به ضرورت ارتقاء فرهنگ حمایت از خانواده 
زندانیان و نقش رسانه ملی در این زمینه تاکید کرد. وی با اشاره به ضرورت حمایت از 
خانواده های زندانیان گفت: حقوق خانواده زندانیان در جامعه به درستی شناخته شده نیست 
و اغلب آنها در گروه طبقات محروم جامعه قرار دارند و متاسفانه هنوز تفکری که بین زندانی و 
خانواده او تفاوت قائل نیست در جامعه حاکم است که باید تلاش کنیم در وهله اول این نگاه را 
تغییر دهیم. رئیس سازمان زندان ها گفت: در سال گذشته و از طریق اقدامات حمایتی علاوه 
بر انجام تعداد بیش از 50 هزار مورد مشاوره با زندانیان و خانواده های آنان، دو هزار و 440 
مورد آزادی زندانیان سرپرست خانواده با کمک انجمن حمایت از زندانیان داشته ایم. وی از 
برگزاری 10۶ جشن گلریزان در ماه مبارک رمضان در سال گذشته خبر داد و افزود: برگزاری 
این جشن ها و مشارکت های مردمی، نمود عینی نوع دوستی مردم ایران است که باید تلاش 
کنیم این فرهنگ توسعه یابد. رئیس سازمان زندان ها گفت: علیرغم همه تلاش هایی که 
صورت گرفته است هنوز اقدامات کافی نیست و باید به سمتی برویم که حمایت از خانواده 
زندانیان به صورت جامع و نهادینه شده انجام شود تا از توسعه چرخه جرم جلوگیری کنیم. 
رئیس دفتر بازرسی ویژه قوه قضاییه با اشاره به اینکه باید بین زندانی و خانواده او تفکیک 
قائل شد گفت: فرهنگ کمک به خانواده زندانیان باید مانند سایر امور خیریه مثل مدرسه 
سازی، مسجد سازی و غیره در تفکر مردم به صورت یک فرهنگ انسانی - اخلاقی نهادینه 
شود چرا که در غیر اینصورت تداوم این مشکلات را شاهد خواهیم بود. جهانگیر گفت: با 
زندانی شدن فرد، خانواده سرپرست خود از دست می دهد و این تبعات بسیار سنگینی برای 
خانواده دارد که از آن جمله می توان به توسعه چرخه جرم در خانواده ها اشاره نمود. وی افزود: 
متاسفانه چون کار فرهنگی در جامعه صورت نگرفته است یک نگاه منفی به خانواده های 
زندانیان هست که باید تلاش کنیم این نگاه تغییر کند. مشاور رئیس دستگاه قضا با اشاره 
به جایگاه انجمن های حمایت از زندانیان گفت: علیرغم وجود قریب به ۲00 انجمن حمایت 
از زندانیان در سراسر کشور اما به دلیل عدم اطلاع رسانی لازم فعالیت های این انجمن ها 
شناخته شده نیست . مشاور رئیس دستگاه قضا با اشاره به جایگاه انجمن های حمایت از 
زندانیان گفت: اکنون ۲05 انجمن حمایت از زندانیان در سراسر کشور داریم که نسبت به 
یک سال گذشته رشد ده درصدی داشتیم و طبق برنامه ریزی ها باید به تعداد۲30انجمن 
حمایت برسیم هرچند به دلیل عدم اطلاع رسانی لازم فعالیت های این انجمن ها تا امروز 
شناخته شده نیست . رئیس سازمان زندان ها در ادامه گفت: با تلاش هایی که صورت گرفته 
طی یکسال گذشته تعداد خانواده های تحت پوشش انجمن های حمایت از رقم 98هزار به 
107هزار رسیده و برنامه ریزی های ما رسیدن به عدد 1۶9هزار  است. هر چند امیدوار به 
کاهش جمعیت زندان های کشور هستیم ولی ما ظرفیت های لازم را ایجاد خواهیم کرد. 
دکتر جهانگیر همچنین گفت: در سال 1394 رقمی بالغ بر 145میلیارد ریال برای کمک 
به خانواده زندانیان هزینه شد که نسبت به سال 1393 رشد ده درصدی را شاهد بودیم. 
رئیس سازمان زندان ها در پایان تاکید کرد: در کمک به خانواده زندانیان باید شان و آبروی 
آنها حفظ شود و خدای ناکرده به خاطر کمک های ناچیز آنها را شرمنده نکنیم و آبروی آنها 

را به مخاطره نیاندازیم.

معاون اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم هشدار داد:

خطر شکارچیان برای میهمانان »تالاب مره«
معاون اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم نسبت به خطری که جولان شکارچیان 

در تالاب مره برای راندن پرندگان مهاجر در این تالاب دارد، هشدار داد. 
احمدرضا شفیعی در گفت وگو با مهر، با اشاره به ویژگی های تالاب مره اظهار داشت: این 
تالاب در کیلومتر 55 جاده قم گرمسار قرار دارد و با احداث این جاده قابل دسترسی برای 
عموم شده است.به گفته وی، این دسترسی برای این تلاب می تواند هم فرصت باشد و هم 
تهدید چرا که از طرفی ویژگی های تالاب را به مردم معرفی می کند و از طرف دیگر راهی 
برای ورود شکارچیان به آن باز کرده است.معاون نظارت و پایش اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان قم با اشاره به اینکه جاده قم گرمسار به نوعی بازسازی جاده ابریشم است گفت: 
برای احداث این جاده مسیر جایگزینی وجود نداشت چراکه اطراف آن مناطق حفاظت شده 
زیست محیطی قرار دارد.وی با اشاره به وضعیت کنونی تالاب مره افزود: تالاب مره آبگیری 
خوبی دارد و بهترین کانون جذب پرندگان مهاجر است.او می گوید این تالاب در گذشته 
دسترسی نداشت و طبیعتا آن زمان پناهگاه بسیار بهتری برای پرندگان مهاجر محسوب 
می شد. امروز هم که این جاده در دسترس مردم قرار گرفته به عنوان یکی از جاذبه های 
گردشگری از آن یاد می شود.شفیعی با اشاره به خطر شکارچیان برای زیست بوم این تالاب 
اذعان داشت: تعداد سلاح های شکاری نزدی مردم زیاد است و فرهنگ حراست از محیط 
طبیعی و گونه های حیات وحش به درستی شکل نگرفته که مانع از شکار پرندگان مهاجر 
شود.وی به عنوان یک کارشناس زیست محیطی معتقد است احساس امنیت در پرندگان 
تاثیر مستقیم در رفتار آنها دارد و اگر امنیت پرندگان به خوبی تامین نشود، در فصل های 
دیگر مهاجرت، به این تالاب نخواهند آمد.معاون نظارت و پایش اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان قم در پاسخ به این انتقاد که چرا حفاظت فیزیکی کاملی از این منطقه صورت 
نمی گیرد ابراز کرد: تفاهم نامه ای به اداره کل میراث فرهنگی امضا شده تا نوعی همکاری 
برای حفاظت از تالاب مره و دیرگچین صورت بگیرد.وی افزود: برای استقرار پاسگاه محیط 
بانی در این محدوده باید تالاب را در سطح یکی از مناطق حفاظتی ارتقا دهیم و به عضویت 
کنوانسیون بین المللی رامسر دربیاوریم تا بتوانیم از اعتبارات کشوری برای احداث یک پاسگاه 
در این محدوده استفاده کنیم که البته محدودیت اعتبارات دولت و طولانی بودن روندهای 
اداری مشکلاتی ایجاد کرده است.شفیعی فرهنگسازی را راه برون رفت از این مشکلات 
می داند تا شرایط برای حراست از محیط های طبیعی تغییر کرده و هزینه کمتری برای 

حفاظت فیزیکی نیاز باشد.

معاون میراث فرهنگی: 

قدمت اشیای تاریخی قم 
به هفت هزار سال می رسد 

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم 
گفت: بیشترین تعداد اشیای تاریخی این استان مربوط به تپه قلی درویش و صرم است که 

قدمت آنها به هفت هزار سال می رسد. 
عمار کاوسی روز شنبه در حاشیه بازدید از نمایشگاه اشیای تاریخی قم در گفت و گو 
با ایرنا اظهار کرد: در این نمایشگاه آثاری با قدمت هفت هزار ساله از جمله هزاره چهارم و 
پنجم و عصرآهن به نمایش گذاشته شده است که از حفاری و کاوش های تپه قلی درویش 
و صرم به دست آمده است.وی افزود: در این نمایشگاه 110 قلم اشیای تاریخی به نمایش 
گذاشته شده که این آثار شامل کوزه، زیور آلات، ابزارآلات جنگی، وسایل شخصی و سایر 
اشیای تاریخی است.وی ادامه داد: همچنین بخشی از این نمایشگاه مربوط به اشیای تاریخی 
است که از قاچاقچیان کشف شده و مربوط به دوره تمدن اسلامی است.کاوسی با بیان اینکه 
اشیای تاریخی کاوش شده، به شناخت فرهنگ مردمان دوران قبل کمک می کند گفت: 
طی مطالعات باستان شناسی و فصل های کاوش فعالیت های اجتماعی و فرهنگی مردمان 
در زمینه های بازرگانی، اقتصادی، سیاسی، نظامی و مذهبی بدست می آید.معاون میراث 
فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم بیان داشت: فصل های 
مختلف کاوش در اماکن تاریخی قم جهت تکمیل اطلاعات در خصوص شیوه های تدفین، 
گونه های مختلف گورها، ارتباط و تداوم سنت های عصر آهن و شناخت اعتقادات مردم دوره 
عصرهای مختلف صورت می گیرد.کاوسی با بیان اینکه در دوره قبل از اسلام دفن مردگان 
به صورت های مختلفی انجام می شد گفت: طبق کاوش در تپه صرم، در این گورستان 
تدفین های متعددی به دست آمده است که طبق سنت زمان خویش و بنا به اعتقاد زندگی 
پس از مرگ، اشیا و هدایایی را به همراه فرد متوفی قرار می دادند.وی افزود: این هدایا و میزان 
آن تا حدودی به وضعیت اقتصادی و جنسیت فرد متوفی بر می گردد که کاوش ها به جمع 
آوری اطلاعات مختلف از نوع وضعیت اجتماعی و باورهای این دوران کمک شایانی می کند.

نمایشگاه اشیای تاریخی قم در خانه تاریخی زند تا نهم خرداد ماه جاری برپاست و علاقه 
مندان می توانند از ساعت 8 تا 14 از این نمایشگاه بازدید کنند.تپه »قلی درویش« واقع در 
شهر قم بلوار جمکران از ابتدای ریل راه آهن تا70متری جاده کاشان مربوط به دوره پس 
از تاریخ عصرآهن است که در اواخر سال 138۲ با شماره 10173 به ثبت میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری رسیده است.تپه تاریخی »صرم« مربوط به روستای صرم از بخش 
کهک در سال 1378 با شماره ثبت ۲344 به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده 

است. کهک در فاصله 30 کیلومتری از مرکز شهر قم قرار دارد.

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

کاهش 6 درصدی سزارین در قم
 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:در سال 94 آمار زایمان های سزارین ۶ درصد 

کاهش داشته است.
دکتر محمدرضا مظفری ، در خصوص اهمیت زایمان طبیعی عنوان کرد: یکی از مهم ترین 
خدمات در طرح تحول نظام سلامت، ترویج زایمان طبیعی است. وی تصریح کرد:هدف اصلی 
از این طرح،زایمان ایمن و حفظ سلامت مادر و جنین است بر این اساس هدف از کاهش 
سزارین، در واقع کاهش انجام جراحی های بی مورد در تولد نوزاد است خوشبختانه در طرح 
تحول سلامت شاهد کاهش ۶ درصدی زایمان های سزارین در سال 94 بوده ایم. مظفری 
خاطرنشان کرد:در سال گذشته، 30 هزار و 335 موالید در استان قم داشتیم که 15 هزار و 
197 مورد طبیعی و 15 هزار و 140 مورد سزارین بود. وی گفت:در سال 93 تعداد موالید در 
استان قم ۲8 هزار مورد بود که در سال 94 این تعداد افزایش چشمگیری داشته است. معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشکی قم عنوان کرد:ما طبق برنامه وزارت حرکت کرده ایم و از برنامه 
طرح تحول سلامت در کاهش سزارین عقب نیستیم هرچند آمار نشان می دهد که آمار 

سزارین در مراکز خصوصی بالا است و تنها در مراکز دولتی شاهد کاهش سزارین بوده ایم.

در دوران نوجوانی فرد به دنبال کسب هویت و احترام است و بدین 
دلیل والدین بایستی نوع روابط خود را با فرزندانشان تغییر دهند. 

یکی از علل مهم تنش و ناسازگاری در درون خانواده مربوط به نحوه 
برخورد والدین با فرزند نوجوان خویش می باشد آنچه که می تواند این 
دریای پرتلاطم را به دریایی آرام مبدل سازد نوع نگاه و برخورد والدین 

با فرزند خویش است. 
دوران نوجوانی مسائل مربوط به آن یکی از مهمترین چالش های 
دوران رشد انسان محسوب می شود. در این ایام یکی از علل مهم تنش 
و ناسازگاری در درون خانواده مربوط به نحوه برخورد والدین با فرزند 
نوجوان شان است و آنچه که می تواند این دریای پرتلاطم را به دریایی 

آرام مبدل سازد نوع نگاه و برخورد والدین با فرزند خویش است. 
در دوران نوجوانی فرد به دنبال کسب هویت و احترام است و بدین 

دلیل والدین بایستی نوع روابط خود را با فرزندانشان تغییر دهند. 
رعایت نکات ذیل می تواند در بهبود روابط والدین با فرزندان نوجوان 

موثر باشد؛ 
پسران و دختران نوجوان که سن آنها تقریبا بین دوازده تا هجده 

سال است به طور طبیعی حالات و رفتار و خواسته ها و ارزش های 
کاملا متفاوتی با بچه های کم سن و سال تر از خود دارند. این تفاوت 
ها را نباید نادیده گرفت و با نوجوانان مانند بچه های کوچکتر رفتار 
کرد، یا همان توقعات را از آنها داشت. نوجوانان معمولا کمتر از کودکان 
از پدر و مادر اطاعت می کنند. آنان ، تمایل به استقلال و نشان دادن 
خود دارند. آزادی بیشتری می خواهند؛ تحت تاثیر دوستان همسن 
خود هستند ، فرمان پدر و مادر را با کمی تامل و وقت گذرانی اجرا 
می کنند ؛ می خواهند دیگران برای آنها ارزش و احترام قائل شوند و 
به حرفها و نظراتشان توجه کنند.  آنها هنوز به محبت و مهربانی پدر و 
مادر نیاز دارند و در عین حال نمی خواهند این نیاز به رخشان کشیده 
شود. دوست دارند طرف اعتماد دیگران باشند و بزرگ و دانا محسوب 
شوند و با وجود این خصوصیات ، در اعمال و رفتارشان اشتباه کاری 
و عدم تعادل و تردید و تزلزل مشاهده می شود. از سرزنش و تحقیر 
به خصوص در حضور دیگران و دوستان و بزرگترها بسیار ناراحت می 
شوند.  نوجوانان به لباس و کتاب ها ، وسایل، ابزار کار، لوازم مخصوص 
خود حساس هستند و دوست ندارند بی اطلاع و بر خلاف میلشان 

کسی به آنها دست بزند یا جا به جایشان کند. 
ممکن است در خورد و خوراک و خواب و حرکات بدنی زیاده روی 
کنند و از حد اعتدال بیرون بروند. آنها در مورد تغییرات بدنی خود 
حساس هستند و در صورت بی اطلاعی از این تغییرات دچار نگرانی و 
اضطراب می شوند. آنان با مسایل و مشکلات دیگری نیز درگیرند که 
جنبه اختصاصی دارد و پدران و مادران با دقت و مراقبت در حالات و 

رفتار فرزندانشان می توانند از آنها آگاهی یابند. 
توجه به این خصوصیات و حالات که معمولا در همه نوجوانان کم 
و بیش به صورت های مختلف وجود دارد بسیار ضروری و مهم است 
؛ هدایت و رعایت این حالات و مدارا کردن با نوجوانان تا زمانی که 
آهسته آهسته به تعادل و آرامش لازم برسند، از وظایف مهم پدران و 
مادران است.  اگر این خصوصیات نادیده گرفته شود و اولیا بخواهند 
با نوجوانان مانند بچه های کوچکی که کاملا مطیع و فرمانبردار پدر 
و مادر هستند و حتی در مقابل تنبیه بدنی هم اعتراض نمی کنند، 
رفتار کنند ، برای آنها پذیرفتنی نیست و واکنش های شدیدی از خود 
نشان خواهند داد. ممکن است اعتراض خود را ظاهر نکنند ولی در 

درون آنان غوغایی برپا است که تحمل آن را ندارند و به ناراحتی روانی 
و پرخاشگری دچار می شوند و یا هوای فرار از خانه به سرشان می 
زند. تشویق و تایید کارهای خوب و شایسته ، بیش از تذکر و انتقاد 
از کارهای ناشایست نوجوانان موثر است و به تحکیم رفتارهای خوب 

آنها می انجامد. 
پدران و مادران باید با نوجوانان مثل آدمهای بزرگ برخورد کنند 
و بکوشند به آنها کمک کنند؛ در مواردی هم که اختلاف نظر وجود 
دارد نباید با خشونت و سرسختی با آنان مقابله کرد ؛ بلکه باید با احترام 
به شخصیت آنان و ذکر دلایل و شواهد، تا حدودی که خطر جدی 
تهدیدشان نکند، با عقاید و رفتارشان همراهی کرد و برای رفع خطر از 

آنان آماده کمک و هدایت بود. 
باید از برخورد تند با نوجوانان خودداری کرد ؛ علاقه آنان به کارها و 
سرگرمی های سالم را نباید نادیده گرفت. بهتر است بگذاریم زندگی 
را تجربه کنند و با آنان درگیر شوند تا از این راه خود را بهتر بشناسند.

نمی توان توقع داشت که به همه حرف های بزرگترها توجه کنند و 
آنها را بکار بندند. آنان انسان هایی هستند با فهم و شعور و تمایلات و 

رغبت ها و توانایی های خاص خودشان. 
نباید نوجوانان را به دنباله روی از خودمان یا دیگران عادت بدهیم و 
فرصت تفکر و حل مسائل را از آنها بگیریم. باید بگذاریم خودشان به 
انتخاب دست بزنند، کارشان را دنبال کنند و نتیجه بگیرند و در پایان، 
خوب و بد را تشخیص بدهند و قدرت تمیز آنها پرورش پیدا کند البته 
با راهنمایی ها و مراقبت هایی که در این گونه تجربیات، پدر و مادر یا 

دیگر مربیان در اختیار آنها قرار می دهند. 
فرزندان شما در محیط خانواده به احساس امنیت و آرامش نیاز 
دارند . گرمی و محبت و صمیمیت و هماهنگی پدر و مادر در محیط 
خانواده موجب آرامش و تقویت غرور و اعتماد به نفس آنان خواهد شد 
. اما گفت و گوهای پرخاشگرانه و اختلافات پدر و مادر به از بین رفتن 
آسایش و آرامش ذهنی نوجوانان می انجامد و آنان در محیطی خالی از 
محبت و امنیت احساس می کنند تکیه گاه های خود را از دست داده 
اند و در نتیجه از اعتماد به نفس و غرور و تحرکشان کاسته می شود و 
در فعالیت های روزانه احساس ضعف می کنند و نمی توانند به راحتی 
و با آرامش با مسائل برخورد کنند. قدرت و حافظه و خلاقیت و ابتکار 
و یادآوری آنها محدود می شود و با همسن و سال های خود با ضعف 

و ناتوانی و بی اعتمادی به خود روبه رو می شوند. 
پدران و مادران گرامی بهتر است سختگیری های غیرمنطقی و 
غیرضروری را کنار بگذارند و با نوجوانان با ملایمت و مهربانی برخورد 
کنند؛ دوستی و علاقه خود را صادقانه به آنها نشان دهند؛ اشتباهاتشان 
را خیلی بزرگ و بخشش ناپذیر تصور نکنند؛ برایشان آن قدر ارزش 
قائل باشند که مسائل و مشکلات زندگی خود را با آنها در میان بگذارند 
و نظر ایشان را در حل مسائل جویا شوند و از این طریق احساس 
مسئولیت نسبت به خانواده و مشکلات آن را در وجودشان تقویت 
کنند و مطمئن باشند که قدرت تشخیص و همکاری در آنها زیاد است 
و برخی رفتارهای منفی دوران نوجوانی به تدریج برطرف خواهد شد. 

راه حل هاي کاهش تنش بین والدین و نوجوانان 

یکشنبه  نهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4012

 با واژگونی نیسان حامل میوه  رخ داد؛

تصادف زنجیره ای در اتوبان قم
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران از وقوع تصادف بامدادی  

در اتوبان تهران - قم به دلیل واژگونی نیسان حامل میوه خبر داد. 
سید جلال ملکی درباره جزییات این تصادف زنجیره ای گفت: در ساعت ۲۲:58  جمعه 
شب گذشته برخورد چند دستگاه خودرو در جنوب به شمال بزرگراه تهران - قم به سامانه 
آتش نشانی شهر تهران اعلام و مأموران ایستگاه 50 به محل حادثه اعزام شدند.وی افزود: با 
حضور آتش نشانان مشاهده شد یک دستگاه نیسان حامل میوه به دلیل نامشخصی از مسیر 
اصلی خارج و واژگون شده است.ملکی افزود: تمام میوه ها در سطح خیابان ریخته بود و 5 
خودرو نیز به صورت زنجیره ای تصادف می کنند. این خودروها پراید، پژو ۲0۶، پژو پارس 
و آزارا بوده است.سخنگوی سازمان آتش نشانی شهر تهران گفت: 8 نفر در این حادثه دچار 
آسیب دیدگی شدند که به مراکز درمانی منتقل شدند.وی گفت: پس از ایمن سازی های لازم 

در ساعت 1:07 بامداد دیروز عملیات این حادثه به پایان رسید.
 آتش در انبار لوازم آرایشی و بهداشتی

سخنگوی سازمان آتش نشانی  در بخش دیگری از سخنان خود گفت: انبار بزرگ لوازم 
آرایشی در منطقه مرتضی گرد در آتش سوخت و خسارت مالی فراوانی به جا گذاشت.  ملکی 
درباره این آتش سوزی گسترده گفت: ساعت 17 دقیقه بامداد دیروز آتش سوزی گسترده 
در انبار کالا در محله مرتضی گرد به سازمان آتش نشانی اعلام شد. بلافاصله آتش نشانان 4 
ایستگاه به همراه تانکر آب به محل  حادثه اعزام شدند.وی ادامه داد: سه انبار لوزام آرایشی و 
بهداشتی در مجاورت یکدیگر قرار داشتند که دو انبار و محوطه نگهداری ضایعات و کارتن 
دچار حریق شده بودند.سخنگوی سازمان آتش نشانی تاکید کرد: به علت گسترده شدت 
آتش سوزی سقف محل نگهداری ضایعات تخریب شده و آتش در حال سرایت به اطراف 
بود.وی اضافه کرد: آتش نشانان سرانجام در ساعت ۲1:09 دقیقه بامداد  دیروزموفق شدند 
حریق این انبار را خاموش کنند.ملکی در پایان گفت: این حادثه خسارت جانی نداشت اما 

خسارت مالی زیادی برجای گذاشت.

رئیس مرکز اورژانس 115 قم خبرداد: 

چهار فوتی حوادث ترافیکی هفته گذشته قم 
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: حوادث ترافیکی هفته گذشته 

در این استان چهار فوتی و ۶98 مصدوم برجای گذاشت. 
محمدرضا حسنی در گفت و گو با ایرنا با اشاره به حوادث منجر به فوت، افزود: ساعت ۲:۲0 
بامداد چهارم خردادماه جاری در حادثه برخورد دو خودرو سنگین)تریلی( در جاده قدیم 
قم - تهران، یکی از راننده ها، آقا 4۲ ساله جان خود را از دست داد و یکی دیگر از راننده ها، 
آقا 50 ساله نیز به شدت مجروح شد. وی به حادثه دیگری در ساعت 19:55 سوم خردادماه 
اشاره کرد و گفت: بر اثر تصادف خودرو نیسان با عابر پیاده در کمربندی امام علی)ع( به سمت 
امامزاده جمال)ع(، آقا 35 ساله، قبل از رسیدن آمبولانس در دم فوت شد. وی همچنین 
گفت: بر اثر برخورد یک دستگاه موتور سیکلت و یک دستگاه اتوبوس که ساعت 15:۲9 همان 
روز در بلوار امام رضا)ع( نرسیده به پل جمهوری رخ داد، راکب موتور، آقا 35 ساله در دم 
فوت کرد و سرنشین آن نیز به شدت مجروح شد.  حسنی بیان کرد: همچنین بر اثر برخورد 
یک دستگاه موتورسیکلت و یک دستگاه خودرو وانت، راکب موتور، آقا 54 ساله بر اثر شدت 
جراحات در محل حادثه درگذشت.به گفته وی، این حادثه ساعت 10:1۶ سوم خردادماه 
جاری در کمربندی امام علی)ع(، امامزاده جمال به سمت تقاطع 7۲ تن بعد از بوستان جوان 
رخ داد.وی گفت: ساعت ۲۲:۲0  جمعه شب گذشته برخورد شدید تریلی و موتورسیکلت 
در بلوار قلعه کامکار منجر به آسیب شدید به راکب موتورسیکلت شد که با وجود اقدام های 
درمانی پرسنل اورژانس و بیمارستان، وی، آقا 45 ساله در بیمارستان فوت کرد. وی با اشاره 
به فوت چهار تن در این حوادث، ادامه داد: ۲4۶ تن از مصدومان به صورت سرپایی در محل 

حادثه درمان و 447 تن نیز برای تکمیل مراحل درمانی به بیمارستان منتقل شدند.

 دایی و خواهر زاده سارق که در پوشش مامور از اتباع 
افغان سرقت می کردند، در اعترافاتشان مدعی شدند فقط 

روزهای زوج به سرقت می رفتند. 
به گزارش  مهر، بیستم اردیبهشت امسال جوانی افغان با 
مراجعه به کلانتری 131 شهرری به ماموران اعلام کرد که 
دو سرنشین یک دستگاه پژو 405 نقره ای  تحت عنوان 
مامور مبارزه با مواد مخدر اقدام به بازرسی بدنی و نهایتا 

سرقت مدارک شناسایی و وجوه نقد همراه وی کردند. 
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت تحت پوشش 
بازپرس شعبه اول دادسرای شهرری،  مامورو به دستور 
پرونده برای رسیدگی در اختیار پایگاه نهم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ قرار گرفت.  
شاکی پرونده پس از حضور در پایگاه نهم پلیس آگاهی 
به کارآگاهان گفت: ساعت  اظهاراتش  بزرگ، در  تهران 
10:30 روز حادثه از میدان اصلی شاه عبدالعظیم به مقصد 
ورامین، به عنوان مسافر سوار یک دستگاه 405 نقره ای 
رنگ دارای دو سرنشین و به شماره انتظامی ایران 77 / *** 
 ـ11 شدم. در بین مسیر متوجه شدم که آنها به همراه  ه
خود بی سیم، دستبند و شوکر دارند؛ آنها خودشان را مامور 
مبارزه با موادمخدر معرفی کرده و به این بهانه شروع به 
بازرسی بدنی کرده و تمامی وجوه نقد و مدارک شناسایی ام 
را از من گرفتند. پس از طی مسافتی کوتاه از من خواستند 
تا از ماشین پیاده بشوم اما پیش از تحویل دادن مدارک و 
پول هایم، به سرعت از محل متواری شدند. در آن لحظه 
تنها موفق به برداشتن شماره پلاک خودرو آنها شدم.  با 

توجه به اطلاعات به دست آمده از خودرو پژو 405 نقره 
ای رنگ متعلق به سارقان، کارآگاهان پایگاه نهم پلیس 
آگاهی موفق به شناسایی مالک خودرو به نام ناصر شدند. 
با شناسایی تصویر ناصر توسط شاکی پرونده، دستگیری 
وی در دستور کار کارآگاهان پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ قرار گرفت. سرانجام سوم خرداد کارآگاهان به محل 
سکونت ناصر در محدوده میدان تسلیحات مراجعه کرده و 
در بررسی میدانی موفق به شناسایی خودرو پژو 405 نقره 
ای پارک شده در یکی از کوچه های فرعی شدند. سرانجام 
در حالیکه "ناصر" به همراه جوانی حدودا ۲5 ساله قصد 
سوار شدن به پژو 405 را داشت، کارآگاهان هر دو نفر آنها 
را دستگیر و در بازرسی از این دو موفق به کشف و توقیف 
یک رشته دستبند و یک عدد شوکر شدند. با انتقال دو 
متهم به پایگاه نهم پلیس آگاهی و مواجه حضوری با شاکی 
پرونده، هر دو نفر صراحتا به دهها فقره سرقت تحت پوشش 
مامور از کارگران افاغنه اعتراف کردند. در ادامه تحقیقات و 
بررسی مشخصات هر دو متهم به نام های ناصر ۲9 ساله  
و امین ۲5 ساله و  دارای نسبت فامیلی با یکدیگر بوده 
و دایی و خواهرزاده هستند. هر دو متهم در اظهاراتشان 
صراحتا به دهها فقره سرقت تحت پوشش ما مور از کارگران 
افاغنه، در مناطق مختلف شهرری و همچنین شهر تهران 
به ویژه در مناطق مشیریه، رسالت، امام حسین، مسعودیه 
و شگرد  اعتراف کردند.متهمان در خصوص شیوه   ... و 
سرقت های خود عنوان کردند: بیشتر اوقات با مراجعه به 
محل تجمع کارگران در میادین اصلی، ابتدا یک نفر را به 

عنوان کارگر سوار ماشین کرده با معرفی خود به عنوان 
مامور  ورود غیرقانونی به کشور  یا توزیع موادمخدر را مطرح 
و به این بهانه شروع به بازرسی و بررسی اسناد و مدارک 
شناسایی افراد می کردیم.در پایان و پس از گرفتن وجوه نقد 
و مدارک شناسایی، افراد را از ماشین پیاده و در یک لحظه 
از محل متواری می شدیم. گاهی اوقات نیز کارگران افاغنه 
را به عنوان مسافر سوار می کردیم و به همان شیوه از آنها 
سرقت و از محل متواری می شدیم.با شناسایی تعدادی از 
شکات و مالباختگان و بررسی زمان های سرقت مشخص 
شد که تمامی سرقت های آنها در روزهای شنبه، دوشنبه 
یا چهارشنبه انجام شده است ؛ در پیگیری نحوه انتخاب 
زمان سرقت، متهمین در اظهارات خود عنوان داشتند:پلاک 
خودرو ما زوج بود و به همین علت ما تنها روزهای زوج اقدام 
به سرقت می کردیم تا توسط پلیس راهنمایی و رانندگی 
متوقف یا جریمه نشویم. سرهنگ کارآگاه حسین زارع 
رئیس پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران بزرگ  با اعلام این 
خبر  به خبرنگار مهر گفت:  با اعتراف صریح متهمان به 
دهها فقره سرقت تحت پوشش مامور و شناسایی متهمان 
توسط تعدادی از شکات و مالباختگان، دستور انتشار بدون 
پوشش تصویر هر دو متهم برای شناسایی توسط شکات و 
مالباختگان، از سوی مقام قضایی صادر شده است. لذا از 
شکات و مالباختگانی که موفق به شناسایی تصاویر متهمان 
شدند دعوت می شود تا برای پیگیری شکایات خود به 
نشانی پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران بزرگ در شهرری - 

خیابان آستانه مراجعه کنند.

فقط روزهای زوج سرقت می کردیم

جزییات دستگیری دایی و خواهر زاده سارق

منفي بافي چیست؟ راه هاي مقابله با افکار منفي کدامند؟ 
منفی بافی به هرگونه تفکر و اندیشه ای گفته می شود که مانع موفقیت در انجام کارها 
می شود و برای مقابله با آن بایستی علاوه بر افزایش اعتماد به نفس از هم نشینی با 

افرادی که افکار منفی را به شما تزریق می کنند ، دوری کنید. 
  تفکر منفی چیست؟ 

1- هرتفکری که باعث ناکارآمد جلوه دادن امور می شود و آنها را عوامل شکست جلوه 
می دهد. 

۲ - هر اندیشه ای که مانع موفقیت درانجام اموری است که به طور قطع از سرانجام 
آنها خبر نداریم. 

راهکارهای مقابله با افکار منفی 
1-اعتماد به نفستان را افزایش دهید:برخی از ما استاد منفی جلوه دادن اتفاقات مثبت 
هستیم! بخشی از این کار به خاطر کمبود اعتماد به نفسمان است. ما حس می کنیم که 
شایستگی چیزی را نداریم در نتیجه مثلا وقتی یکی از اطرافیان یا همکاران از ما تعریف 
می کند سریعا در مقابل تعریفش گارد می گیریم و تصور می کنیم مشغول چاپلوسی 

است و یا قصد دارد به طور غیرمستقیم برخی از نقایص ما را به رخمان بکشد. 
از طرفی تعدادی از افراد با این تصور که »من دوست داشتنی نیستم«، بسیاری از 
رفتارهای همسرشان را به گونه دیگری تعبیر و تفسیر می کنند. این دسته از افراد حتی 
رفت و آمد همسر با خانواده پدری اش را این گونه تفسیر می کنند: او نسبت به من »بی 

اعتنا و بی تفاوت« است. 
۲-عیبجویی از خود را کنار بگذارید:در مسیرتان انتظار دست انداز هم داشته باشید و 
آن ها را بپذیرید. افکار منفی، بدگویی و عیبجویی از خود را از ذهنتان بیرون کنید. در 
مورد مسائل و اتفاقات گذشته فکر نکنید، فقط از آن ها تجربه بگیرید و به راهتان ادامه 
بدهید. تغییر دیدگاهتان در مورد دنیا به شما اجازه می دهد تا در مشکلات و گرفتاری 

ها دنبال شانس باشید. 
3-خودتان را درست آن طور که دوست دارید باشید، تصور کنید:هر روز تصوری مثبت 
از خود داشته باشید مثلا تصور کنید در برنامه ریزی که کرده اید به نتیجه خوبی رسیده 
اید و موفق شده اید. به موفقیت ها و شادی های گذشته فکر کرده و آنها را دقیقا در 

ذهنتان دوباره مجسم کنید. این کار روحیه شما را بهتر می کند. 
4-خود را با شرایط وفق دهید:زمان هایی را که در گذشته منفی بینی به سراغتان آمده 
را به یاد آورید و به خود یاد آور شوید که چگونه آن را پشت سر گذاشته اید. حتی برای 
یک فرد مبتلا به منفی بینی یا کسی که دچار افسردگی است هم امید همیشه وجود 
دارد. سعی کنید اعتماد به نفستان را بالا ببرید و با این کار، رفتارهایتان جنبه ی مثبت 

بیشتری خواهند گرفت. 
5- از جملات مثبت استفاده کنید:صبح که از خواب بلند می شوید در آینه نگاه کنید 
و بگویید:) امروز من چقدر سرحال هستم. چهره ام زیباتر از قبل شده است. من آنقدر 
باهوش و باکفایت هستم که مطمئنا بیشتر مردم مرا دوست دارند.( در طول روز هم افکار 
مثبت و حتی اعمال مثبتی را که انجام داده اید بنویسید. این کار اعتماد به نفس شما 

را تقویت می کند. 
۶- از هم نشینی با افرادی که افکار منفی را به شما تزریق می کنند دوری کنید:مطمئنا 
افرادی که نمی توانند درباره خودشان و توانایی هایشان به گونه ای مثبت بیندیشند و 
جملاتی از این قبیل استفاده می کنند که »من یک آدم بد شانسم و همیشه در زندگی 

یک بازنده بودم«، فکرهای فلج کننده خود را به شما نیز منتقل خواهند کرد. 
از طرفی دسته ای از افراد نیز وجود دارند که اگر چه همواره درباره خود مثبت اندیشند 
اما موفق نمی شوند افکار منفی خود را درباره دیگران متوقف کنند. همنشینی با این 
دسته از افراد نیز باعث می شود شما دیر یا زود تحت تاثیر افکار منفی آن ها حتی درباره 

اطرافیان خود قرار بگیرید. 
دارید باشید، تصور کنید:هر روز تصوری مثبت از خود داشته باشید مثلا تصور کنید 
در برنامه ریزی که کرده اید به نتیجه خوبی رسیده اید و موفق شده اید. به موفقیت ها 
و شادی های گذشته فکر کرده و آنها را دقیقا در ذهنتان دوباره مجسم کنید. این کار 

روحیه شما را بهتر می کند. 
خود را با شرایط وفق دهید:زمان هایی را که در گذشته منفی بینی به سراغتان آمده 
را به یاد آورید و به خود یاد آور شوید که چگونه آن را پشت سر گذاشته اید. حتی برای 
یک فرد مبتلا به منفی بینی یا کسی که دچار افسردگی است هم امید همیشه وجود 
دارد. سعی کنید اعتماد به نفستان را بالا ببرید و با این کار، رفتارهایتان جنبه ی مثبت 

بیشتری خواهند گرفت. 
از جملات مثبت استفاده کنید:صبح که از خواب بلند می شوید در آینه نگاه کنید 
و بگویید:) امروز من چقدر سرحال هستم. چهره ام زیباتر از قبل شده است. من آنقدر 
باهوش و باکفایت هستم که مطمئنا بیشتر مردم مرا دوست دارند.( در طول روز هم افکار 
مثبت و حتی اعمال مثبتی را که انجام داده اید بنویسید. این کار اعتماد به نفس شما را 
تقویت می کند.  از هم نشینی با افرادی که افکار منفی را به شما تزریق می کنند دوری 
کنید:مطمئنا افرادی که نمی توانند درباره خودشان و توانایی هایشان به گونه ای مثبت 
بیندیشند و جملاتی از این قبیل استفاده می کنند که »من یک آدم بد شانسم و همیشه 
در زندگی یک بازنده بودم«، فکرهای فلج کننده خود را به شما نیز منتقل خواهند کرد. 
از طرفی دسته ای از افراد نیز وجود دارند که اگر چه همواره درباره خود مثبت اندیشند 
اما موفق نمی شوند افکار منفی خود را درباره دیگران متوقف کنند. همنشینی با این 
دسته از افراد نیز باعث می شود شما دیر یا زود تحت تاثیر افکار منفی آن ها حتی درباره 

اطرافیان خود قرار بگیرید. 
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اصلاح طلبان از روحانی عبور کنند؟! بعد به کجا بروند؟ 
مگر کسی غیر از او را دارند؟ در این وضعیت آشفته مگر غیر از روحانی شخصی 
را دارند که بخواهد برجام را پیگیری کند؟ این حتما به ضرر اصلاح طلبان تمام 

می شود. حتی اصولگرایان هم نباید از روحانی عبور کنند. به فرض محال اگر خود 
روحانی هم نخواهد نامزد ریاست جمهوری دوازدهم شود، باید هر دو گروه 

اصلاح طلب و اصولگرا سراغ وی بروند و از وی بخواهند نامزد شود. 
چرا که بدیلی غیر از وی وجود ندارد.

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه مجلس می تواند بر دولت 
و مردم تأثیر بگذارد گفت: قانونمند کردن بسیج امکانات علیه دشمن ازجمله توانایی های 

مجلس برای کمک به اهداف اساسی نظام در حوزه سیاست خارجی است.
به گزارش ایسنا، سردار سرلشگر حاج قاسم سلیمانی عصر روز )جمعه، 7 خردادماه( 
در جلسه هم اندیشی مجلس دهم که برای اداره بهتر آن تشکیل شد، ضمن تشکر از دکتر 
لاریجانی به خاطر حمایت از بخش دفاعی و امنیت کشور گفت: شرایط ما در منطقه مثل 
قبل و بعد از عملیات بیت المقدس است که تشابهات مهم سیاسی دارد چنانچه نسبت به 
تغییراتی که در جنگ صورت گرفت امام )ره( فکر انقلابی را بر جنگ حاکم کرد و با تفکر 
لیبرال به جهت داد و باعث شد 15 هزار کیلومترمربع از ۲0 هزار کیلومترمربع کشور آزاد 
شود و این در حالی بود که از نیمه سال 59 تا زمان برکناری بنی صدر مشکلات زیادی 
داشتیم و حتی امیدی به پیروزی عملیات بیت المقدس با توجه به شکست هایی که پیش 

از آن متحمل شده بودیم، نبود.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: با 
تغییرات جدید مجموعه جوانی روی کار آمد که کل کانون جنگ را تحت تأثیر قرار داد و 
منجر به تأثیرات بسزایی روی بسیج، ارتش و طراحی های جنگ داشت در نهایت پیروزی 
بیت المقدس به این خاطر بود که دشمن جمع بندی صحیحی از توانمندی جمهوری 
اسلامی نداشت که بعد از این عملیات یک مرتبه 15 هزار نفر سرباز عراقی به اسارت درآمدند 
لذا بسیج امکانات و تجهیزات به لحاظ مالی و سیاسی علیه ایران اوج گرفت چرا که از ایران 
می ترسیدند. وی افزود: بعد از آن از آنجایی که هر پیروزی فشار جدیدتری را در بر دارد، 
روز به روز حضور مستقیم و جدی دشمن را شاهد شدیم و آمریکایی ها با صدام مخلوط 
شدند و رقابت شرق و غرب و ارتجاع عرب برای اتحادی علیه ایران کنار گذاشته شد که 
امروز نیز شاهد چنین صحنه ای هستیم علیرغم اینکه مثل آمریکا لشگرکشی نداریم و صرفا 
کار محدودی می کنیم اما به دلیل برخورداری از یک منطق داخلی که نمونه آن راه افتادن 
حشدالشعبی بود این نیروهای مردمی عراق توانستند ظرف 3 روز در جنگ به پیروزی دست 
پیدا کنند و تکریت را تنها با 5 درصد خسارت آزاد کنند در حالی که آمریکا رمادی را با 95 
درصد خسارت آزاد کرد و صرفا تلی از خاک از آن برجای گذاشت لذا فرق سیاست های 

ایران و طرف مقابل در این اتفاقات است.
سردار سرلشگر سلیمانی ادامه داد: در شرایطی که آمریکا تصور می کرد گروه های 
سیاسی برآمده از ایران نمی توانند سهمی از عراق بگیرند مجلس اعلای عراق در رأس قرار 

گرفت و امروز فرمانده سپاه بدر بالاترین درصد محبوبیت بین عراقی ها را دارد.
حزب الله از قدرت بازدارندگی جدی در منطقه برخوردار است

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ادامه به شرایط لبنان اشاره و بیان 
کرد: هدف دشمن در لبنان نابودی حزب الله بود اما هربار نتیجه عکس شد لذا امروز هر 
اعلامی که رهبر حزب الله می کند از سوی دشمن به صورت پیامی جدی دریافت می شود.

وی ادامه داد: نقش حزب الله بالاست و بر 3 صحنه اثرگذار است اول بر دشمن که تردید 
نمی کند که حزب الله توان غلبه بر آن را دارد، دوم در صحنه داخلی و سوم در صحنه 
عمومی و منطقه ای است که همین باعث افزایش فشارها بر آن نیز شده است چنانچه حتی 

توان نمی توانند شبکه ای مثل »المنار« را ببینند و آن را از ماهواره ها حذف می کنند.
سردار سرلشگر سلیمانی در ادامه به شرایط امروز سوریه اشاره و خاطرنشان کرد: اگرچه 
در ابتدای امر در خصوص تصمیم گیری ها در ایران در خصوص سوریه اختلاف نظر بود که 
میان شیعه و سنی تفرقه نیفتد اما در نهایت تصمیمات گرفته شد که دکتر لاریجانی نیز 
در آن نقش بسزایی داشت لذا اگر جمهوری اسلامی ایران 4 سال در برابر حمله تکفیری 
ها ایستادگی نمی کرد امروز داعش در سوریه حکومت ایجاد کرده بود و حتی در لبنان 
مسیحی، سنی و شیعه را تحت تأثیر وضعیت دمشق قرار می داد چنانچه امروز در عراق 
داعشی ها مناطق گسترده ای را تصرف کرده و اهالی روستاها را ذبح می کنند و در الانبار 

صدها نفر سنی را ذبح کرده اند که ممکن بود این طوفان قتل به لبنان نیز منتقل شود.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه جغرافیای 
سوریه و حاکمیت آن بسیار مهم است، بیان داشت: جمهوری اسلامی توانست طی سال ها 
به مقاومت سوریه کمک کرده و مانع بروز حادثه خطرناکی شود در حالی که 40 کشور که 
۲5 کشور آن قدرتمند و ثروتمند هستند با تشکیل ائتلاف علیه داعش هم نتوانستند کاری 

کنند؛ امروز ۲ سال از حضور داعش در عراق می گذرد اما موصل هنوز در چنگ آنهاست 
البته جمهوری اسلامی ایران سهم مهمی در مقابله علیه داعش در عراق دارد و منجر به 
شکل گیری جریان های مردمی بسیاری مثل حشدالشعبی شده است که به ایران دلبستگی 

دارند البته عبارت حشد ایرانی که گفته می شد صرفا یک اتهام است.
برکت وجود آیت الله سیستانی

 نیازی به مداخله ما در جنگ های داخلی عراق نمی گذارد
وی در ادامه با بیان اینکه وجود مبارک آیت الله سیستانی ما را از هر دخالتی بی نیاز 
کرده، عنوان کرد: ما زمانی وارد عمل می شویم که مرجعیت حاکم عراق نیاز سیاسی و بین 
المللی داشته باشد لذا باید به کلیات فلوجه هم اشاره ای کنم که عموما خودروها با دو چهره 
مهم یعنی مقام معظم رهبری و آیت الله سیستانی آراسته می شوند در حالی که ما قصد 

نداشتیم این حملات به ما منتسب شود و این کار از روی علاقه بود.
سردار سرلشگر سلیمانی در ادامه حمله به یمن را دیوانگی محض دانست و گفت: 
مطمئنا این حمله چیزی جز شکست برای سعودی ندارد و یکی از خطاهای بارز دشمن 
بود چنانچه پیش از آن کسی اطلاعی از زیدی ها نداشت اما با همین حملات موجب شد 
آنها رشد کردند لذا این جنگ از الزامات منطقه بود مثل مستی صدام در حمله به کویت 
که منجر به سقوط وی شد، از طرف دیگر کشورهای حوزه خلیج فارس که در این جنگ 
همکاری می کنند که البته اگر پیروز می شدند جنگ بزرگ تری در منطقه رخ می داد با این 
حال نتیجه این جنگ جز آشوب در منطقه استراتژیک یمن که محل اتصال دریاهای بزرگ 
است نیست. فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ادامه داد: باید گفت کمتر 
جامعه ای است که یک میلیون نفر رزمنده داشته باشد که امروز این تعداد مشتاق عبدالملک 
حوثی رهبر خود هستند اما در نهایت سرنوشت یمن مثل افغانستان رقم خواهد خورد مانند 
همان هرج و مرجی که پاکستان را به هم ریخت؛ زمانی پیش از شهادت احمدشاه مسعود و 
حادثه 11 سپتامبر بود که به پاکستان رفتیم تا در خصوص طالبان صحبت کنیم اما جواب 
سربالا گرفتیم لذا امروز می بینیم که آنهایی که می خواستند رهبری عالم اسلام را داشته 
باشند خود امروز وضعیت نابسامانی دارند و فلج شده اند از این رو وضعیت یمن نیز به همین 
ترتیب است و هرجا که با کمک آمریکا تخریب شد دیگر درست نمی شود چیزی که امروز 

در لیبی شاهد آن هستیم.
نقش بی بدیل مجلس در بسیج امکانات علیه دشمن

وی در ادامه با بیان اینکه آمریکا، سعودی و شرکای آنها امروز علیه ایران بسیج عمومی 
کرده اند، گفت: آمریکایی ها معتقدند با پیروزی انقلاب اسلامی دچار شکستی در منطقه 
خاورمیانه شده اند لذا این تصور را دارند که باید برای بازسازی قدرت خود از نقطه ای آغاز 

کنند که در آن شکست خورده اند و آن غرب آسیاست.
سردار سرلشگر سلیمانی ادامه داد: آمریکایی ها در زمینه اعتمادسازی موفق بودند اما 
نتیجه ای نگرفتند در زمینه فیصله دادن به امور هیچ موفقیتی نداشتند چنانچه ۲0 سال 
است قصد اشغال کامل فلسطین را دارند اما نتوانسته اند همچنین به این نکته دست پیدا 
کرده اند که حوزه عربی حوزه وابسته ای است که امروز باید با جمهوری اسلامی ایران برای 
آن وارد مذاکره شوند. فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ادامه با بیان 
اینکه در حال حاضر در شرایطی مثل بعد از بیت المقدس هستیم گفت: امروز قدرت بسیج 
تمام امکانات علیه دشمن در سطوح مختلف داریم که در این خصوص نقش مجلس نیز بی 

بدیل است که لازم است به کارکردهای مجلس نیز اشاره شود.
وی ادامه داد: تسهیل تصمیم گیری اثر جدی در بسیج امکانات دارد که عمدتا برعهده 
ریاست مجلس است و به قانون شدن امور در این زمینه کمک بسزایی می کند و نقش 
خاصی دارد همچنین نقش مجلس در قانونمند کردن بسیج امکانات و تجهیزات در راستای 
رسیدن به اهداف نظام اساسی است و هرجا ایستادگی کرده توانسته بر دولت تأثیر گذاشته 

و جهت دهی در مردم داشته باشد.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: از مجلس 
دهم خواهشمندم در جاهایی که باید به سیاست خارجی کمک شود این همکاری را داشته 
باشند چرا که نقش آنها گاهی از وزارت خارجه نیز مهم تر است همچنین تشکل های 
اسلامی بین المللی که مجلس در آن حضور دارد مثل بین المجالس تقویت شود از سوی 

دیگر لازم می دانم در پایان از دکتر لاریجانی که حامی ما بود تشکر کنم.

لاریجانی در جلسه هم اندیشی مجلس دهم:
موفقیت در توسعه اقتصادی نیازمند روحیه جهادی در مجلس است

رئیس مجلس نهم شورای اسلامی با بیان اینکه کار جمعی در مجلس موفق است، 
گفت: فراکسیون »ولایت« بامحوریت دیانت و ولایت خواهد بود تا مجلسی آرام و رو به 

توسعه داشته باشیم.
علی لاریجانی رئیس مجلس نهم شورای اسلامی عصر روز )جمعه، 7 خردادماه( در 
جلسه هم اندیشی مجلس دهم که برای اداره بهتر آن تشکیل شد با بیان اینکه شروع کار 
مجلس دهم که در ماه شعبان است به فال نیک می گیریم، گفت: در همایش ۲ روزه ای که 
پیش از این برگزار شد تلاش کردیم ساماندهی به گونه ای باشد که همه دوستان در جریان 
اوضاع کشور به لحاظ اقتصادی، فرهنگی، امنیتی، اجتماعی و غیره قرار بگیرند همچنین در 
جلسه صبح امروز نیز اشنایی با سازوکار درونی مجلس و صحن صورت گرفت. رئیس مجلس 
نهم شورای اسلامی در ادامه پس از ورود سردار سرلشگر حاج قاسم سلیمانی به داخل جلسه 
گفت: آقای سلیمانی در طول دفاع مقدس سردار مجاهد و رشیدی بودند و اکنون در بحث 
نیروی قدس نقش آفرینی بی بدیلی برای دستیابی به ایران عزتمند ایفا کرده اند که آخرین 

تحولات منطقه را از زبان ایشان می شنویم.
لاریجانی در ادامه پس از سخنرانی سردار سرلشگر سلیمانی به سخنی از حضرت علی 
)ع( در کتاب »الفتن« اشاره و بیان کرد: ایشان می فرمایند در دوره ای عده ای با بیرق های 
سیاه که یکدیگر را به اسم صدا نکرده و به کنیه صدا می کنند مردم را می کشند اما شما 
آرام باشید چرا که بین آنها اختلاف افتاده و نابود می شوند لذا این بحث جالب است که 
شبیه موقعیت داعش در منطقه است. رئیس قوه مقننه در دوره نهم در ادامه با بیان اینکه 
تصور من بر این است که باید حرکت عمومی خود را بر 5 اصل قرار دهیم تا به اهداف اصلی 
نظام جمهوری اسلامی ایران برسیم، گفت: اولین مورد آن حفظ دین خداست که باید تلاش 
کنیم در جهت دین اسلام حرکت کرده و رابطه خود را با خدا درست کنیم تا رابطه مان با 
مردم درست شود چنانچه امام علی )ع( فرمودند کسی که رابطه اش را با خدا درست کند 
رابطه او با خلق نیز درست می شود. وی افزود: باید دقت داشته باشیم از ظن دوری کنیم و 
آبروی کسی را نریزیم چنانچه در حدیث قدسی آمده اگر آبروی مومن را بردید خود را منتظر 
جنگ با خدا کنید؛ چند روز پیش شنیدم مسئولی از مسئولان کشورمان خدمت آیت الله 
سیستانی رسیده و نصحیتی خواستند که ایشان فرمود رفتار خود را با مردم درست کنید تا 
آنها به دین ترغیب شوند از این رو من روی جهاد فرهنگی تأکید دارم که اگر درست شود 
سیاست و اقتصاد نیز درست می شود پس نخستین مورد که باید مد نظر قرار گیرد توسعه 
فرهنگی بر اساس تفکر دینی است. لاریجانی در ادامه به مسأله دوم اشاره و بیان کرد: اگر می 
خواهیم کشوری پایدار داشته باشیم باید حرمت رهبری را حفظ کنیم چنانچه برخی حرمت 
رهبری را حفظ نکردند و به خود و مملکت ضربه زدند این در حالی است که اگر ولایت فقیه 
نبود در جنگ پیروز نمی شدیم. رئیس مجلس نهم شورای اسلامی ادامه داد: در کشور ما 
مردمسالاری حکمفرماست که اختلاف نظر در آن طبیعی است و همین باعث پیشرفت می 
شود اما مردمسالاری زمانی به کمال می رسد که در پناه دین باشد و ولایت فقیه است که 
به آن کمک می کند که البته ما نیز رهبر فرزانه ای داریم که به ایجاد شرایط پایدار در کشور 
کمک می کند از این رو دومین نکته مهم از منظر من توسعه سیاسی بر اساس مردمسالاری 

دینی است که باید به وقوع بپیوندد.
وی در ادامه به نحوه صحیح ارتباطات دیپلماتیک اشاره و بیان کرد: در گذشته توسعه 
اقتصادی بر مبنای رشد GDP و یا بر اساس توسعه انسانی را دلیلی بر توسعه کشورها می 
دانستند اما امروز اگر حکمرانی خوبی وجود نداشته باشد این دو رشد به تنهایی باعث توسعه 

کشور نمی شود و اگر ارتباط با ملل دنیا وجود نداشته باشد قدرتمند نخواهیم بود.
لاریجانی در ادامه با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران، هم سرنوشتی با سایر ملل را مد 
نظر خود قرار داده، عنوان کرد: مبارزه با استکبار، دفاع از مستضعفین دنیا اعم از مسلمان و 
غیرمسلمان و وحدت با مسلمانان از ارکان نظام جمهوری اسلامی ایران محسوب می شود 
چنانچه حضرت علی )ع( فرموده اند مثل گرگ به مردم نگاه نکنید چرا که آنها برادر و همنوع 
شما هستند از این رو توسعه دیپلماسی مبتنی بر اقتدار ملی را اصل سوم می دانم که در این 
رابطه اسرائیل را کشور نمی دانیم و نتانیاهو صرف بسازبفروشی است که زمین ها را غصب 

کرده و در آن مسکن سازی می کند.

سردار سرلشکر قاسم سلیمانی:

قدرت بسیج تمام امکانات علیه دشمن را داریم

دریــچه

نکتــه

 فعال سیاسی اصلاح طلب درباره نامزدی محمود احمدی 
نژاد برای انتخابات آتی ریاست جمهوری می گوید وی ابتدا 

باید محاکمه و در صورت تبرئه شدن، نامزد شود.
گفت و گو با سعید حجاریان که به تئورسین اصلاحات 
معروف است حاوی نکات نغزی است. او کاملا به مجلس دهم 
خوشبین است؛ روحانی را در انتخابات 96 بی رقیب می داند 
و معقتد است که وی باید از قدرت اقناع بالای خود بیشتر 

استفاده کند. 
در  اصلاحات  دوره  جمهوری  رئیس  سیاسی  مشاور 
مصاحبه اختصاصی با ایرنا به این موضوعات و مواردی چون 
جبهه  در  اختلاف  پوپولیستی،  گرایشات  از  مردم  دوری 
پایداری، انتخابات آمریکا و تاثیر آن بر برجام و همچنین 
پرونده متهم نفتی اشاره دارد که مشروح آن را در زیر می 

خوانید:

حدود یکسال دیگر به پایان کار دولت یازدهم باقی مانده 
است. بزرگترین برنامه روحانی برای یکسال باقی مانده چه 
می تواند باشد؟ تهیه برنامه ای علمی برای دوره بعد ریاست 
جمهوری؛ اما عده ای در جناح مقابل ادعا می کنند که اصلاح 

طلبان قصد عبور از روحانی را دارند
اصلاح طلبان از روحانی عبور کنند؟! بعد به کجا بروند؟ مگر کسی 
غیر از او را دارند؟ در این وضعیت آشفته مگر غیر از روحانی شخصی 
را دارند که بخواهد برجام را پیگیری کند؟ این حتما به ضرر اصلاح 
طلبان تمام می شود. حتی اصولگرایان هم نباید از روحانی عبور کنند. 
به فرض محال اگر خود روحانی هم نخواهد نامزد ریاست جمهوری 
دوازدهم شود، باید هر دو گروه اصلاح طلب و اصولگرا سراغ وی بروند 

و از وی بخواهند نامزد شود. چرا که بدیلی غیر از وی وجود ندارد.
برای رفع رکود، جذب سرمایه گذاری خارجی، سامان دادن امور 
داخلی کشور کسی جز روحانی برنامه ندارد. اصولگرایان برنامه ندارند. 
اصلاح طلبان هم فعلا برنامه اقتصادی مشخصی ندارند. شما به عنوان 
یک خبرنگار برنامه ای از سوی این دوجناح دیده اید؟ در زمینه 

سیاست خارجی هم فعلا کسی جز روحانی برنامه ای ندارد.

نگرانی های مشابهی هم از برهم خوردن ائتلاف حامیان 
دولت بر سر انتخاب رئیس مجلس دیده می شود؟

انتخاب ریاست مجلس امری گذراست. آقایان عارف و لاریجانی 
هر دو طرفدار دولت و برجامی هستند و نابرجامیان یک فراکسیون 
حدودا 30 نفره هستند. اکثریت مجلس طرفداران دولت هستند و 

انتخاب رئیس، ائتلاف را نخواهد شکست.

عملکرد آقای دکتر روحانی را طی این سه سال چگونه 
می بینید؟

روحانی در ذهن خود برنامه هایی داشت. برنامه ای که مساله 
برجام را حل کند. تحریم ها را بردارد. خرابکاری های دولت قبل را 
جبران کند. نسبتا موفق هم بوده است. اگر هم در برخی نقاط توفیقی 
نداشته بیشتر به خاطر سنگ اندازی هایی است که انجام گرفت و 
می گیرد. همین اشغال سفارت سعودی را ببینید چقدر مشکل برای 
دولت درست کرد. برکناری فرجی دانا توسط مجلس هم همین طور. 
حتی در روز آخر مجلس نهم هم شاهد سنگ اندازی های برخی 
نمایندگان علیه دولت بودیم بطوریکه آقای مجید انصاری هم پشت 
تریبون گفت روز آخر مجلس است ولی برخی آقایان هنوز هم دست 

بردار نیستند. روحانی بسیار دست تنها است.

 چطور؟
دستگاههای تبلیغاتی روحانی چه می کنند؟ فقط ما اصلاح 
طلبان از ایشان دفاع می کنیم و آقای ترکان. مابقی همه سکوت 

اختیار کرده اند.

ترمیم کابینه آیا کمکی به وی می کند؟
من که ۲ سال پیش این را گفتم. البته نه به خاطر اینکه اعضای 
کابینه از وی نمی توانند دفاع کنند. بلکه معتقد بوده و هستم که 

برخی وزیران وی ضعیف هستند و حتما باید عوض شوند.

آقای روحانی از سوی برخی مخالفان به بی توجهی به 
طبقات محروم متهم شده است. آنها احمدی نژاد را فردی 

حامی این طبقات می دانند؟ تحلیلتان چیست؟

حرف زدن با عمل فرق می کند. مگر بیمه همگانی که آقای 
قاضی زاده هاشمی برای افراد فاقد بیمه کشور کرد در جهت رسیدگی 
به طبقات محروم نبود؟ یا اقداماتی که آقای ربیعی در زمینه رفاه انجام 
می دهد. زمان احمدی نژاد تورم به نزدیک 40 درصد رسید. تورم هم 

یعنی دزدی از جیب فقرا و ریختن آن به جیب ثروتمندان.
شما مشاور سیاسی رئیس جمهوری در دوره اصلاحات 
بود. وضعیت فعلی را هم احتمالا تعقیب می کنید. فشارهایی 
که بر دولت خاتمی وارد می شد از نظر جنس و محتوای آن 

چه تفاوتی با موانعی دارد که روحانی با آن روبروست؟
فشارهایی که بر آقای خاتمی وارد می شد بیشتر از نوع سیاسی 
بود ولی دولت روحانی با کارشکنی های اقتصادی مواجه است. البته 
نمی گویم روحانی از نظر سیاسی تحت فشار نیست اما وی بیشتر در 

منگنه های اقتصادی قرار گرفته است.

رئیس  آقای  توسط  که  بود  مواردی  از  یکی   2 برجام 
جمهوری مطرح شد؛ اما ظاهرا تعبیر درستی از آن نشد. 

ارزیابی تان از این موضوع چیست؟
شاید خود ایشان هم توضیح دقیقی نداد که برجام ۲ یعنی چه؟ 
آیا در رابطه با اقتصاد بود؟ به سیاست داخلی مربوط بود؟ ایشان 
روشن نکرد که تعریف دقیقش از این واژه چیست. مثالی می زنم. 
اخیرا طرحی برای اصلاح قانون انتخابات ارائه کردم که مورد استقبال 
آقای باهنر قرار گرفت. به نظر من برجام ۲ یعنی همین. اینکه من 
اصلاح طلب با یک شخصیت اصولگرا راهی را برای اصلاح قانون 
انتخابات پیدا کنیم و به سمت بهبود اوضاع حرکت کنیم. به نظر من 
رئیس جمهوری اقدامات زیادی را می تواند انجام دهد و طرح های 
بزرگی را پیش ببرد؛ اما چون تیم سیاسی اش ضعیف است قادر به 
آن نیست. شما ملاحظه کنید تیم فکری روحانی چه کسانی هستند؟ 
علاوه بر این ذهن آقای روحانی بیشتر معطوف به اقتصاد است و به 

ناچار به مسائل سیاسی کم توجه شده است. 
روحانی گرفتاری های اقتصادی فراوانی دارد که بیشتر آنها از 
دولت قبل به ارث رسیده است. یارانه می خواهد بدهد، گرفتاری دارد. 
می خواهد حقوق کارمندان را پرداخت کند، مشکل دارد. بدهی های 
پیمانکاران، بدهی دولت به بانک مرکزی و ... همه مواردی است که از 

دولت احمدی نژاد بر دولت روحانی آوار شده است.

به انتخابات اخیر بپردازیم. پیام این انتخابات چه بود؟
برای ما، ادامه ائتلاف حامیان دولت. البته با سازمان یافتگی بیشتر. 

چرا که با وجود مجلس نهم سازماندهی ما چندان قوی نبود.
برای مخالفان دولت و نابرجامیان هم مطالعه بیشتر. آنها باید 
بیشتر بخوانند تا اوضاع منطقه و جهان را درک کنند و متوجه شوند 
چه خبر است. همچنین خودشان را جای ما بگذارند که اگر دولت 
دست آنها بود چه کار می توانستند بکنند؟ این به قدرت تخیل نیاز 
دارد اما برخی از آنها دچار توهمند. تخیل هم آن است که من قادر 
باشم خودم را جای شما گذاشته و موقعیتتان را درک کنم که البته با 

افتادن در دام موهومات و چیزهای خیالی فرق می کند.

آرایش سیاسی مجلس دهم را چطور ارزیابی می کنید؟
همین برجامیان و نابرجامیان باقی می ماند. اصولگراهای منطقی 

هم باید مرزهای خود را با افراطیون مشخص کنند.

اولویت های مجلس دهم چیست؟
 ابتدا بگویم به این مجلس خیلی خوشبینم. یکی از اولویت های 

این مجلس اقتصادی و خروج از رکود است.
اولویت بعدی مربوط به دستگاه قضا است. احکام صادره برای 
روزنامه نگاران و فعالان سیاسی بسیار بوده و مجلس باید این روند 
را تعدیل کند. همچنین به تازگی شنیدم به دنبال لغو اعدام برای 
مجرمان مواد مخدر و کاهش تعداد زندانیان هستند که امر مثبتی 
است. مجلس دهم بر سر تمام این مسائل می تواند رایزنی کند. البته 
خود آقای روحانی هم می تواند با تغییر مجلس به کمک مجلس 
بیاید. خوشبختانه ایشان قدرت اقناع بالایی دارد و می تواند موضوعات 
را دقیق تبیین کند. ایشان به جای جواب دادن به برخی مسئولان از 
پشت تریبون با ارائه آمار، شخصیت های تصمیم گیر کشور را اقناع 

کند. وی این کار را خوب بلد است.

بحث یک دوره ای شدن ریاست جمهوری آقای روحانی از 
سوی مخالفان ایشان مطرح است. موضوع چقدر جدی است؟

این ها تبلیغات زود هنگام مخالفان دولت است و نباید به آنها 
وقعی نهاد. آنها قبلا امتحان خود را پس داده اند. اگر کسی برنامه ای 
دارد بیاید و آنرا همین الان اعلام کند. شما دیدید که انتخابات آمریکا 
از یک سال قبل کلید خورده و جمهوری خواهان و دموکراتها در حال 
ارائه برنامه های خود به افکار عمومی بوده اند. آنکه می خواهد یارانه 
۲50 هزار تومانی هم بدهد دقیقا بگوید که این پول را می خواهد از 
کدام منبع تهیه و در اختیار مردم بگذارد؟ مردم از پوپولیست ها یکبار 
گزیده شدند و آنرا تجربه کرده اند. دیگر از این سوراخ گزیده نمی 
شوند. از سویی احمدی نژاد اول باید به دادگاه برود و به اتهامات وی 
رسیدگی شود. اگر تبرئه شد می تواند نامزد شود. وی پرونده مفتوح 

در دادگستری دارد.

یعنی دیگر امکان ایجاد دوقطبی همچون سال 84 وجود 
ندارد؟

آن فضای دوقطبی نیاز به پول نفت دارد. با قمیت نفت فعلی 
چنین چیزی ممکن نیست. ضمن اینکه سال 84 اشتباه اصلاح 

طلبان اجازه روی کار آمدن احمدی نژاد را داد.

آینده جبهه پایداری و اصولگرایان تندرو را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

به شکاف بزرگی می رسند. همین الان هم نگاه کنید. برخی از 
آنها دنبال احمدی نژاد هستند برخی با وی مخالفند؛ یعنی احمدی 
نژاد حتی داخل جبهه پایداری شکاف انداخته است. آیت الله مصباح 
یزدی هم یک فیلسوف است تا یک شخصیت سیاسی. رئیس 
یک جریان سیاسی در وهله اول باید یک فرد سیاسی باشد تا یک 
فیلسوف. این نقطه ضعف بزرگی برای جبهه پایداری است. از سویی 
جبهه پایداری وابسته به وجود شخص ایشان است. ایشان شاگرد 

برجسته ای ندارد. این جبهه قائم به شخص است نه اندیشه. 

افراطیون معتقدند محبوبیت بالایی در مناطق محروم 
دارند؟

آنها دنبال جذب رای در حاشیه شهرهای بزرگ هستند؛ اما در 
خیلی از مناطق حاشیه نشین هم اصلاح طلبان پیروز شدند؛ مانند 
اسلامشهر یا مناطق 1۶،18،19. ولی هر چه به سمت جنوب شرق 
تهران برویم وضع تغییر می کند. اصولگرایان تندرو پایگاه اجتماعی 
قابل توجهی ندارند. ائتلاف آنها با اصولگرایان منطقی و عقلایی هم 

شکست. ترمیم آن هم سخت است.

چرا؟
اختلاف  آنها  بین  نژاد  احمدی  نژاد.  احمدی  به خاطر وجود 
انداخت. همانطور که میان روحانیت قم با تهران شکاف انداخت یا 

بین مداحان و روحانیون.

یعنی در انتخابات 96 فضای دوقطبی شکل نمی گیرد؟
 من قطبی در مقابل روحانی نمی بینم.

احتمال دارد وی برای دوره بعد نامزد نشود؟
وی در مقابل فشارهایی که تا کنون بوده و هست تسلیم نخواهد 
شد. فقط اگر فشارها طوری باشد که احساس کند برجام منتقی می 
شود وضع فرق می کند؛ یعنی ائتلافی در داخل و خارج کشور برای به 
بن بست رسیدن برجام شکل گیرد که بتواند آنرا به شکست بکشاند.

پاییز امسال رئیس جمهوری بعدی آمریکا انتخاب می 
شود. ترامپ و کلینتون مواضع تندی را در قبال برجام اتخاذ 

کرده اند. آیا برجام را به هم خواهند زد؟
بعید است ترامپ رای بیاورد؛ اما اگر حتی کلینتون هم انتخاب 
شود اوضاع مثل زمان اوباما نخواهد بود. وی نیز سنگ اندازی هایی 
بر سر راه برجام خواهد کرد البته نه مانند ترامپ. البته آنها نسبت به 
اجرای برجام تعهد داده اند و به ویژه اروپایی ها زیر بار آمریکا نمی 
روند. اروپا با ما رابطه برقرار کرده است و بین آمریکا و اروپا شکاف 

افتاده است.

بابک  سوال آخر. وزیر دادگستری چندی پیش اعدام 
زنجانی را به صلاح ندانست و صریحا گفت: اعدام وی برای 

کشور پول نمی شود. نظر شما چیست؟
وی نباید اعدام شود باید پرونده کاملا روشن شود.

گفت و گو: ناصر غضنفری

سعید حجاریان:

اصلاح طلبان واصولگرایان نباید از روحانی عبور کنند  حاشیه های افتتاحیه مجلس

 ما فقط دو ساعت رئیسیم!
برخی نمایندگان در پایان جلسه افتتاحیه مجلس شورای اسلامی، خواهان دادن تذکر 
آیین نامه ای بودند که عبدالرضا هاشم زایی رئیس سنی مجلس خطاب به آنان گفت: 

تذکرات را برای رئیس اصلی بگذارید، ما فقط دو ساعت رئیسیم!
از ساعتی قبل از آغاز افتتاحیه دهمین دوره مجلس شورای اسلامی بیش از 300 
خبرنگار، عکاس و تصویربرداری که بنا بود این مراسم را پوشش دهند در پشت درهای 

مجلس کارت های خود را دریافت کردند و به محل جایگاه خبرنگاران هدایت شدند.
*در طول مسیر به سمت مجلس شورای اسلامی تابلوها و بنرهایی بامضمون خیر مقدم 
به منتخبان و میهمانان مجلس نصب شده بود، همچنین عکس هایی از دوره های مختلف 
مجلس شورای اسلامی در راهروهای مختلف مجلس به چشم می خورد. محل برگزاری 
مراسم با گل های زیبا تزیین شده و عکس نمایندگان شهید مجلس در جایگاه هیات رییسه 

مجلس قرار داده شده بود.
*فرش های قرمز پهن شده در طول مسیر برای راهنمایی منتخبان مردم و میهمانان 
ویژه این مراسم فضای زیبایی را در مجلس شورای اسلامی ایجاد کرده بود، به طوری که 
مبلمان موجود در محوطه مجلس جمع آوری شده و به جای آن فرش قرمز پهن شده 
بود، در راهروی محل تردد نمایندگان نیز فرش قرمز پهن شده و میزهایی برای پذیرایی 

میهمانان تعبیه شده بود.
*بازار عکس های یادگاری برخی منتخبان با همراهانشان در بیرون مجلس شورای 
اسلامی نیز داغ بود که گاه با تذکر ماموران حفاظت مواجه می شد و پاسخ همراهان این بود 

که این افراد منتخب هستند ومی خواهیم با آنان عکس بگیریم.
*مراسم گشایش دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در ساعت 8:40 دقیقه امروز 
شنبه 8 خرداد ماه و با تاخیر 40 دقیقه ای آغاز شد. در ابتدا 55 نفر از اعضای ارکستر 
سمفونیک صداوسیما، سرود ملی ایران را اجرا کردند پس از آن امیدوار رضایی معاون 
تقنینی مجلس نهم پشت تریبون رفت و اعضای هیات سنی مجلس دهم را معرفی کرد؛ 

از نکات قابل توجه ، حضور دو خانم در هیات رییسه سنی مجلس شورای اسلامی بود.
*حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای معاون اول و سخنگوی قوه قضاییه، سردار 
حسین اشتری فرمانده نیروی انتظامی، حجت الاسلام والمسلمین جعفر منتظری دادستان 
کل کشور، سردار سرلشگر رحیم صفوی دستیار و مشاور ارشد فرمانده معظم کل قوا، 
سردار سرلشگر سید حسن فیروزآبادی رییس ستاد کل نیروهای مسلح، علی طیب نیا 
وزیر امور اقتصادی و دارایی، محمد باقر قالیباف شهردار تهران، محمد جواد ظریف وزیر 
امور خارجه، ، عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور، رضا صالحی امیری رئیس سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی، سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رییس جمهوری و امیر سرتیپ 
عبدالرحیم موسوی جانشین فرمانده کل ارتش، ولی الله سیف رییس بانک مرکزی و بیژن 
زنگنه وزیر نفت تاکنون در صحن مجلس شورای اسلامی حضور یافتند. همچنین جمعی 
از سفرای کشورهای خارجی مقیم تهران، ورزشکاران و اعضای شورای نگهبان نیز در این 
مراسم حضور یافتند. آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، آیت الله سید حسن خمینی یادگار بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
محمد محمدی گلپایگانی رئیس دفتر رهبر معظم انقلاب، آیت الله محمد علی موحدی 
کرمانی و آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان نیز از شخصیت هایی بودند که در 
آیین گشایش مجلس دهم حضور داشتند. محمد نهاوندیان رئیس دفتر رئیس جمهوری، 
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری، مهدی چمران رئیس شورای اسلامی شهر 
تهران، محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات،  حجت الاسلام سید محمود علوی 
وزیر اطلاعات، حمید چیت چیان وزیر نیرو، محمد رضا نعمت زاده وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، محمود گودرزی وزیر ورزش و جوانان، علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش، 
محمود حجتی وزیر کشاورزی، حجت الاسلام علی اکبر ناطق نوری و غلامعلی حداد عادل 

نیز در بهارستان حضور داشتند.
*از نکات قابل توجه این مراسم، حضور برخی از نمایندگان مجلس نهم به عنوان میهمان 
این جلسه بود. افرادی همچون محمدرضا باهنر، احمدرضا دستغیب ) عضو هیات رئیسه 

مجلس نهم (، غلامعلی حدادعادل و چند تن دیگر در این مراسم حضور داشتند.
*علی لاریجانی رئیس مجلس نهم در ردیف ابتدایی مجلس و مقابل جایگاه هیات رئیسه 
و در کنار حجت الاسلام علی اکبر ناطق نوری نشسته بود، ولی محمدرضا عارف منتخب 

اول مردم تهران در ردیف های میانی مجلس و در کنار دیگر منتخبان نشسته بود.
* غلامعلی حدادعادل رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی و نماینده سابق مجلس در 
ردیف اول در کنار سید حسن خمینی تولیت آستان مقدس بنیانگذار جمهوری اسلامی 

نشسته بود و در خلال مراسم این دو بارها با یکدیگر صحبت می کردند.
همچنین رئیس جمهوری و رئیس مجلس خبرگان رهبری که کنار یکدیگر نشسته 

بودند در حین این مراسم چندین بار با هم به گفت و گو پرداختند.
*هنگام خروج رئیس جمهوری از مجلس شورای اسلامی، وی با حجت الاسلام سید 
علی اصغر میرحجازی از مسئولان ارشد دفتر رهبر معظم انقلاب گفت و گو می کرد و این 

دو ضمن صحبت با یکدیگر از مجلس خارج شدند.
*در ابتدای جلسه یک جلد قرآن مجید در کنار میز هر یک ازمنتخبان گذاشته شده 
بود و در کنار میز اقلیت های مذهبی کتاب آسمانی شان قرار داشت، سپس متن سوگند 
نامه دراختیار منتخبان قرار داده شد و آنان سوگند یاد کردند، پس از قرائت سوگند نامه، 

منتخبان مجلس، متن ها را امضا و سپس صلوات ختم کردند.
*سمیه محمودی منتخب مردم شهرضا و عضوهیات سنی مجلس که مسئول قرائت 
نام منتخبان شعب بود، هنگام قرائت اسامی ، در ابتدا بسیاری از آنها را اشتباه خواند که به 

سرعت آنها را اصلاح کرد.
*برخی نمایندگان در پایان جلسه خواهان دادن تذکر آیین نامه ای بودند که هاشم 
زایی رئیس سنی مجلس خطاب به آنان گفت: تذکرات را برای رئیس اصلی بگذارید، ما 

فقط دو ساعت رئیسیم!

چند رای برای ریاست مجلس کافی است؛

منتخبان تهران به چه کسی رای می دهند؟ 
خوشبین ترین اصلاح طلبان ایران هم باور نمی کرد رقابت ریاست مجلس بین دو گزینه 
لیست امید باشد و هر دو نامزد ریاست مجلس سعی کنند همراهی بیشتری با رای مردم 
داشته باشند. به گزارش ایلنا، با نزدیک شدن به زمان انتخاب رئیس مجلس، اعضای 
فراکسیون امید و حامیان عارف کمپینی راه انداخته اند تا به صراحت با انتشار نام، از ریاست 

سرلیست اصلاح طلبان تهران در انتخاب رئیس مجلس حمایت شود.
از سی منتخب تهران، بهروز نعمتی و کاظم جلالی در مجلس نهم رابطه نزدیکی با 
لاریجانی داشتند و احتمالا در انتخاب رئیس مجلس نام او را خواهند نوشت. علی مطهری 
نیز که نقشی تعیین کننده در معادلات مجلس آینده دارد سعی کرده است در رابطه با 

هیات رئیسه سکوت کند و از موضع بیطرفانه توصیه هایی به طرفین داشته باشد.
با این حال گذشته از این سه نفر، به نظر می رسد وزن یاران عارف برای نشستن بر 
صندلی ریاست از یاران لاریجانی بیشتر باشد. »محمود صاقی«، »فاطمه سعیدی«، »احمد 
مازنی«، »غلامرضا حیدری« »سهیلا جلودارزاده« »پروانه مافی« »سیدفرید موسوی« 
»مهدی شیخ« »الیاس حضرتی« »مصطفی کواکبیان« »محمد علی وکیلی« »ابوالفضل 
سروش« »محمد جواد فتحی« و »محسن علیجانی« از جمله افرادی بودند که از ریاست 
عارف در روزهای گذشته حمایت کرده اند که احتمالا از میان سی منتخب تهران بیش از 

بیست و شش رای به سبد محمدرضا عارف ریخته خواهد شد.
علاوه بر تهران و با احتساب شهرستان ها، در دور اول انتخابات 88 نفر از لیست امید 
وارد مجلس شدند و 37 نفر دیگر نیز که گرایش اصلاح طلبی یا نزدیک به دولت داشتند 
و عدد 1۲5 اصلاح طلب بر این اساس اعلام شد؛ با توجه به اینکه حتی در جلسه تحلیف 
نمایندگان که به عبارتی نخستین جلسه علنی مجلس دهم بود، چیزی حدود ۲80 نماینده 
حضور داشتند، باید در نظر گرفت که احتمالا تعداد نمایندگان در تعیین ریاست کمتر هم 
خواهد شد؛ اگر عدد حضور نمایندگان در مجلس را همان ۲80 در نظر بگیریم؛ بدین 
معنی است که رییس مجلس با 141 رای هم می تواند بر کرسی نخست بنشیند. آیا عارف 

می تواند 15 نماینده دیگر را به 1۲0 حامی کنونی خود اضافه کند؟

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای نگار زلفی گل فرزند عزیزاله دارای شناسنامه شماره 354 به شرح دادخواست به کلاسه  از 
این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان 
علیرضا گل دوست به شناسنامه شماره ۲48 در تاریخ 1395/۲/1۶ در اقامتگاه دائمی خود را فوت 
نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - علی گل دوست فرزند علیرضا ش.ش 
037151۲344 نسبت با متوفی فرزند. ۲ - ستایش گل دوست فرزند علیرضا ش.ش 0374999۲3۶ 
نسبت با متوفی فرزند. 3 - زهرا گل دوست فرزند علیرضا ش.ش 0373501854 نسبت با متوفی 
فرزند. 4 - نگار زلفی گل فرزند عزیزاله ش.ش 354  نسبت با متوفی زوجه. 5 - قدسی ملاعبداللهی 
فرزند مهدی ش.ش 75744 نسبت با متوفی مادر.   اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور 
در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ 

نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان بپلاک 4۲1 فرعی از 10۶33 اصلی واقع 
در بخش یک ثبت قم اراضی جمهوری ک 30 پلاک ۶1 که بنام خانم کبری عبداللهی فرزند 
علی میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 1/50۲۶ - 95/۲/13 تحدید حدود پلاک 
مذکور در روز یکشنبه مورخ 95/4/۲0 ساعت 8/5 الی 1۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد 
بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز 
و ساعت مقرر در حل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت 
یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲0 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. 
ضمنا تبصره ماده مصوب 73/۲/۲5 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت 

میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید. 
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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شتاب بلا به سوى 
مؤمنِ پرهیزگار بیشتر از شتاب باران 

به سوى زمین گود است

یکشنبه - 9 خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4012

استان  فاضلاب  و  امور شهرهای شرکت آب  مدیر 
قم از اجرای طرح پیمایش مشترکان آب و فاضلاب در 
شهرهای تابعه خبر داد و گفت: شهرهای تابعه قم 800 

میلیون تومان بدهی قبض آب دارند.
سید احمد نکونام، با اعلام خبر 800 میلیون تومان 
قبوض پرداخت نشده مردم به شرکت آب در شهرهای 
تابعه اظهار داشت: عدم پرداخت قبوض سبب می شود 
اعتبارات لازم برای اصلاح و توسعه شبکه آبرسانی نیز 

تأمین نشود. 
مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب قم با اشاره 
به وضعیت نامطلوب شبکه آب در روستاها و شهرهای 
شبکه ها  این  طولانی  عمر  و  فرسودگی  افزود:  تابعه 
مشکلی است که باید در کوتاه ترین زمان ممکن اصلاح 
شود از همین رو در حال حاضر اجرای پروژه های آب در 

اولویت نسبت به فاضلاب است. 
وی انشعابات غیرمجاز را مشکل دیگر در هدر رفت 
 35 آمار  گفت:  و  کرد  عنوان  تابعه  شهرهای  در  آب 
درصدی هدر رفت آب آمار نامناسبی است که نیازمند 

همکاری مردم و شوراهای شهر و روستا است. 
نکونام از اجرای طرح های مطالعاتی با رویکرد فنی و 
جامع در سال 95 خبر داد و تصریح کرد: در حال حاضر 
شرکت آب و فاضلاب اعتباری برای توسعه شبکه آب 
ندارد، اعتبارات دولتی تنها برای اصلاح شبکه است از 
همین رو برای توسعه شبکه متکی به پرداخت قبوض 
مردم هستیم که عدم پرداخت معوقات سبب بروز مشکل 

در واگذاری انشعابات جدید و توسعه شبکه می شود. 
قم  فاضلاب  و  آب  شرکت  شهرهای  امور  مدیر 
بیشترین مطالبات آبفا را مربوط به شهر قنوات اعلام 

کرد و اظهار داشت: در قنوات دامداری ها که به عنوان 
کاربری تجاری هستند بیشترین بدهی را دارند که با 
تسهیلات اعلام شده مردم می توانند بدهی خود را به 

صورت اقساطی بپردازند. 
وی با بیان اینکه در صورت مراجعه مردم می توان 
تا  کاربری تجاری دامداری ها را به صنعتی تغییر داد 
هزینه کمتری متحمل شوند عنوان کرد: برای یافتن 
انشعابات غیرمجاز طرح پیمایش مشترکان را در دستور 

کار داریم که از شهر سلفچگان آغاز شده است. 
نکونام با بیان اینکه هدف دوم پیمایش مشترکان آبفا 
را شهرهای ییلاقی استان عنوان کرد و گفت: استفاده 
از انشعابات غیرمجاز مشکلات عدیده ای را با توجه به 
کمبود منابع آبی برای استان به همراه دارد که در این 

زمینه از مردم و شوراها درخواست همکاری داریم.

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم:

شهرهای تابعه قم 800 میلیون تومان بدهی قبض آب دارند

آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
دشت  تأمین حق آبه های  عدم  قم  استان 
48 هزار هکتاری مسیله را مهمترین عامل 
تخریب پوشش گیاهی این دشت و بروز 
ریزگردها در بخش مرکزی کشور عنوان کرد.

سید محمدتقی سجادی در گفت وگو با 
تسنیم با اشاره به اینکه جعفرآباد، حسین آباد 
میش مست، دشت مسیله و منطقه کوه  
نمک به عنوان 4 کانون ریزگرد در بخش 

مرکزی کشور هستند، اظهار داشت: از 450 
هزار هکتار اراضی بالقوه بیابانی استان، 105 
هزار هکتار آن بیابان های ناپایدار هستند که 
به دلیل تخریب پوشش گیاهی با قرار گرفتن 
در مسیر جریان باد تشدید ریزگردها را به 

دنبال دارند.
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
تأمین حق آبه های دشت  استان قم عدم 
48 هزار هکتاری دشت مسیله را مهمترین 

عامل تخریب پوشش گیاهی این دشت 
سبب  موضوع  این  افزود:  و  کرد  عنوان 
ایجاد شرایط ناپایدار در دشت مسیله شده 
که به تبع آن تهران، شهرها و استان های 

هم جوار نیز با مشکل مواجه می شوند.
وی آینده دشت مسیله را همانند دریاچه 
ارومیه، جازموریان و هامون توصیف کرد و 
ادامه داد: لازم است با رویکرد ملی به این 
وضعیت رسیدگی شود که متأسفانه هنوز 

اقدام موثری در این مورد صورت نگرفته 
است.

سجادی با اشاره به اینکه یکی از دلایل 
پروژه های  و  اجرای طرح  در  توفیق  عدم 
بر  است،  اعتبارات  کمبود  طبیعی  منابع 
لزوم ورود بخش خصوصی و مردم در این 
زمینه تاکید کرد و گفت: رقم 35 تا 45 
میلیون ریالی حداقل اعتبار لازم برای اجرای 
پروژه های منابع طبیعی در هر هکتار است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم:

105 هزار هکتار از اراضی قم بیابان ناپایدار است

اخبـــار
آیت الله نوری همدانی:

مسئولان برای از بین بردن فقر 
در جامعه تلاش کنند

آیت الله نوری همدانی گفت: اگر همه مسئولین در جامعه به رسالت خود به 
درستی عمل کنند، نباید درجامعه اسلامی فقیر باشد باید تلاش کرد تا مردم در 

رفاه و آسایش و راحتی قراربگیرند.
این مرجع تقلید پیش از ظهر دیروز در دیدار مدیر کل شورای مرکزی زکات 
کشور، اظهارداشت: از موضوعاتی که در اسلام  بر روی آن تاکید فراوان شده، 
توجه به فقرا و از بین بردن ظلم است. وی افزود: فقر باعث مشکلاتی چون ظلم 
می شود و در اسلام فقر وجود ندارد، ولی به این مسئله مهم در جامعه اسلامی 
توجهی نشده و همین موجب مشکلاتی در جامعه  گردیده است. این مرجع 
تقلید بیان داشت: منابع طبیعی جزء انفال است و این منابع باید برای از بین 
بردن  فقر در جامعه در اختیار ولی فقیه قرار گیرد؛ ولی این چنین عمل نشده، 
به هرحال فقر عارضه ای است که در جامعه ایجاد شده است. وی افزود: کسانی 
که مال آنها به حد نصاب زکات رسیده، باید زکات مال خود را بپردازند، ولی 
مسئولین هم باید در گرفتن زکات امانت دار باشند و این امانت را باید به مردم 
فقیر برگردانند. آیت الله نوری همدانی  گفت: اگر همه مسئولین در جامعه به 
رسالت خود به درستی عمل کنند، نباید در جامعه اسلامی فقیر باشد، لذا باید 
تلاش کرد تا مردم در رفاه و آسایش باشند. وی بیان داشت: باید احتیاجات را 
دسته بندی کرد و  مدیران در کشور، مدیریت درست انجام دهند، اگر نمی توانند 

مدیریت کنند، کار را به کسی که می تواند مدیریت کند، بسپارند.

آیت الله علوی گرگانی:

جامعه دچار اختلاف طبقاتی نشود
آیت الله علوی گرگانی گفت: اگر به حقوق مردم در کشور به درستی 
رسیدگی نشود؛ باعث دلسردی به نظام و انقلاب می شود؛ باید کاری کرد تا 

جامعه دچار اختلاف طبقاتی نشود.
 این مرجع تقلید پیش از ظهر دیروز در دیدار شورای نظام پرستاری کشور که 
در دفتر معظم له در قم برگزار شد اختلاف طبقاتی را یک آسیب و ضد عدالت 
برشمردند و بیان داشت: در هر رشته ای اگر بتوانیم نیاز آن را ابتدا بررسی کنیم؛ 
قهرا به موفقیت بیشتری خواهیم رسید. وی با بیان اینکه اگر در اجتماع عدالت 
نباشد  سنگ روی سنگ بند نمی شود  بیان داشت: باید با برنامه ریزی و نظم 
حرکت کرد  اگر برنامه ها، کارشناسی شده نباشد نتیجه درستی هم نخواهد داد. 
وی افزود: نباید گروهی که در جامعه قدرت دارند همه امور را دست بگیرند و هر 
کاری می خواهند انجام دهند. آیت الله علوی گرگانی گفت: پرستاران از جمله 
قشرهای زحمت کش در کشورند؛ باید به حقوق همه افراد و قشر ها رسیدگی 
شود. وی بیان داشت: رسیدگی به حقوق عاطفی و مسائل دیگر باعث دلگرمی 
و انگیزه بیشتر برای خدمت به مردم می شود. وی افزود: اگر به حقوق مردم در 
کشور به درستی رسیدگی نشود؛ باعث دلسردی به نظام و انقلاب می شود؛ باید 

کاری کرد تا جامعه دچار اختلاف طبقاتی نشود.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم خبر داد:

تعیین سالروز شهادت حضرت زهرا )س( 
به عنوان روز شهید گمنام

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم از تصویب 
پیشنهاد تعیین سالروز شهادت حضرت زهرا )س( به عنوان روز شهید گمنام در 

جلسه شورای فرهنگ عمومی استان خبر داد.
به گزارش اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
احمد حسینی با اشاره به روند پیشنهاد تعیین روز شهید گمنام گفت: پیشنهاد 
نامگذاری سالروز شهادت حضرت زهرا )س( به عنوان روز شهید گمنام یا شهید 
بی نشان، از طریق این اداره کل به دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی استان 
ارسال شد و پس از ارائه توضیحاتی از قبیل وضعیت اهتمام به گرامیداشت کشته 
شدگان گمنام در کشورهای دیگر، شهدای گمنام و بی نشان دوران انقلاب 
و دفاع مقدس و ارائه آماری از آن شهدای والامقام در کشور و استان قم، این 

پیشنهاد مورد بررسی قرار گرفت و پس از تطبیق، به اتفاق آراء تصویب گردید.
وی افزود: همچنین مقرر گردید طی فراخوانی از جامعه هنری استان قم، 
عنوان مناسب و زیبایی برای این روز که در حقیقت تکریم شهدای گمنام و بی 
نشان در سایه سار گرامیداشت سالروز شهادت بی بیِ بی حرم، حضرت زهرای 
مرضیه )س( است، انتخاب گردد. یادآور می شود: یکصد و چهل و پنجمین جلسه 
شورای فرهنگ عمومی استان قم به ریاست حضرت آیت الله سعیدی نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه قم و با حضور احد جمالی معاون سیاسی 
امنیتی استانداری و مدیران دستگاه های استان و اعضای شورای فرهنگ عمومی 
در سالن جواد الائمه )ع( استانداری برگزار شد. پیشنهاد مصوب تعیین سالروز 
شهادت حضرت زهرا )س( به عنوان روز شهید گمنام جهت طی مراحل بعدی و 

تصویب نهایی، به شورای عالی انقلاب فرهنگی ارسال می شود.

مدیرعامل سازمان زیباسازی اطراف حرم مطهر:

طرح عمرانی چهل اختران 
در سال جاری تکمیل می شود

مدیرعامل سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( شهرداری قم گفت: برای تکمیل طرح چهل اختران در سال جاری 
برنامه مشخصی در دستور کار قرار گرفته است که در صورت تامین اعتبارات 

مورد نیاز مشکلی در اجرای برنامه نخواهیم داشت. 
علیرضا خاکی، با بیان اینکه این سازمان دارای ظرفیت های ویژه ای در شهر 
قم دارد، اظهار کرد: مسؤولان شهری می توانند با تکیه بر ظرفیت های قم بخش 
قابل توجهی از مشکلات شهری را رفع کنند. وی با تاکید بر اینکه تملك طرح 
عمرانی محله چهل اختران مهم ترین پروژه سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی 
اطراف حرم حضرت معصومه )س( شهرداری قم در سال جاری است،  اضافه کرد: 
برای پیشبرد این طرح در سال جاری برنامه مشخصی در دستور کار قرار گرفته 
است که در صورت تامین اعتبارات مورد نیاز مشکلی در اجرای برنامه نخواهیم 
داشت. وی  با اشاره به اینکه رویکرد اصلی این سازمان بهسازی است، گفت: با 
توجه به زائرپذیری شهر قم توسعه محورهای فرهنگی و مذهبی در اولویت رفع 
بافت فرسوده شهر قم قرار دارد. وی از بومی سازی طرح های اصلاح بافت فرسوده 
در قم یاد کرد و ادامه داد: با شناسایی کارشناسان شهرسازی و طراحی شهری 
بومی مطالعات مورد نیاز در این حوزه انجام شده است که امیدواریم با استفاده از 
این مطالعات بتوانیم بخشی از بافت فرسوده قم را اصلاح کنیم. خاکی با تاکید بر 
اینکه احیای بافت فرسوده شهری نیازمند هزینه های سنگین است، یادآور شد: 
در سال جاری ساماندهی مناطق گذر آسید حسن و بیت النور به عنوان مروج 
احیای بافت فرسوده مورد توجه قرار می گیرد تا بتوانیم بهسازی این مناطق را در 

میان مردم ترویج دهیم.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح برخورد با زباله گردها
 و مراکز غیرمجاز پسماند در قم

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از آغاز اجرای طرح برخورد 
با زباله گردها و مراکز خرید و فروش پسماند با همکاری ستاد پیشگیری و رفع 

تخلفات شهری و نیروی انتظامی استان خبر داد.
سید عبدالله میرابراهیمی اظهار کرد: فرهنگ تفکیك پسماند از مبدا چند سالی 
است که تا حدودی جای خود را میان شهروندان قمی بازکرده است اما باز شاهد 
این مهم هستیم که برخی از شهروندان پسماندهای خود را به صورت مخلوط در 
یك کیسه درب منزل می گذارند. وی افزود: همین امر سبب شده است تا فضا برای 
جولان عده ای افراد سودجو برای جداسازی غیر قانونی و غیر بهداشتی ضایعات 
خشك از میان پسماندهای شهروندان و مخازن پسماند سطح شهر فراهم شود که 
نازیبایی بصری را به وجود می آورد. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم با بیان اینکه این افراد با فروش ضایعات خشك به انبارهای غیرمجاز و بازیافت غیر 
اصولی آنها موجبات به خطر افتادن سلامت شهروندان را ایجاد کرده اند، تصریح 
کرد: زباله گردهای سطح شهر که مبادرت به جمع آوری ضایعات خشك به صورت 
غیرمجاز می کنند به نوعی منبع تغذیه کارگاه ها و انبارهای غیر مجاز هستند که 
باید با آنها به صورت جدی برخورد شود. وی همچنین در ادامه از برخورد قانونی با 
عوامل جمع آوری مواد بازیافتی بدون مجوز خبر داد و تصریح کرد: افرادی که اقدام 
به فعالیت در زمینه جمع آوری، نگهداری، خرید و فروش، حمل نقل غیر مجاز 
پسماند در سطح شهر و محدوده شهری می کنند، براساس ماده 1۶ قانون مدیریت 
پسماند مصوب 1383 مجلس شورای اسلامی به مراجع قضایی ارجاع می گردند. 
میرابراهیمی با اشاره به اینکه زباله گردها کیسه های حاوی زباله را در معابر عمومی 
پاره کرده و مواد قابل بازیافت آن را جمع آوری می کنند، بیان کرد: افرادی که در 
زمینه جمع آوری پسماند فعالیت دارند باید از سازمان مدیریت پسماند مجوز اخذ 

کنند و سپس به بازیافت اصولی این مواد اقدام نمایند. 

 معاون استاندار قم با اشاره به اینکه فاضلاب پردیسان 
به یکی از معضلات زیست محیطی و مطالبه اکثر ساکنین 
فاضلاب  بحرانی  کرد: محلات  تأکید  است،  تبدیل شده 

پردیسان شناسایی و ساماندهی شود.
محسن بهشتی در جلسه شورای تأمین مسکن استان 
که با حضور مدیران کل دستگاه های مرتبط برگزار شد، طی 
سخنانی گفت: فاضلاب پردیسان در حال حاضر تبدیل به 
یکی از معضلات زیست محیطی و مطالبه اکثر ساکنین شده 
و باید هر چه سریع تر ساماندهی و طرح کوتاه مدتی برای رفع 

معضلات آن اجرایی شود.
باید  پردیسان  فاضلاب  بحرانی  محلات  افزود:  وی 
شناسایی و احصاء شود و با یک برآورد دقیق تعداد خانوار 

مشخص و راهکار مناسب هر چه زودتر عملیاتی شود.
معاون امور عمرانی استانداری قم بیان داشت: پساب 
این فاضلاب آب پایدار و با حجم بالایی است که می تواند 
ظرفیت هایی را برای توسعه فضای سبز شهری، توسعه 
واحدهای صنعتی و واحدهای تجاری و عمومی مستقر در 

منطقه داشته باشد.
بهشتی در بخش دیگری از سخنان خود نظارت دقیق 
بر نحوه فروش و قراردادهای واگذاری 110 هکتار از اراضی 
دولتی که در سال 7۲ در پردیسان به اتحادیه تعاونی کارکنان 
دولت انجام شده را خواستار شد و گفت: لازم است کمیته 

فنی شورای تأمین مسکن به این امر نظارت دقیق نماید تا 
تعهدات اتحادیه که زیرسازی معابر و شوارع وتامین بخشی از 

زیرساخت ها بوده به مرحله اجرا درآید.
در این جلسه سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان 
از آماده سازی هزار واحد مسکن مهر برای واگذاری به مالکان 

طی روزهای آینده خبر داد و گفت: با واگذاری این واحدها 
۲950 واحد از تعهدات مسکن مهر استان باقی خواهد ماند.

حسن صبوری گفت: کل تعهدات استان در زمینه مسکن 
مهر 4۶ هزار و 750 واحد بوده است که بیش از 4۲ هزار و 

۶00 واحد در 11 مرحله واگذار شده است.

معاون امور عمرانی استانداری قم:

محلات بحرانی فاضلاب پردیسان ساماندهی شود

نامحــرمانه
جزئیات درگیری حوزه علمیه خرم آباد 

گفته می شود: یکی از طلبه های حوزه علمیه کمالیه خرم آباد در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به 
حواشی بوجود آمده در مراسم سخنرانی حسین الله کرم در حوزه علمیه خرم آباد اظهار داشت: با 
مسئولان حوزه علیمه کمالیه خرم آباد رایزنی شده بود تا برای بزرگداشت مقام شهدای مدافع حرم 
مراسمی برگزار شود، اما متاسفانه برگزار کنندگان، موضوع را تغییر دادند و آن را به میتینگ سیاسی 
تبدیل کردند. این طلبه حوزه علیمه خرم آباد با تاکید براینکه مسئولان حوزه به برگزارکنندگان اعلام 
کرده بودند که در این جلسه نباید تعرضی به اشخاص و شخصیت های نظام شود، ادامه داد: ما به 
برگزار کنندگان گفته بودیم که حوزه قداست دارد و نسبت به مسائل سیاسی بی طرف است و با 
هرگونه اهانت به اشخاص و مسئولان مخالف است. او با بیان اینکه در اواخر مراسم سخنرانی آقای 
الله کرم برخی افراد فحاشی ناموسی و هتاکی نسبت به آیت الله هاشمی رفسنجانی در صحن حوزه 
علمیه انجام دادند، اظهار کرد: پس از این حرمت شکنی برخی از طلبه ها خواستند این افراد صحن 
مسجد را ترک کنند اما این به مذاق هتاکان خوش نیامده و شعار مرگ بر سازشکار سر دادند و اقدام 
به شکستن شیشه های حوزه علمیه کردند. این شاهد عینی با بیان اینکه این درگیری بیش از یک 
ساعت به طول انجامید تا شرایط کنترل شود، ادامه داد: متاسفانه در این حادثه 5 نفر از طلاب از 
ناحیه سر، کمر، کتف، دست و بینی مصدوم شدند. یکی از عوامل خودسر گویا قصد مشت زدن به 
صورت مدیر حوزه را داشته که یکی از طلاب که به دنبال ممانعت از این کار بوده، بینی اش شکسته 
است. این طلبه در پاسخ به این پرسش که آیا در این حادثه افرادی هم بازداشت شده اند، یا خیر گفت: 
تاکنون فردی بازداشت نشده است اما دیروز قراربود پرونده برای پیگیری های قضایی به دادگستری 

خرم آباد ارسال شود.  

نماینده کدام حوزه ها بلاتکلیفند؟
گفته می شود: گفته می شود: دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: به جز 8 اعتبار نامه، اعتبار نامه 
سایر منتخبین مجلس دهم صادرشده است. شورای نگهبان انتخابات حوزه بندر لنگه و همچنین آرای 
مینو خالقی منتخب سوم اصفهان را ابطال کرد. علی پورعلی مطلق اظهار کرد: شورای نگهبان انتخابات 
حوزه بندر لنگه را ابطال کرده است و نماینده این حوزه در انتخابات میان دوره ای برگزیده می شود. 
وی در ادامه با اشاره به اینکه اعتبار نامه چهار منتخب تبریز و یک منتخب حوزه اهر و هریس هنوز 
صادر نشده است خاطر نشان کرد:  با در نظر گرفتن حوزه های مراغه و عجبشیر، بندر لنگه و اصفهان 
در مجموع اعتبار نامه 8 منتخب مردم صادر نشده است. انتخابات در حوزه تبریز و اهر و هریس هنوز 
به تایید شورای نگهبان نرسیده است. شورای نگهبان انتخابات حوزه بندر لنگه و همچنین آرای مینو 
خالقی منتخب سوم اصفهان را ابطال کرد. منتخب مردم مراغه و عجب شیر نیز پس از برگزاری 
انتخابات، در سانحه رانندگی فوت کرد؛ بنابراین به جز 8 اعتبار نامه، اعتبارنامه سایر منتخبین مجلس 

دهم توسط فرمانداری های سراسر کشور صادر شده است.

ناصر حجازی در سینما هم رکورد زد 
گفته می شود:  فیلم مستند من ناصر حجازی هستم ... »پرفروش ترین فیلم مستند تاریخ 
سینمای ایران شد. به گزارش مشرق، این فیلم که اولین ساخته امیر رفیعی  به عنوان تهیه کننده و 
مجری طرح است و چهره هایی چون: شهاب حسینی، بهرام رادان، پرویز پرستویی، مسعود رایگان، 
مهران مدیری و رویا تیموریان را همراه خود دارد و به زندگی ناصر حجازی از بدو تولد تا پرواز ابدی 
اش به آسمانها پرداخته است، در طی اکران خود در گروه سینماهای هنر و تجربه توانسته  فقط با 
153 سانس نمایش به فروشی نزدیک به چهل میلیون تومان برسد تا رکورددار پرفروشترین فیلم 
تاریخ سینمای مستند ایران باشد. این فیلم با سرمایه گذاری نیاز افشین کیا ساخته شده است. این 
فروش در حالی به دست آمده است که ضمن محدودیت سانس برای فیلم، بیشتر مخاطبین آن نیز 
که از علاقه مندان به فوتبال هستند، از نحوه اکران در گروه سینماهای هنر و تجربه اطلاع چندانی 
نداشتند. من ناصر حجازی هستم ...« سال قبل نیز در جشنواره سینما حقیقت موفق شده بود رکورد 
حضور تماشاگر را بنا بر اعلام خبر سایت جشنواره بشکند. به نظر می رسد رکورد فروش کلی این 
مستند در سینماهای داخل و خارج از کشور و از سویی با توجه به قراردادی که جهت پخش در شبکه 
نمایش خانگی دارد، به این زودی ها شکسته نخواهد شد تا نام ناصر حجازی دومین دروازه بان برتر 
قرن بیستم آسیا این گونه در تاریخ سینمای ایران نیز ثبت گردد. قرار است »من ناصر حجازی هستم 

...« کماکان حامی بیماران مبتلاء به سرطان موسسه خیریه بهنام دهش پور باشد.

 تکذیب اظهارات منتسب به ناطق و روحانی 
گفته می شود:  یک مقام مسئول در دفترحجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری خبر منتشر 
شده در برخی رسانه ها در خصوص دیدار با رییس جمهور و گفت و گوهای نقل شده را تکذیب کرد. 
این مقام مسئول افزود: جملات انتسابی به حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری و حجت الاسلام و 
المسلمین روحانی از اساس کذب بوده است. وی با اشاره به ضرورت رعایت اخلاق حرفه ای و حقظ 
آرامش در فضای سیاسی کشور در رسانه ها افزود: انتشار این نوع اخبار قطعا آلوده به اغراض سیاسی 
و برخلاف توصیه های مقام معظم رهبری برای پرهیز ار ایجاد فضای تقابل و دوگانگی در عرصه 
سیاسی کشور است. رییس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری گروه های سیاسی و رسانه ها را به حفظ 
وحدت وآرامش در کشور توصیه کرد. همچنین یک منبع آگاه در پی انتشار خبر دیدار ناطق نوری با 
دکتر حسن روحانی رئیس جمهوری در یکی از رسانه ها گفت: این موضوع تکذیب می شود. رئیس 

جمهوری دیداری با حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری نداشته است.

 اولین گاف در مجلس دهم 
گفته می شود:  در نشست افتتاحیه مجلس شورای اسلامی عبدالرضا هاشم زائی رئیس سنی 
مجلس دهم و منتخب مردم تهران هنگام دعوت از حجت الاسلام محمدی گلپایگانی رئیس دفتر 
مقام معظم رهبری برای قرائت پیام ایشان به مناسبت آغاز به کار مجلس دهم، گفت: از حضرت 
آیت الله محمدی گیلانی برای قرائت پیام مقام معظم رهبری دعوت می کنیم. پس از اشاره وی به نام 
مرحوم آیت الله محمدی گیلانی رئیس فقید دیوان عالی کشور، نمایندگان با صدای بلند نام رئیس 
دفتر مقام معظم رهبری را به وی یادآوری کردند که هاشم زائی گفته خود را اصلاح کرد. پس از 
استقرار حجت الاسلام محمدی گلپایگانی در جایگاه برای قرائت پیام مقام معظم رهبری، به شوخی 
خطاب به رئیس سنی و میهمانان جلسه، گفت: خدا رحمت کند مرحوم آیت الله محمدی گیلانی را؛ 
اما چگونه از آن عالم تشریف بیاورند، من نمی دانم. این مزاح رئیس دفتر مقام معظم رهبری با خنده 

حضار مواجه شد.

جوانفکر محاکمه می شود 
گفته می شود:  علی اکبر جوانفکر مشاور رسانه ای رییس جمهور سابق، صبح امروز )9 خرداد 
ماه( در شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت به ریاست قاضی حیدری محاکمه می شود. به گزارش 
ایسنا، هفتم دی ماه سال گذشته اولین جلسه دادگاه علی اکبر جوانفکر مدیرعامل اسبق خبرگزاری 
ایرنا و سه خبرنگار پیشین روزنامه ایران به صورت غیرعلنی در شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت به 
ریاست قاضی حیدری برگزار شد. پس از برگزاری جلسه نخست، رییس شعبه 1057 دادگاه کارکنان 
دولت، پرونده را به شعبه چهارم بازپرسی دادسرای فرهنگ و رسانه بازگرداند تا ایرادات موجود در 
این پرونده برطرف شود. شعبه بازپرسی پس از انجام بررسی های لازم و رفع نواقص مورد نظر قاضی، 
پرونده را دوباره به شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت بازگرداند و جلسه بعدی صبح روز نهم خرداد 
ماه برگزار می شود. قهرمان شجاعی وکیل مدافع جوانفکر ۲۶ دی ماه سال گذشته به خبرنگار ایسنا 
گفته بود: این پرونده با شکایت دادستانی تهران تشکیل شده و اتهام موکلم تمرد در برابر ماموران 

قضایی عنوان شده است.

تجمع دانش آموزان قمی مقابل اداره کل
گفته می شود:  پیش از ظهر دیروز جمعی از دانش آموزان سوم و چهارم دوره متوسطه در 
اعتراض به سنگینی امتحانات پایان ترم مقابل اداره کل آموزش و پرورش استان قم تجمع کردند 
و خواستار تجدید نظردر زمینه زمان امتحانات شدند. حمیدرضا شیخ الاسلام مدیرکل آموزش و 
پرورش استان قم در گفت و گو با تسنیم در این باره اظهار داشت: با توجه به اینکه امتحانات سال 
سوم و تعدادی از دروس سال چهارم به صورت کشوری و هماهنگ برگزار می شود این اعتراضات 
تنها مربوط به استان قم نیست. وی افزود: در جلسه ای با تعدادی از این دانش آموزان بنا شد این 
مسئله در اسرع وقت پیگیری شود. مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با تاکید بر پیگیری مطالبات 
دانش آموزان خاطرنشان کرد: مشکل حادی در این زمینه برای دانش آموزان قمی وجود نخواهد داشت 

و خواسته های دانش آموزان به وزارت خانه منتقل می شود.

تکذیب صدور بخشنامه ارفاق نمرات دانش آموزان
گفته می شود:  به دنبال اعتراض برخی از دانش آموزان پایه سوم متوسطه نسبت به سوالات 
ارائه شده در امتحان نهایی،  اخیرا و از سوی فرد یا افرادی اعلامیه ای مبنی بر ارفاق در نمرات دانش 
آموزان در این امتحانات،  با امضای وزیر آموزش و پرورش در فضای مجازی منتشر شد. رسول پاپایی 
در گفت و گو با ایرنا، با جعلی خواندن این اعلامیه اظهارکرد: هیچ بخشنامه ای مبنی بر ارفاق به نمرات 
امتحان نهایی دانش آموزان از سوی این وزارتخانه منتشر نشده است. وی با بیان اینکه این موضوع از 
سوی مراجع قضایی و ذی صلاح در حال پیگیری است، از خانواده ها درخواست کرد انتشارهرگونه 
خبر در خصوص مسائل آموزش و پرورش را از طریق پایگاه اطلاع رسانی رسمی این وزارتخانه دنبال 
کنند و فریب سوءاستفاده کنندگان و جاعلان اخبار در فضای مجازی را نخورید. معاون مرکز اطلاع 
رسانی آموزش و پرورش افزود: وضعیت سوالات این دانش آموزان در حال بررسی است و بزودی 

نتیجه قطعی از سوی مسئولین ذی ربط اعلام می شود.

عضو پایداری، معاون صداوسیما شد؟
گفته می شود:  یک سایت خبری به نقل از یک منبع آگاه مدعی شد که یک عضو جبهه پایداری 
به عنوان معاون صدای سازمان صداوسیما منصوب شده است. به گزارش ایسنا، »انتخاب« نوشت: 
»این منبع مطلع گفت که فاطمه آلیا نماینده مجلس نهم به عنوان معاون جدید صدا انتخاب شده 
است. این عضو جبهه پایداری که از حامیان محمود احمدی نژاد در مجلس بود، در انتخابات اخیر 
از رقبای خود در تهران شکست خورد. اظهارات او در مورد زنان، باعث جنجال فراوانی در مجلس و 
رسانه ها شد.« گفتنی است دکتر عبدالعلی علی عسکری - رییس سازمان صداوسیما - نیز دیروزدر 
حکمی دکتر مرتضی میرباقری را به عنوان معاون سیما انتخاب کرد. همچنین رییس رسانه ملی طی 
حکمی علی اصغر پورمحمدی را که پیش از این به عنوان معاون سیمای رسانه ملی فعالیت داشت به 

عنوان مشاور خود منصوب کرد.

رییس دادگاه  انقلاب تغییر کرد
گفته می شود:  با حکم رییس کل دادگستری استان تهران، حجت الاسلام غضنفرآبادی به 
عنوان رییس جدید دادگاه انقلاب منصوب شد. به گزارش ایسنا، پیش از این موحدی آزاد رییس 
دادگاه های انقلاب بود که با حکم اسماعیلی جای خود را به حجت الاسلام غضنفرآبادی داد. مراسم 
تودیع و معارفه روسای قدیم و جدید دادگاه انقلاب، صبح دیروز )شنبه( در محل دادگاه های انقلاب 
برگزار شد. در این مراسم غلامحسین اسماعیلی رییس کل دادگستری استان تهران و عباس پوریانی 

رییس کل محاکم استان تهران حضور داشتند.

سازمان توسعه و عمران قم در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری 
کلانشهر قم از طریق برگزاری مناقصه عمومی نسبت به خرید و اجرای درب های 
ضدسرقت ، ضد حریق و داخلی طبقات مجتمع مسکونی 204 واحدی انارستان 

از متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید . 
مبلغ برآورد : 5,000,000,000 ریال . 

مدت زمان انجام کار : 3 ماه . 
صلاحیت لازم : اشخاص حقوقی و حقیقی دارای  سوابق مورد تایید کارفرما. 

مبلغ تضمین شرکت درمناقصه: 300,000,000 ریال به صورت ضمانت نامه بانکی 
، مطالبات تایید شده ، اوراق مشارکت و یا واریز وجه نقد به  شماره حساب 

سپرده1006220288  بانك شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم. 
نحوه پرداخت : 100% تهاتر.

مدت و محل خرید اسناد: دوشنبه 95/03/10 لغایت شنبه 95/03/22 ، امور 
پیمان های سازمان.

مدت و محل تحویل اسناد: دو شنبه مورخ 95/03/10 لغایت شنبه مورخ 
95/03/22  پایان وقت اداری دبیرخانه سازمان .

زمان بازگشایی : یک شنبه مورخ 95/03/23 ساعت 10 ، سالن جلسات سازمان 
توسعه و عمران قم .

هزینه خرید اسناد: مبلغ 2,000,000ریال به شماره حساب 1006761844 نزد 
بانك شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم. 

هزینه درج آگهی ها در روزنامه ها به عهده برنده مناقصه بوده و سازمان توسعه 
و عمران قم در رد یا قبول کلیه پیشنهاد ها مختار می باشد.

متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه و یا دریافت اطلاعات تکمیلی 
به مدیریت امور پیمان های سازمان به آدرس قم خیابان معلم مجتمع ناشران طبقه 
پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن های 37840660 - 37840661-025 داخلی 280 

تماس حاصل فرمایند. 

خرید و اجرای درب ضدسرقت 
ضد حریق و داخلی طبقات

سازمان توسعه و عمران شهر قم

آگهی  مناقصه عمومی )نوبت اول(


